
Oroiliapno je 
potrebno ohraniti! 
O k t o b r a bo poteklo leto dni, odkar j e Agis prenesel pre-
m o ž e n j e v Sklad Republ ike Slovenije . V s labem letu se j e 
pokaza lo , da je od vseh družb v najs labšem položaju To-
varna orodi j in strojev. Oceni l i so, da sanaci ja znotraj 
Agi sa oz iroma Sklada ni več možna . Zato se j e v reševan-
j e T O S - a vključi l ptujski izvršni svet . 

Dogovorili so se, da bo Slclad 
še za mesec dni zagotovil oseb-
ne dohodke, v tem času pa naj 
bi poiskali dolgoročno rešitev. 
Predsednik izvršnega sveta 
Branko Brumen je povedal, da 
bodo v okviru zakonitih možnosti 
lastninjenja poskušali najti inve-
stitorja, ki bo prinesel denar in 
program. Pri tem bodo še posebej 
pazili, da bi ne prišlo do razpro-
daje obstoječega programa in 
opreme. Če pa to ne bo mogoče, 
bo Sklad v dogovoru z izvršnim 
svetom poiskal primernega upra-
vitelja, ki bo vodil eno od oblik 
stečajnega postopka. Prvenstveno 
pa je cilj, da se proizvodnja v tej 

družbi ohrani, da se ohranijo 
delovna mesta in kupci. 

Orodjarno, ki je bila nekoč 
srce Agisa in kovinske industri-
je v ptujski občini, je potrebno 
ohraniti, s tem pa znanje in ust-
varjalnost ptujskih orodjarjev, 
sicer bomo le še rezervat za do-
delavne posle. Ne nazadnje je 
nanjo vezano tudi izobraževanje 
v okviru srednješolskega centra. 
82 delavcev upravičeno priča-
kuje rešitev. Agonija traja že 
predolgo. 

Več o problematiki v Tovarni 
orodij in strojev si preberite na 
9. strani. . MG 

Banka na domu tudi v Ptuju 
Kreditna banka Maribor je 

prejšnji teden na sedežu po-
slovne enote v Ptuju predstavi-
la tako imenovani sistem home 
banking. 

Gre za zelo zanimivo bančno 
ponudbo, namenjeno obrtni-
kom, ki se lahko prek osebnega 
računalnika povežejo z bančnim 
računalnikom in tako izvajajo 
številne finančne transakcije 
brez zamudnih poti na banko. 
Pogoj je osebni računalnik, mo-
dem in telefonska linija ter se-
veda ustrezna programska opre-
ma, ki jo zagotovi banka. Banč-
no poslovanje tako poteka ne-
posredno iz pisarne vsak delov-
ni dan od 6. do 20. ure, kar 24 
ur na dan pa so uporabniku na 
voljo številne bančne informaci-
je o deviznih tečajih, obrestnih 
merah, možnostih najemanja 
kreditov in podobno. 

Sistem home banking ali ban-
ka doma poskusno obratuje že 
dva meseca, po tretjem posku-

snem mesecu obratovanja v sep-
tembru pa bo na voljo številnim 
interesentom. Banka načrtuje, 
da bo novo možnost poslovanja 
po enem letu uporabljalo že več 
kot tisoč obrtnikov. Predstavitve 
so se prejšnji četrtek udeležili 
tudi nekateri ptujski obrtniki in 
podjetniki, med njimi dva, ki 
novo ponudbo Kreditne banke 
Maribor že uporabljata. Po an-
keti, ki jo je izvedla banka, veli-
ko večino obrtnikov zanima nov 
način komuniciranja z banko in 
izvajanja finačnih transakcij. 
Največja pripomba sedanjih in 
bodočih uporabnikov pa je ta, 
da sistem home banking zaen-
krat še ne omogoče neposredne 
računalniške povezave s Službo 
družbenega knjigovodstva in ne 
omogoča finančnih transakcij v 
deviznem poslovanju s tujino. 
Banka bo sistem razvijala in do-
polnjevala in gotovo bo v 
bližnji prihodnosti odpravila se-
danje vrzeli. JB 

^'Mag. Štefan Jakovac, izvršilni direktor uprave KBM za področje pošlo-
vanja s prebivalstvom, med predstavitvijo sistema tiome banking v Po-
slovni enoti Ptuj 

Izvenele so viže valčkov in polk 24. festivala domače glasbe Ptuj '93. Najboljšim so podelili nagrade. Korenovo plaketo za najboljšega pevca je 
letos prejel Dušan Kobal, član ansambla Adria kvintet iz Opčin pri Trstu. Več o festivalu na strani 8. Foto: M. Ozmec 

Letos rekordno število razstavljalcev 
v Cel ju bodo jutr i ob 10. uri s lovesno odprl i 26. mednarodn i obrtni se jem. Slavnostni govornik bo predsednik v lade 
Republ ike Slovenije dr. Janez Drnovšek . 

Organizatorji — Celjski sej-
mi, Obrtna zbornica Slovenije 
in podjetje Step — pričakujejo 
1720 razstavljalcev iz 17 držav. 
Razstavljalcem je letos na voljo 
55.000 m2 razstavnih površin 
(za 8 tisoč več kot lani). Ena 
najpomembnejših sejemskih 
pridobitev je dvorana E. 

Podobno kot prejšnja leta bo-
do tudi letošnji sejem spremlja-
la številna posvetovanja, preda-
vanja, predstavitve in svetovan-
ja strokovnjakov Obrtne zborni-
ce Slovenije. Na 26. mednarod-
nem obrtnem sejmu se bodo 
predstavila tudi nekatera ptuj-
ska podjetja in obrtniki. 

Dr. Janez Drnovšek je pred 
odprtjem sejma med drugim za-
pisal: "Vlada Republike Slove-
nije ima namen, da z novim za-
konom o obrti na novo opredeli 
obrt in ji vrne tradicionalno me-
sto. Da se vlada Republike Slo-
venije zaveda pomena obrti, 
kaže tudi dejstvo, da je v veliki 

meri uresničila znane zahteve 
slovenske obrti iz septembra le-
ta 1991. Pomen in razvoj med-
narodnega obrtnega sejma v 
tem okviru kaže na razveseljivo 
spoznanje, da slovenska obrt že 
dolgo ve, kako pomemben je 
zanjo trg. In 26. sejem v Celju 
je za to najboljši dokaz." mg 

Ponekod manj škode kot lani 
v tajništvu ptujskih krajev-

nih skupnosti ugotavljajo, da 
so lastniki kmetijskih zemljišč 
poslali manj prijav škode zara-
di suše kgt lani. Kako je z 
ocenjevanjem škode v drugih 
krajevnih skupnostih, še ni po-
datkov, že dolgo pa je znano, 
da letošnja škoda ni enako-
merno porazdeljena. Tako je 
na težjih, melioriranih tleh bi-
stveno manjša in na poljščinah 
skoraj neopazna, popolnoma 
uničujoča pa je bila suša na 
gramoznih tleh Dravskega in 
Ptujskega polja. 

V Sloveniji je škoda zaradi 
suše ocenjena na 35 milijard to-

larjev, po opravljenem popisu 
škode pa bo mogoče ugotoviti, 
ali in kako je prva ocena odsto-
pala od dejanske. Vlažno in 
hladno vreme zadnje dni avgu-
sta in na začetku septembra je 
nekoliko zavrlo prehitro zorenje 
koruze, tudi travniki in pašniki 
počasi zelenijo, prav tako je 
vlaga dobro dela posevkom 
sladkorne pese in vinogradom, 
omogočila pa tudi setev krmnih 
rastlin. Vsekakor je obilno 
deževje vsaj delno zmanjšalo 
težave, ki so se letos že drugič 
zgrnile nad kmetijstvo. jb 

Vse telefonske številke 92 iz 
občin Slovenska Bistrica, Ptuj, 
Ormož in Lenart, ki so bile do 
sedaj vezane na njihove policij-
ske postaje, so od včeraj naprej 
vezane na enotni operativno ko-
munikacijski center pri Upravi 
za notranje zadeve v Mariboru. 
Do sedaj so bile na ta center ve-

zane le občine Maribor, Pesnica 
in Ruše. Številka 92 je sicer še 
naprej namenjena le nujnim in-
terventnim pozivom za ukrepan-
je policije v primerih prometnih 
in drugih nesreč, kršitev javne-
ga reda in miru ter drugih kaz-
nivih dejanj. OM 

27 in pol milijona tolarjev za 
komunalno infrastruidupo 

Ministrstvo za ekonomske od-
nose in razvoj je na podlagi 
strokovne ocene posebne delov-
ne skupine odobrilo ormoški 
občini iz sredstev za demograf-
sko ogrožena območja denar za 
sofinanciranje modernizacije 
krajevnih cest Vitan — Šalovci, 
Lešnica — Strmec, prve faze 
Lahonci — Runeč in Lešnica — 
Stanovno ter druge faze Gode-
ninci — Vodranci — Jastrebci. 

S sofinanciranjem bodo v or-
moški občini dogradili še trafo-
postajo in visokonapetostni dal-
jnovod v Vinskem Vrhu ter vo-
dovodni sistem na območju 
Ključarovcev in Vitana. 

Vida Toplovec 
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Največ škode na travinju 
š k o d o zaradi suši o c e n j u j e -

j o v s lovenjeb is t r i šk i obč in i 
na 6 8 0 mi l i j onov tolar jev. 
N a j b o l j so tudi v l e tošn jem le-
tu pr izade t i t ravniki , s led i jo 
n j ive , p o s e j a n e s koruzo in s 
pšen ico , in tenzivni nasadi ter 
r azne k r m n e ras t l ine . 

S loven jeb i s t r i šk i izvršni 
svet j e kot t renutni ukrep uve-
del možnos t nabave koruze po 

nekol iko znižani ceni za na j -
bo l j p r izade te kmet i j e . 

Zaradi suše so imeli v kra-
j evn ih skupnos t ih Mako le , 
S tuden ice , Lapor j e in Oplo tn i -
ce težave s p i tno vodo in so j o 
l judem vozili s c i s te rnami . Ta-
ko j e b i lo oprav l jen ih več kot 
4 0 0 prevozov vode, ti pa zara-
di nezados tn ih količin padavin 
še po t eka jo . 

Vida Topolovec 

TEDNIK 
TEDNIK je naslednik Ptujskega tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 1948. Izdaja Zavod za 
radijsko in časopisno dejavnost RADIO-TEDNIK PTUJ. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (direktor in glavni urednik), Ludvik 
Kotar (odgovorni urednik), Jože Šmigoc (pomočnik odgovorne-
ga urednika in lektor), Jože Bračič, Ivo dani, Majda Goznik, 
Darja Lukman-Žunec, Martin Ozmec, Marija Slodnjak, Vida 
Topolovec, Nataša Vodušek in Milena Zupanič (novinarji). 
TEHNIČNO UREJANJE: ATS Irena Fijan, telefon 776 335. 
PROPAGANDA: Oliver Težak, telefon 776-207. 
Naslov: RADIO-TEDNIK, Raičeva 6, 62250 Ptuj, p.p. 99 
telefon (062) 771-226 • telefaks (062) 771-223. 
Celoletna naročnina 3.120 tolarjev • za tujino 6.240 tolarjev. 
ŽIRO RAČUN PRI SDK PTUJ: 52400-603-31023. 
Po mnenju Ministrstva za informiranje Republike Slovenije šte-
vilka 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se šteje Tednik za izdelek in-
formativnega značaja iz 13. točke tarifne številka 3, za katerega 
se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%. 
Tisk: GZP Mariborski tisk, Maribor. 

TVgatev sredi meseca 
Kmetijski zavod Maribor spremlja dozorevanje grozdja v podravskem in šmarsko-
virštanjskem okolišu ter primerja letošnje dogajanje v vinogradih z boljšimi minulimi 
letniki, kot sta 1992 in 19S3. Stanje 31. avgusta je bilo takšnole: 

Po vsebnosti sladkorja je letošnji letnik v povprečju 
za teden dni pred letnikom 1992 in ce lo za tri do štiri 
dni ranejši od letnika 1983. Pri vsebnosti sladkorja ima-
jo prednost (pred letnikom 1992) predvsem rane in sred-
nje pozne sorte, medtem ko pozne sorte rahlo zaostajajo. 
Titracijska kislina je pri letošnjem letniku višja v pov-
prečju vseh sort za 1,5 grama na liter, kislina je višja tu-
di v primerjavi z letnikom 1983, kar je ugodno. Tudi 
masa grozdja je letos pri približno enaki dozorelosti 
večja za približno 2 odstotka. Vsi ti podatki torej napo-
vedujejo zelo dober vinski letnik 1993. 

Kmetijski zavod Maribor navaja tudi strokovno mnen-
je o času trgatve. Tako upravnim organom priporočajo, 
da izdajo odločbe za trgatev ranih sort od 13. septembra 
dalje, možne pa so tudi predčasne trgatve, vendar le v 
izjemnih primerih zaradi vpliva suše na nenormalno do-
zorevanje, zaradi morebitnega padca kisline ali zaradi 
močnejšega gnitja grozdja. Strokovnjaki vinogradnikom 
svetujejo, da razmislijo o trgatvi grozdja za vina poseb-
ne kakovosti, saj je letos narava zelo radodarna. Veijet-
no vsaj nekaj let ne bo tako ugodnih pogojev za kako-
vost vina. j g 

Skoda zaradi suše večja od lanske 
"Trenutno razpolagamo z grobo oceno škode, ki jo je povzročila letošnja dolgotrajna suša. Najhuje je 

prizadela ravninski del občine od Središča in Ormoža proti Ptuju — na prodnatih tleh, pa tudi druge 
površine. Po prvi oceni, ki jo je na predlog občinske komisije in Sveta za kmetijstvo sprejel Izvršni svet 
na seji 18. avgusta, znaša škoda skoraj 800 milijonov tolarjev, torej nekoliko več kot lansko leto. 

Četrtina škode odpade na travinje, 
sledi škoda na koruzi in krmnih ra-
stlinah, vinogradih in sadovnjakih. 
O ukrepih za ublažitev posledic te 
elementarne nesreče je trenutno tež-
ko govoriti, ker nam konkretni ukre-
pi vlade niso znani, kljub temu da so 
bili nekateri napovedani. Sami v 
občini nismo zmogli več kot zagoto-

viti subvencijo nakupa travne me-
šanice, da bi vsaj delno ublažili iz-
pad travinja oziroma pomanjkanje 
osnovne krme za živino. S sredstvi 
iz občinskega proračuna smo do po-
lovice subvencionirali približno 6 
ton semena. Na državni ravni do 14. 
avgusta, ko je bil poslan zahtevek za 
grobo oceno škode, ni bilo po nam 

dostopnih informacijah napravljeno 
nič," je povedal predsednik ormo-
škega izvršnega sveta Vili Trofenik. 

V zasebnem sektorju, kjer je pri-
zadetih površin vel iko več kot v 
državnem, znaša ocena škode okoli 
550, v družbenem pa okoli 260 mili-
jonov tolarjev. 

Vida Topolovec 

SUŠA TUDI LETOS PREPOLOVILA LETINO 
Na zadnji seji lenarškega izvršnega sveta so go-

vorili o škodi, ki j o je povzročila letošnja suša, in 
sprejeli ukrepe za ublažitev njenih posledic. Ško-
da, ki se giblje okrog miljarde tolarjev, je naj-
večja v kmeti jstvu, veliko nevšečnosti pa je pov-
zročila tudi v gozdarstvu in ribištvu. Predsednik 
lenarškega izvršnega Avgust Zavernik je povedal, 
da bodo storili vse za pomoč pri zagotavljanju 
krme za živino, za nakup semen in gnojil , regresi-
rali pa bodo tudi prevoze pitne vode. Člani le-
narške vlade pa opozarjajo, da vseh teh bremen 
brez republiške pomoči ne bodo zmogli. 

Obravnavali so tudi program urejanja krajevnih 
in lokalnih cest. Opozorili so na velike obvezno-
sti, ki j ih že sedaj s težavo odplačujejo. Člani vla-
de so se strinjali, da se osnovni šoli pri Sveti Tro-
jici in Sved Ani preimenujeta tako, kot sta se ne-
davno preimenovala tudi kraja. 

TUDI LETOŠNJI MATURANTJE 
OSTALI BREZ DELA 

število nezaposlenih s e j e v lenarški občni v juniju 
še povečalo. Brez dela je sedaj že 1.500 ljudi. Od de-
cembra je kar 79 novih iskalcev služb, kar kaže, d a j e 
tudi letošnji generacijski priliv ostal nezaposlen. Le-
narška občina je med tistimi občinami v Podravju, ki 
ima najvišjo stopnjo nezaposlenosti: ta je sedaj že 
24,7-odstotna. 

VEČ ZASEBNIKOV 
Rezultati lenarškega gospodarstva in negospodar-

stva v prvem polletju kažejo, da se nadaljujejo neu-
godna gospodarska gibanja zadnjih dveh let. Izgube 
so za 2,5 odstotka večje od akumulacije. Veča se šte-
vilo zasebnih podjetij, kjer so nove možnosti za veli-
ko število nezaposlenih, prispevajo pa tudi k skupne-
mu prihodku gospodarstva. Marija Slodnjak 

Predstavitev kompostirnika 
Vitalnost in prilagodljivost 
nekega podjetja okolju, v 
katerem deluje, se lahko po-
kaže na več načinov. Prav 
zato se je podjetje Letnik— 
Saubermacher, d.o.o., od-
ločilo za predstavitev delo-
vanja samohodnega kompo-
stirnega stroja za mešanje in 
mletje komposta. Podjetje 
namreč upravlja s kompo-
starno, na kateri se zbirajo 
razni biološki odpadki iz ce-
le občine. 

Na predstavitev so bili pova-
bljeni predstavniki občine, kra-
jevnih skupnosti , šol. Snage iz 
Maribora ter Komunale iz Mur-
ske Sobote. 

Avgust Vuzem, posrednik av-
strijske firme LEICHT Ges., m. 
b. H., za Slovenijo, j e predstavil 
in demonstriral delovanje stroja 
KOMMUNAL III, ki bi bil po 
svoji zmogljivosti primeren za 
prostor severovzhodne Sloveni-
je, tako da bi za celotno ob-
močje nabavili skupni stroj; na 
manjšem območju bi bil takšen 
stroj nerentabilen. 

Delovna širina stroja je 2,5 x 
l ,4m, z loputo do 3 m, poganja 
ga dieselski motor moči 19 kW. 
Pogon stroja je brezstopenjski, 
popolnoma hidravličen, njegova 
zmogljivost pa je do 500 m^/h 
zmletega komposta. 

Sedaj pri mešanju in mletju 
komposta zelo improvizirajo, 
takšen stroj pa bi j im prav zago-
tovo zelo olajšal delo. Predv-
sem pa so pokazali , da je ta de-
javnost povsem neškodljiva 
okolju, pa tudi neprijetnih von-
jev nismo zaznali. 

Zmogljivosti stroja so prisot-
ne navdušile, seveda pa je vpra-
šanje, kako se bodo odločili 
glede nakupa. Cena ni majhna, 
tako da bi za izpeljavo takšnega 
f inančnega zalogaja potrebovali 
širšo družbeno podporo. ^ ^̂  

Predstavitev delovanja stroja KOMMUNAL IIL Foto: Tone 

S P O S T O V A N I S T A R S I I N 
U Č E N C I 5 . R A Z R E D A ! 

Osnovna šola Ptuj bo V šolskem 
letu 1993/1994 pričela s fakuUativnim poukom 
JATINSKEGA JEZIKA za učence 5. razreda v 
občini Ptuj. Pouk bo dvakrat tedensko 
popoldan, po eno šolsko uro. 

Prvo srečanje bo v ponedeljek. 13. septembra 
1993, oh uri v prostorih Osnovne šole 
Mladika Ptuj. Vse druge informacije lahko 
dobite v Osnovni šoli Mladika Ptuj. 

SPOŠTOVANI STARŠI t 

Omogočite svojemu otroku 
temeljito osnovno izobrazbo in p^ 
neomejene možnosti pri izbiri ^ ^^ ^ ^ ^ 
nadaljnjega šolanja. ' ^ ' ^ i c f ^ 

BOSNA IN H E R C E G O V I . 
NA: Kot je v nedavnem televi-
zi jskem intervjuju napovedal 
ameriški državni sekretar War-
ren Christopher, bo vojaški zve-
zi Nato priporočil, naj poseže 
po sili, če srbskih napadov še 
ne bo konec. Vprašanje je , kaj v 
resnici lahko ta izjava pomeni, 
vsekakor pa smo nekaj podobe-
nega v času vojne v BiH veliko-
krat slišali, a se ni zgodilo nič 
odločilnega. Spopadi v BiH se 
nadal juje jo in v Jablanico se je 
zateklo okoli deset tisoč misli-
manskih beguncev. Humanitarni 
konvoj ima na poti do Jablanice 
velike težave in tako je skoraj 
povsod po BiH. Dodatno so poti 
od Splita do Sarajeva presekali 
še najnovejši siloviti spopadi 
med muslimanskimi in hrvaški-
mi silami. 

B L I Ž N J I V Z H O D : Vodja 
Palestinske osvobodilne organi-
zacije Jaser Arafat je na turneji 
po bl ižnjevzhodnih državah po-
skušal arabske voditelje pre-
pričati, d a j e osnutek sporazuma 
med PLO in Izraelom ugoden 
predvsem za arabsko stran. V 
imenu PLO naj bi mirovni spo-
razum podpisal zunanj i ministr 
te organizacije Faruk Kadumi, 
podpisa pa naj bi se v Washin-
gtonu udeležili tudi zunanji mi-
nistri Egipta, Tunizije, Sirije, 
Libanona in Jordanije . Neurad-
ne napovedi govori jo o tem, da 
naj bi sporazum podpisali že 
13. septembra, vendar je vpra-
šanje, ali j e tako zapleten spora-
zum mogoče tako hitro pripravi-
ti. Najtrši oreh pri prepričevanju 
arabskih držav j e Sirija, saj za-
govarja popoln umik izraelskih 
sil z zasedenih ozemel j in celot-
no Golansko planoto. Sirija j e 
PLO že obtožila, da je izrael-
skim oblastem popustila in izi-
grala arabske partnerje. 

* * * 

H R V A Š K A : Hrvaška gonja 
proti Musl imanom v BiH se 
s topnjuje in tako že iz dnevni-
kov njihove osrednje televizije 
ni mogoče več dobiti drugačne-
ga občutka. Sicer pa j e tudi 
predsednik Franjo Tudman 
končno javno priznal, de j e na 
ozemlju BiH tudi hrvaška voj-
ska. Za doga jan je v BiH je ob-
dolžil predsednika BiH Alijo 
Izetbegoviča. Ta naj bi onemo-
gočal celo reševanje hrvaško-
srbskih odnosov na okupiranih 
območjih, ni pa pozabil obtožiti 
tudi mednarodne skupnosti , češ 
da si s podporo Izetbegoviče-
vim Musl imanom lajša vest, ker 
ni ničesar storila za ustavitev 
velikosrbske agresije. 

N E M Č I J A : 3. 
oktobra se bo 

iztekel triletni zakonski rok, po 
katerem bodo v Nemčiji zastarela 
nekatera kazniva dejanja, storjena 
v nekdanji Nemški demokratični 
republiki. Med ta dejanja sodi tu-
di dejavnost pripadnikov nemške 
obveščevalne službe. To velja za 
kršitve nedotakljivosti stanovanj, 
protizakonito odpiranje pisem, 
ovajanje in klevetanje. Vendar so 
se branilci človekovih pravic in 
številni kuhumiki že zavzeli, da 
bodo ta rok podaljšali. Menijo, da 
bi s pravico do zastaranja pri-
krajšali tiste ljudi, ki morajo zah-
tevan vpogled v svoj arhiv pisno 
in zaradi medtem že zastaranega 
kaznivega dejanja sploh ne bi 
imeli več pravice do tožbe in 
odškodnine ali vsaj zadoščenja. 
O tem bodo v neijiškem parla-
mentu še sklepali, mnenja pa so 
že sedaj zelo deljena. 

S O M A L I J A : Spopadi med 
modrimi čeladami in somalskimi 
uporniki se nadaljujejo. Ameriški 
helikopteiji so v nedeljo znova 
napadli minometne položaje v 
Mogadišu, kar naj bi bilo po-
vračilo za akcijo somalskih upor-
nikov, ki so pred nedavnim iz za-
sede ubili sedem nigerskih pri-
padnikov modrih čelad. 

R O M U N I J A : Kljub embargu 
OZN prek romunsko-srbske meje 
pritekajo v Srbijo vehke količine 
bencina. Vodja rumunskih obmej-
nih enot je za 300 nem.ških mark 
pripravljen tihotapcem spregleda-
ti prehod meje, romunska policija 
pa meni, da so taki primeri le vrh 
ledene gore. 

" Pripravila: dlz 
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ZBORI PTUJSKE OBČINSKE SKUPŠČINE 
PREDVIDOMA 28. SEPTEMBRA 

Predsedstvo Skupščine občine Ptuj je na prvi septembrski seji 
sklenilo, da bo prvo jesensko zasedanje zborov predvidoma 28. 
septembra. Na njej bodo v osrednji točki dnevnega reda razpravlja-
li o razvojnih usmeritvah ptujskega zdravstva do leta 2000, od dru-
gih točk dnevnega reda pa velja predvsem poudariti predlog odloka 
o rebalansu občinskega proračuna. 

HUMANISTIČNI CENTER, PROJEKT MREŽE 
SVETOVALNIH CENTROV 

Ptujski izvršni svet je prejšnji četrtek sprejel osnutek projekta 
humanističnega centra Ptuj vključno s pismom o nameri, s katerim 
naj bi se republiška ministrstva za obrambo, šolstvo in kulturo ter 
občina Ptuj obvezali, da bodo po dogovorjeni izselitvi učneg centra 
skladno z dogovorom med obrambnim ministrstvom in ptujsko 
občino določili bodočo civilno rabo tega prostora. Humanistični 
center ne zajema samo učnega centra, temveč tudi prostor šole Ol-
ge Meglic, Malega gradu. Pokrajinskega muzeja. Zgodovinskega 
arhiva, Dominikanskega samostana in grajske žitnice. Projektni 
svet je pripravil predlog bodoče civilne rabe ter način, kako naj bi 
projekt časovno in finančno uresničevali. V celoti naj bi v predvi-
deni obliki zaživel leta 1998. V okviru humanističnega centra naj 
bi zagotovili tudi prostore za center interesnih dejavnosti mladih. V 
izvršnem svetu so prepričani, da bo v primeru realizacije tega pro-
jekta mesto dobilo novo kakovost. 

Izvršni svet je v prejšnjem tednu podpisal tudi pismo o namerah 
pri izvajanju projekta postavitve mreže podjetniško-svetovalnih 
centrov na področju Slovenskih goric. Marjani in Vladu Forbiciju 
je z neposredno pogodbo dodelil poslovne prostore v Aškerčevi 8 
za uresničevanje projekta VICTOR, na enak pa je oddal tudi pro-
store Emoni Obali Koper na Mestnem trgu 2. S tem se je začelo 
uresničevati pismo o nameri, ki sta ga sklenila ptujski izvršni svet 
in Emona Obala Koper, v katerem sta se dogovorila za poslovno 
sodelovanje na področju zunanje in notranje trgovine. 

SVETOVNO ZNANI V IOLINIST MIHA POGAČNIK 
ŽELI NAJETI BORL 

Zadnje dni avgusta se je s predstavniki ptujske občinske vlade 
sestal svetovno znani violinist Miha Pogačnik. Predstavil jim je 
vsebino in pomen mednarodnega festivala IDRIART ter idejo, da bi 
na gradu Bori ustanovili evropski mladinski center pod pokrovitel-
jstvom IDRIARTA. Inštitut za razvijanje medkulturnih odnosov z 
umetnostjo (Idriart) deluje že 14 let na petih celinah. Po več kot 
šestdesetih festivalih se je oblikovala posebna metoda delovanja. 
Festivali sledijo drug drugemu, udeleženci (umetniki in poslušalci) 
pa se selijo z njim. Festivali, ki potekajo na sedežih starih kultur (v 
Amazoniji, Mehiki, Mongoliji, Tibetu in drugod), so neponovljivi 
in združujejo v enotedenskem dogajanju elemente lokalne kulture z 
načeli umetnosti. Skozi Slovenijo se kulturni tok IDRIARTA preta-
ka že devet let. Ustanovitelj in vodja je vilonist Miha Pogačnik, ki 
je tudi kulturni veleposlanik Republike Slovenije. Ker je Slovenija 
zelo pomembna točka v srednji Evropi, bi v tem prostoru želeli 
ustanoviti Center evropske mladine. Miha Pogačnik je ob obisku v 
Ptuju že napovedal, da se bo v začetku decembra predstavil ptuj-
skemu občinstvu, predvidoma pa naj bi konec julija 1994 bila v 
Ptuju oziroma na Borlu zaključna prireditev IDRIARTA. 

LOKACIJSKO DOVOLJENJE ZA GRADNJO 
CARINSKE IZPOSTAVE PTUJ 

30. avgusta je Sekretariat za urejanje prostora in varstvo okolja 
SO Ptuj izdal BTC Ljubljana lokacijsko dovoljenje za gradnjo ca-
rinske izpostave v Ptuju. Investitorje zadnje avgustovske dni pričel 
uresničevati dogovorjeno iz pisma o nameri, ki ga je podpisal s 
ptujskim izvršnim svetom. Sestal se je s ptujskimi podjetji, ki naj 
bi opravljala špedicijske posle. Pet se jih je z BTC tudi že dogovo-
rilo o najemu poslovnih prostorov v novi carinski izpostavi. Špedi-
cijske posle bodo poleg Ptujčanov lahko opravljali tudi drugi. 

SOFINANCIRANJE VZGOJNOVARSTVENIH 
STROŠKOV TUDI ZUNAJ OBČINE 

Nekateri starši, ki delaji zunaj ptujske občine, imajo tam v varstvu 
tudi svoje otroke. Do sedaj so morali za varstvo plačevati polno ceno. 
Druge izbire nimajo, saj če bi vozili otroka v najbližji vrtec v ptujski 
občini, bi to zanje pomenilo preveliko izgubo časa in še večje stroške. 
Zato so se v ptujskem izvirnem svetu odločili, da bodo iz občinskega 
proračuna pokrili razliko do polne cene tudi vsem staršem, ki ne more-
jo uporabljati vrtcev v ptujski občini. (—MS) 

156 DOVOLJENJ ZA PRODAJO JEDIL 
V Sekretariatu za gospodarstvo občine ugotavljajo, d a j e letos ze-

lo poraslo število prireditev, na katerih pripravljajo in prodajajo je-
dila. Doslej so izdali že 156 dovoljenj za prodajo jedil. 

AVGUSTA REKORDNO ŠTEVILO T U J I H 
OBISKOVALCEV V T ICU 

Avgusta je ptujski Turističnoinformativni center obiskalo skupaj 
1334 gostov, od tega je bilo 886 tujih, kar je skoraj za dvesto več, 
kot jih je bilo julija. Največ (296) je bilo Avstrijcev, nekoliko manj 
pa Italijanov (208). Sledi Nemčija s 175, Britanija s 85, ZDA z 20, 
Francija z 18, Madžarska z l i in podobno. Med tujimi obiskovalci 
TlC-a so bili avgusta tudi Španci, Belgijci, Švicarji, Hrvatje, Nizo-
zemci, Čehi, Švedi, Tajci, Kitajci, Kanadčani, Poljaki, Japonci, 
Iranci, Rusi, Tahitijci, Finci in Norvežani. 

V SOBOTO NA PTUJSKEM KANALU 

V sobotni oddaji ptujske televizije, ki bo pričela oddajati na tret-
jem kanalu ob 21. uri, bo največ pozornosti namenjene 24. sloven-
skemu festivalu domače zabavne glasbe. Od drugih prispevkov vel-
ja omeniti prvi šolski dan v OŠ Olge Meglic, gledališče na kolesu, 
maratonski tek v Ptuju in obnovo doma krajanov v KS Turnišče. 

Pripravila: MG 

Najnovejša pridobitev - aparat za krioterapljo 
v ptujski bolnišnici si zelo prizadevajo, da bi bolnikom omogočili 

najboljše zdravljenje. Zato posodabljajo opremo in veliko vlagajo v 
nakup novih aparatov ter ureditev prostorov. Za potrebe fiziotera-
pije so letos kupili že več sodobnih aparatov, najnovejši pa je aparat 
za krioterapijo. Z nakupom novega aparata uvajajo novo metodo v 
fizikalno terapijo, ki zdravi s pihanjem hladnega zraka, uporablja 
pa se pri zdravljenju akutnih vnetij sklepov in stanj po poškodbah. 

Dr. Stanko Temine, speciaHst fi-
ziater, je ob prevzemu aparata pove-
dal, da z njim sledijo sodobnim tren-
dom razvoja rehabilitacije. Zdravljen-
je z novim aparatom je krajše, pa-
cienti prej ozdravijo. Letos so kupili 
tudi stolp za sodobno elektroterapijo 
in niagnetotron, ki ju uporabljajo pri 
zdravljenju travmatoloških in internih 
bolnikov. V bolnišnični fizioterapiji 
imajo dnevno okrog petdeset pacien-
tov. V glavnem zdravijo bolnike po 
poškodbah in degenerativna obolenja, 
prihajajo pa tudi bolniki, ki nadaljuje-
jo zdravljenje po odpustu iz bolnišni-
ce. Nadzor nad delom fizioterapije 
opravlja fiziater. 

Vodja fizioterapije Magda Bren-
čič je povedala, da za razliko od 
prejšnjih let, ko so imeli primerne 
prostore in nezadovolj ivo opremo, 
imajo danes sodobno opremo, ne pa 
tudi prostorov. Njihova največja 
želja je, da bi se kmalu preselili v 
nove prostore. Kolektiv fizioterapije 

je zelo hvaležen vodstvu bolnišnice, 
da je prisluhnilo potrebam po naku-
pu nove opreme. Ta je za razvoj te 
dejavnosti, ki sodi med mlade veje 
s lovenske medicine, izrednega po-
mena. 

Novi aparat za krioterapijo f imie 
Mes.ser-Grieshein MG sta v torek 
pripeljala J i irgen Sche ich , pred-
stavnik firme MG iz Avstrije, in Da-
nilo Kukač, predstavnik firme za 
Slovenijo iz Ruš. Aparat za kriotera-
pijo je že zelo uveljavljen v svetu, v 
Sloveniji pa je prvega kupila ptujska 
bolnišnica. 

Vršilec dolžnosti direktorja bol-
nišnice dr. Lojze Arko je povedal, 
da so novo opremo kupili iz sred-
stev amortizacije in da posodobitev 
ne izvajajo na račun osebnih dohod-
kov. Na splošno pa ugotavljajo, da 
so osebni dohodki v bolnišnicah 
med najnižjimi v Sloveniji . Veliko 
več zaslužijo v socialnih in drugih 
zavodih ter lekarnah. M G 

Dr. Stanko Tominc in Magda Brenčič s pacientko ob novem aparatu. 
Foto: Langerholc 

Partner In priialeq stranki 
TRGOVSKO IN PROIZVODNO PODJETJE MERCATOR MIP 

PTUJ LANI USTVARILO 6 MILIJARD TOLARJEV PROMETA, 
LETOS NAČRTUJEJO OD OSEM DO DEVET MILIJARD 

Od 1. septembra Je direktor Mercatorja Mipa Ptuj Stanko Brod-
njak, ki Je bil doslej pomočnik generalne direktorice Službe družbe-
nega knjigovodstva Slovenije. Dosedanji direktor Franc Tomanič, ki 
Je bil trgovini zapisan 15 let, odhaja v pokoj. 

Na ponedeljkovi tiskovni konferen-
ci so predstavili poleg kadrovskih 
sprememb tudi dosedanje delo in raz-
vojne načrte enega največjih podjetij 
po prometu v okviru koncema Merca-
tor. Podjetje je v vseh teh letih poslo-
valo pozitivno in po besedah Franca 
Tomaniča pogoji za uspešno delo ob-
stajajo že danes. Za dosedanje delo se 
je posebej zahvalil vsem sodelavcem 
in poslovnim partnerjem, s katerimi 
je delal vsa ta leta. 

Tudi Mercator Mip se pripravlja 
na lastninje. Prioriteta bodo interne 
delnice in javna prodaja delnic, 
možen pa bo tudi notranji odkup 

delnic. V Mipu Ptuj doslej še niso 
izvedli nobene privatizacije, prene-
sli pa so družbeni kapital na holding 
in ustavno sodišče je ugotovilo, da 
so bili vsi postopki v zvezi s tem za-
koniti. Kljub temu da so že doslej 
bistveno zmanjšali število zaposle-
nih, se tudi v prihodnje ne bo mo-
goče izogniti tehnološkim pre-
sežkom, zlasti ob spremembah po-
slovnega časa v trgovinah, vendar 
bo po besedah novega direktorja to 
zadnji ukrep, potem ko bodo izčrpa-
li vse druge. 

Kar 25 odstotkov Mipovih trgovin 
zapade pod denacionalizacijo, kar 
jim povzroča nemalo težav, ko gre 
za prostore, ki jih je Mip Ptuj odku-
pil kot družbeno premoženje, zdaj 
pa so ti denacionalizirani. Trgovine 
v prostorih, ki so jih imeli doslej v 
najemu, zdaj pa so v zasebnih ro-
kah, sicer želijo zadržati, vendar ne 
za vsako ceno. 

V Mercatorju Mipu želijo še bolj 
kot doslej biti svojim strankam par-
tner in prijatelj. Prepričani so, da 
lahko to uresničijo le v koncernu 
Mercator, kljub temu da vlada pre-
pričanje, da so lahko uspešna le ma-
jhna podjetja. Ob programih Zaščite 
in Euroline so njihovi načrti po-
večati tržni delež v maloprodaji in 
širiti veleprodajo. N a V 

Govori se... 
... DA dogodki dokazujejo, da še 
vedno drži stara resnica: Kdor se 
z ognjem bavi, bo z ognjem po-
končan. V zadnjem primeru sicer 
ne gre za ogenj in pokončanje, 
gre pa za kopanje jeklenega kon-
jička in šefa v gnojnici. Ne v do-
mači, ki je ujeta v či.stilno, tem-
več v obcestni. 

... DA je še vedno uporaben tudi 
nauk: "Ne delajte tako, kot vidite 
delati mene, delajte tako, kot vas 
učim." Torej prvič: ko tekate 
okoli Ptuja, nikar ne jemljite tu-
jih jabolk. In drugič: nikar ne 
jemljite drugim (bližnjim) žena. 

... DA se politika in gospodar-
stvo neprestano prepirata, ločiti 
pa se ne moreta. Ko gospodar-
stvo cveti, se otepa politike, ko 
mu gre za nohte, pa išče pomoč v 
njenem okrilju. Tako mora ptuj-
ski izvršni šef romati po tujini in 
prositi pomoč za nebogljene 
ptujskogospodarske ovčke. 

... D A se obeta kakovostna in 
izredno čista vinska letina 1993. 
Kot nalašč za pranje političnih 
možganov in nalivanje čistega 
vina v smislu razkrivanja sloven-
skoaferskih vozlov. 

... DA ima ptujska firma novega 
perspektivnega šefa. Menda bo 
naredil red zgoraj in spodaj. Zdaj 
ljudi zanima, kako bo odvadil po-
drejene o.sebno uspešnega posla v 
imenu firme in za svoj račun. 

Republiški zavod za zaposlovanje. Območna enota Maribor in 
Uradi za delo v Lenartu, Ormožu, Ptuju, Rušah in Slovenski Bi-
strici obveščamo, da so zaradi spremenjene organizacije dela spre-
menjene uradne ure za stranke ob petkih samo do 11. ure. 

Marko Strban, v.d. DIREKTORJA ENOTE 
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Prvi korak kulturne misije 
Namen nedavnega obiska generalnega konzervatorja Pol-
jske gospoda Zielniewicza in direktorja muzeja Zemek 
Krolevski iz Varšave doktorja Kottermunda na Ptuju je 
bil navezati stike s poljsko restavratorsko stroko in pred-
stavniki njihove vlade, da bi preučili možnosti za ustano-
vitev restavratorske šole in šole starih obrti na Ptuju. 

Slovenija, dežela z bogato 
kulturno dediščino, ne premore 
nobene šole za restavratorje, pa 
tudi stare obrti izumirajo. Gla-
sna razmnišljanja o tovrstnem 
izobraževanju so pri.sotna že ne-
kaj let, vendar dalj od raz-
mišljanj nismo prišli, pa čeprav 
smo pred leti v Ljubljani usta-
novili restavratorski center. Re-
stavratorji še vedno lahko nabi-
rajo znanje le v tujini, kar ni 
poceni, ali od starejših kolegov. 
Seveda pa je to premalo, so že 
kdaj ugotovili v Pokrajinskem 
muzeju, ki pokriva območje 
ptujske in ormoške občine. 

Julija je delegacija muzeja s 
predstavnikom Restavratorske-
ga centra Slovenije obiskala 
Poljsko, saj je poljska restavra-
torska stroka v svetu zelo cenje-
na. Prejšnji teden so poljski ko-
legi vrnili obisk in se na Ptuju 
pogovarjali s kolegi iz muzeja. 
Restavratorskega centra, Zavo-
da za naravno in kulturno de-
diščino, predstavniki občine. 
Srednješolskega centra ter repu-
bliških ministrstev za kulturo in 
izobraževanje o svojih izkuš-

njah pri obnovi kulturnih spo-
menikov in izobraževanju za 
poklice restavratorske stroke. 

Nobenega dvoma ni, so ugo-
tovili, da na Ptuju obstajajo vse 
možnosti za tovrstno izobraže-
vanje, vendar pa, kot so poveda-
li Poljaki, je pot do ustanovitve 
restavratorske šole dolga. Pri-
pravljeni pa so pomagati z iz-
kušnjami, izmenjavo strokov-
njakov. Za začetek predlagajo 
kulturne misije in delavnice, v 
katerih bi delali na konkretnem 
spomeniku strokovnjaki resta-
vratorske stroke. Ptuj ima vse 
pogoje, da je sedež take kultur-
ne misije v našem mestu. 

V zvezi z ustanovitvijo resta-
vratorske šole pa je treba naj-
prej doreči, katere naloge bo 
opravljal bodoči restavrator na 
srednji stopnji izobraževanje, 
ali je mogoče dopolniti obsto-
ječe oblike srednjega in poklic-
nega izobraževanja za potrebe 
restavratorske stroke, še prej pa 
poskrbeti učitelje za tovrstno 
izobraževanje. 

NaV 

ZaljubVena V naravo 
č lan ica ptujske občinske vlade, odgovorna za kulturo, 
Kristina Šamperl Purg je v petek opoldne v ^razstavišču 
Mestne hiše odprla likovno razstavo Rozine Šebetič. Sli-
karka, predsednica likovne sekcije Delavskega prosvetne-
ga društva Svoboda Ptuj, tokrat razstavlja olja, izbor 
razstavljenih del pa je naredila kustodinja Pokrajinskega 
muzeja Stanka Gačnik. 

Foto: NV 

Rozina Šebetič pri jatel juje s 
čopičem že skoraj petdeset 
let, kot pedagoginja pa je zna-
la vzbuditi l jubezen do likov-
nega ustvarjanja tudi pri svo-
jih učencih, sa^ so ji mnogi 
sledili. Rozina Šebetič j e zal-
jubl jena v naravo, kar odseva 

tudi v izbiri motivov na njenih 
slikah, ki so največrat krajine, 
slika pa tudi tihožitja. 

Razstava bo odprta do 21. 
septembra. Rozina Šebetič se 
ptujskemu občinstvu tokrat 
predstavlja že dvaindvajsetič. 

N.V. 

Cirkus marionet 
v nedel jo j e na Ptuju gosto-

valo gledališče The Parker 
Marionettes iz Velike Britani-
je s predstavo Stanlijev super 
cirkus — predstavo, ki jo je 
Zveza kulturnih organizacij 
otrokom podarila (vstopnice 
so bile brezplačne) za začetek 
novega šolskega leta. 

Nedeljska predstava Stanli-
jev super cirkus v izvedbi The 
Parker Marionettes iz Velike 
Britanije je bila več kot prijet-
no presečenje in kulturni do-
godek z veliko začetnico. 
Kljub temu da je bila predsta-
va Stana Parkerja v an-
gleščini, otrok to ni motilo; 
nasprotno, če bi predstava tra-
ja la še dalj, bi ob koncu ob-
vladali tudi nekaj angleških 
besed. Stan Parker je res vir-

tuoz klasičnega marionetnega 
gledališča lutk, nje'gova ani-
macija pa perfektna. Otroci so 
neznansko uživali in ploskali 
klovnom, levu, tigru, slonu, 
kodru ... — kakor da bi 
spremljali dogajanje v pravem 
cirkusu. Izredno estetske lutke 
iz lesa, so pričarale pravo cir-
kuško vzdušje, ob katerem tu-
di odrasli niso ostali hladni. 

Naslednja lutkovna predsta-
va bo v ponedeljek, 13. sep-
tembra, ob 18. uri. Lutkovno 
gledališče iz Maribora bo go-
stovalo z igrico Darke Ceh 
Stopicl jaj v režiji Jelene Sitar. 
Vstopnice stanejo 100 tolar-
jev, na voljo pa bodo na dan 
predstave dopoldne v pisarni 
Zveze kulturnih organizacij in 
uro pred predstavo. NaV 

Septembrska glasbena večera 
Stoletnico Muzejskega društva 

Ptuj bomo v septembru počastili tu-
di z dvema koncertoma vrhunskih 
umetnikov: 13. septembra bo v ro-
manskem palaciju ptujskega gradu 
nastopil pianist VVolfgang Brunner 
iz Salzburga, 15. septembra pa bo v 
letnem refektoriju minoritskega sa-
mostana promocija laserske plošče 
"Glasbena zapuščina Slovenije V" 
z deli baročnega skladatelja Anto-
nia Tarsie. 

Pomembnim in visokim jubile-
jem, kakršnega slavi Ptuj v le-
tošjem letu, dodajamo tudi kvali-
tetne spremne prireditve. Septem-
brska glasbena večera bosta ned-
vomno te vrste. 

Romanski palacij ptujskega gra-
du s svojo prostorsko eminenco in 
bogato zvočnostjo ponuja doživetje 
izvajalcem in poslušalcem. Tokrat 
bomo prisluhnili mednarodno priz-
nanemu pianistu iz Salzburga Wol-
fgangu Brunnerju. Razmeroma 
mlad umetnik, rojen je bil 1958, se 
je šolal na Visoki šoli za glasbo v 
Miinchnu in na salzburškem Mo-
zarteumu, kjer danes poučuje. 

Mojster Brunner rad muzicira 
tudi na klavikordu, čembalu ali 
spinetu in ljubezen do starih in-
strumentov ga je spodbudila k štu-
diju historične izvajalske prakse 
glasbil s tipkami. Posebno pozor-
nost posveča tudi študiju original-
nih partitur in izvajanju skladb 
NVolfganga Amadeusa Mozarta ter 
Josepha Hydna. Partiture, kakršne 
so zapustili Mozart ali njegovi so-
dobniki, so zaradi številnih pri-
redb in prepisov mnogokrat po-
pačene in spremenjene, Brunner 
pa z natančnim preučevanjem 
predstavlja glasbo partitur iz 18. 
stoletja v zelo dostojni orginalno-
sti. Seveda je tej avtentiki potreb-
no dodati tudi čimbolj arhaičen 
zvok, ton in barvo, kar je v veliki 
meri odvisno od tehničnih zmo-
gljivosti instrumenta. V ta namen 
si je mojster dal izdelati klavir s 
kladivci (Hammerklavier) po mo-
delu instrumentov iz zadnje četrti-
ne 18. stoletja — imenovan tudi 
"Mozart klavir". Ti instrumenti so 
bili v 80. in 90. letih 18. stoletja 
še v dokaj zgodnji razvojni fazi 
današnjega klavirja, pa vendar z 

jasnim in bleščečim zvokom, ki ga 
je tudi Mozart izredno občudoval 
ter cenil. Majhna in ozka krilna 
oblika ohišja z lesenim reso-
nančnim dnom in prav tako leseno 
uglaševaino desko varuje prepro-
sto dunajsko odbojno mehaniko. 
Glasbilo ima tudi "skromen" ob-
seg petih oktav (današnji klavirji 
jih imajo 8) in preprost mehani-
zem za klavirski pedal, a vendarle 
so vse te značilnosti izpodprinile 
dve stoletji prevladujoč čembalo 
in spinet ter dale vodilno vlogo 
"Mozart klavirju". Koncert, ki se 
nam ponuja v viteški dvorani, bo 
torej svojevrstno glasbeno 
doživetje: prisluhnili bomo dobi 
18. stoletja. 

Pokrajinski muzej Ptuj hrani v 
zbirki glasbil tudi dva klavirja s 
kladivci iz poznega 18. stoletja: 
prvega je izdelal Kari Benedickt 
iz Gradca okrog 1785, drugega pa 
eminentni dunajski mojster l'erdi-
nand Hofmann okrog leta 1790. V 
muzeju se kvalitete obeh instru-
mentov zavedamo, zato jima po-
svečamo tudi posebno pozornost 
pri raziskovanju in restavriranju. 
Pravkar smo Icončali restavrator-
ska dela na ohišju Benedicktovega 
glasbila in mu s tem povrnili av-
tentično zunanjo podobo. Resta-
vrirani instrument bo ob tej pri-
ložnosti predstavljen v roman-
skem palaciju. 

* * * 
Vsebinsko bogat bo tudi drugi 

koncertni večer. Ponuja nam ga 
letni refektorij ptujskega minorit-
skega samostana z deli baročnega 
skladatelja Antonia Tarsie iz Ko-
pra. 350. obletnica skladateljevega 
rojstva je seveda zadosten razlog, 
da je muzikološka stroka globlje 
pokukala v življenje in delo gla-
sbenega mojstra koprske stolnice. 

Iz njegovega življenjepisa razbe-
remo, da mu je bilo v stolnici zaupa-
no pomembno mesto organista, 
učitelja in skladatelja, kar je z delom 
bogato poplačal. Tarsia je v svoji 
prvi službi namreč vztrajal vse 
življenje in zapustil obsežno de-
diščino vokalno-instrumentalnih in 
vokalnih partitur sakralne vsebine. 

Serija lasarskih plošč Glasbena 
dediščina Slovenije oživlja že po-

zabljeno slovensko glasbeno kul-
turo in nam ponuja vpogled v 
mnogokrat nedostopne in zapra-
šene arhive notnega gradiva. Edi-
ciji Bizjak je pripisati veliko skrb 
za slovensko glasbeno dediščino, 
ki jo je zagotovo potrebno tudi do-
stojno javno predstaviti: slovesno-
stim ob 350. obletnici skladatelje-
vega rojstva pridružujemo promo-
cijo laserske plošče. Temeljito za-
stavljeno delo je združilo tudi 
eminentne izvajalce Torsijevih 

del: SABIRA HAJDAREVIČ — 
sopran, alt, TOMAŽ LORENC — 
violina, IGOR GRASSELLI — 
violina, IGOR MITROVIČ — 
violončelo in MILKO BIZJAK — 
orgle, spinet. 

Sijajen baročni stil in globi-
na duhovne glasbe nam v pra-
vem duetu ponujata bogastvo 
zvočnega sveta domačega 17. 
stoletja. 

Vabljeni! Darja Koter 

Klavir s Idadivci (Hammeridavier), Kari Benedici(t, Gradec, okrog 1785 
— pred restavriranjem. Foto: Bine Kovačič 1991 

Od obtiub se ne živi 
Šola je v današnjih razmerah izredno draga. Zaradi kri-
tičnih socialnih razmer vse več staršev ne zmore nakupa 
šolskih knjig in potrebščin. Povrhu pa se sedaj dogaja, da 
v šolah ne upoštevajo naročil iz maja in junija letos ter 
zahtevajo pri nekaterih predmetih nove učbenike. Komu 
sedaj vrniti naročene knjige in kje naj starši dobijo denar 
za nakup novih? 

Kaže, da to nikogar ne zanima. 
Se je kdo vprašal, kako bremena 
novega šolskega leta lahko pokri-
jejo v družinah z več šoloobvez-
nimi otroki? Kot se zdi, nihče, si-
cer bila javnost obveščena o tem, 
da je ta in ta stranka, podjetje, 
morda pa še kateri oblastnik na-
mesto za kakšen sprejem daroval 
za nakup knjig in šolskih po-
trebščin družinam z več šoloob-
veznimi otroki. 

V ptujski občini je družin s 
takimi otroki več. Sama poznam 

družino Marjane in Franca Pi-
gnarja iz Lancove vasi 89, ki 
imata v tem šolskem letu osem 
šoloobveznih otrok, enega pa v 
mali šoli. Jurček obiskuje drugi 
razred, Dejan tretjega, Suzana 
petega in Silva sedmi razred, 
Lidija obiskuje prvi letnik tek-
stilne srednje šole v Mariboru, 
Jožica prvi letnik laboratorijske 
šole v Ljubljani, Boris 3. letnik 
avtomehanične v Ptuju in Tanja 
prvi letnik Visoke agronomske 
šole v Mariboru. Površen sešte-

vek pove, da so Pignarjevi mo-
rali krepko poseči v denarnico, 
da so lahko otrokom kupili vse, 
kar potrebujejo za novo šolsko 
leto. Mama Marjana je poveda-
la, da imajo to srečo, da so si 
otroci po letih zelo blizu in»da 
jih knjige "počakajo". Od knjig 
kupijo le nove izdaje in seveda 
delovne zvezke. 

Ob našem obisku sredi avgu-
sta so imeli za osnovnošolce že 
skoraj vse knjige in zvezke. 
Manjkale pa so jim nekatere po-
trebščine. Te jim je z veseljem 
darovala papirnica Petlja iz Ja-
dranske ulice v Ptuju. Lastnica 
Irena Hunjet je povedala, d a j e 
z vsem srcem za takšne akcije. 
Za srednje- in višješolko pa so 
knjige kupili v teh dneh. 

Začetek šolskega leta pa še ni 
vse, Pignarjevi bodo morali biti 
zelo pridni (v službi je namreč 
samo oče Franc), da bodo lahko 
pokrivali tudi druge stroške 
med šolskim letom. Internat v 
Ljubljani stane mesečno trinajst 
tisoč tolarjev, vsak mesec bo 

potrebno kupiti dve mesečni vo-
zovnici za Maribor in podobno. 
Letos so imeli Pignarjevi otroci 
to smolo, da razen Tanje nihče 
ni dobil počitniškega dela. Na-
vajeni so delati in prispevati k 
stroškom nakupa šolskih knjig. 

Morda pa se bo le našla k ^ n a 
rešitev tudi za štipendijo? Jožica, ki 
se je to leto prepisala v šolo za la-
boratorijske tehnike, potem ko je 
končala prvi letnik gimnazije, jo je 
sicer imela, vendiu" po naših pred-
pisih ni mogoče, da bi prejemal šti-
pendijo dvakrat za prvi letnik. 

Če bi držale obljube nekate-
rih, ki so v pripravah na volitve 
obljubljali marsikaj, tudi bolj 
poudarjeno skrb za družine z 
več otroki, bi bil začetek nove-
ga šolskega leta za marsikatero 
družino manj stresen kot sicer. 
Od obljub se vendar ne da žive-
ti. Morda pa solidarnost med 
nami še ni izgubila na pomenu 
in bomo že kmalu lahko pisali o 
primernih in kakovostnejših 
rešitvah tudi za to vprašanje? 

MG 

NI vseeno, v kakšnem okolju stannjemo 
" -S®:;-:-; ^ ^ •jlSSi" : 

Pravijo, da več glav več ve in več pridnih rok lahko tudi več naredi. Tega se zavedajo tudi člani T\irističnega društva Ptuj, 
zato sodelujejo s T\irističnim informacijskim centrom, občinskim sekretariatom za turizem ter drugimi ustanovami. 

Albin Pišek, predsednik ptuj-
skega Turističnega društva, nam 
je povedal; "Turistično društvo 
Ptuj organizira razne prireditve, 
skrbi za urejanje in lepši videz 
našega mesta. Tudi letos poteka 
akcija za najbolj urejeno okolje. 
Končali jo bomo 15.septembra, ko 
bo posebna komisija ocenila naj-
bolj urejeno pročelje zgradbe, 
cvetje na oknih in balkonih, poku-
kala bo v dvorišča, ki so precej 
neurejena (še zlasti v starem delu 
mesta). Ocenili bodo tudi ureje-
nost trgovskih in gostinskih loka-
lov ter vrtne terase. 

Ptuj pa tudi tekmuje v slovenski 
akciji za najlepši turistični kraj. 
Komisija si je že ogledala mesto 
spomladi in poleti, končno oceno 
pa bo dala po jesenskem obisku. 
Po prvih dveh ocenah je Ptuj na 

prvem mestu, in če bo tudi po zad-
njem ogledu tu ostal, bo na Ptuju 
zključna prireditev." 

Albin Pišek dodaja, da je potrebno 
tudi na Ptuju še marsikaj postoriti. 
Člani turističnega društva so že izde-
lali seznam napak v mestu, ki bi jih 
morali izboljšati pristojni občinski or-
gani ter podjetja. Na Ptuju turisti zelo 
pogrešajo vinoteko, čerpav naše me-
sto z okolica slovi po dobrem vinu. 
Za staro ptujsko jedro želijo takšno 
ureditev prometnega režima, da bi tu-
risti lahko brez nevarnosti občudovali 
kulturne in druge znamenitosti. 

Ptujsko turistično društvo se po-
vezuje in v raznih prireditvah sode-
luje tiidi s krajevnimi turističnimi 
društvi. Zavedajo se, da nekaterih 
prireditev ne morejo preseliti v me-
sto in imajo svoj čar le v pristnem 

M. Slodnjak Po urejenosti mesta se pozna l(ultura njegovih prebivalcev. 
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ZGODOVINA RELIGIJE ZA MLADE 
Ali se spominjaš Egipčanov? 

Oni so mislili (in ne le oni, ampak 
vsa ljudstva na taki stopnji razvo-
ja), da so oni edini ljudje, da son-
ce sije le njim, da je edina reka na 
svetu reka Nil. Če pa bi morda le 
bila še kakšna reka, bi ta gotovo 
poplavljala ... Človek pa je znal 
izkoristiti naravo v svojo prid. Ve-
ter je uporabil, da mu je pihal v ja-
dra, potoval je, odkrival novi svet, 
risal zemljevide ... In groza, člo-
vek je ugotovil, da so tudi drugod 
reke, da te ne poplavljajo, da dru-
god pada reka Nil z neba ... Spoz-
nal je, da svet ne obsega le njego-
ve reke in da ljudje ni.so le tisti, ki 
živijo z njim, pač pa so ljudje tudi 
temnopolti, pa tisti svetli kot mle-
ko in modrih oči, pa oni majhni s 
poševnimi očmi, pa ... In spoznal 
je še, da imajo tudi ti ljudje svoje 
navade, običaje in svojo kulturo, 
religijo in bogove: bogovi Etiop-
cev so bili črni in topih nosov, 
Tračanov rdečelasi in plavooki, 
Grkov ... In kateri bogovi so sedaj 
pravi, katara kultura je boljša, ka-
tara vera je bila prava in je učila 
resnico? 

Grki so zaradi svoje nama že 
znane narave in načina mišljenja 
pričeli nekako prvi dvomiti o sta-
rih pripovedkah o bogovih, kultur-
nih junakih ... Pričeli so iste stva-
ri gledati drugače. Misli prvih 
mislecev stare Grčije so zanesle v 
svet nove drzne misli in le-ti so 
pričeli ne saino iste stvari gledati 
drugače, ampak tudi misliti dru-
gače. 

Sledi tvoje vprašanje: Kako mi-
sliti drugače, ni mi čisto jasno. 

Poglej, prvi znanstvenik v naši 
zgodovini je bil učitelj prej omen-
jenega Anaksimandra, Tales. Za-
kaj pa je ta tip tako pomemben, 
kaj neki je odkril, me boš vprašal. 

Ta frajer je veliko vedel, veljal 
je za enega od sedmero največjih 
modrijanov sveta. Pravijo, da je 
odkril letne čase. Ah, boš rekel, to 
pa ni nič takega, saj je to utegnil 
izvedeli že v Egiptu. 

Opozoril je na ozvezdje Velike-
ga in Malega medveda. Rekel boš: 
Žal, toda že feničanski mornarji so 
se ravnali na plovbah po tem oz-
vezdju. 

Ja, že vem: Tales je izračunal, 
da je sončni premer dvajseti del 
nebesnega kroga — toda to so ve-
deli že v Babilonu. 

Čakaj: napovedal je sončni mrk. 
— Tudi to so vedeli že v Babilonu. 

Bil je prvi Grk, ki se je ukvarjal 
z geometrijo. Znal je izračunati 
višino piramide iz njene sence. 
Full frajer. Toda tudi to se je 
naučil v starem Egiptu. 

OK, Tales je zatrjeval, da Zem-
lja plava na vodi, kakor okrogel 
lesen splav. Ali se spominjaš Su-
mercev in Egipčanov? Tudi oni so 
verjeli, da Zemlja leži na vodi. 

Kaj je torej storil ta Tales in za-
kaj toliko pišem o njem? Tales je 
zbral in prinesel v svojo domovi-
no misli in znanje, ki se je v sto-
letjih nakopičilo v Babilonu, Egip-
tu, Feniciji. To je res veliko — a 
to še ni vse! 

Tales ni tako pomemben, ker je 
zbral vso to učenost, pač pa, ker je 
ustvaril- nov pogled na stvari. 
Tam, kjer so svečeniki videli in 
razlagali začetek sveta, kjer je bila 
božanska sila — tam je Tales vi-
del snov, vodo. Finta je v tem, da 
je bil Tales prvi, ki se je namesto 
KDO je ustvaril ta svet, vprašal, 
IZ ČESA je nastal svet. Prav ta 
"popravek" je zadoščal, da se je zna-
nost ločila od religije in samostojno 
nadaljevala svojo pot. 

Pa si še enkrat 
poglejva, kako je 
razmišljal Tales. 
Svet je nastal iz 
vode in voda je 
začetek (praele-
ment) vsega. Ta-
les je iskal snov, 
iz katere je sesta-
vljeno vse živo, in 
ker brez vode živ-
ljenje ni mogoče, 
hkrati pa se ta ele-
ment giblje in 
spreminja (para, 
led), se je Talesu 
zdel primeren kot 
tisti element, iz 
katerega se je raz-
vilo vse na svetu. 

Danes se nama 
zdijo Talesove ra-
zlaganja naivna, 
kakor otroška ugi-
banja, mnogokrat 
so si tudi v na-
sprotju, saj je Ta-
les verjel v bogo-
ve in duhove. 
Vrednost grškega 
načina mišljenja je v tem, da opu-
stijo mistično mišljenje in uvede-
jo pojmovno mišljenje, kjer so 
skušali iskati prav vzrok vsega v 
snovi sami in ne zunaj nje, kakor 
so počeli vsi misleci dotlej. Toda 
za takšno vrsto spoznanja je mora-
la zgodovina (in midva z njo) pre-
hoditi tako dolgo že opisano pot, 
doseči visoko razvito družbeno 
delitev dela in imeti takšno druž-
beno ureditev, kjer v politiki odlo-
čajo dokazovanje, argumentiranje 
stališč, torej gre za demokratično 
ureditev. Grki so v svojem novem 
gledanju na svet tudi v svojem 
družbenopolitičnem življenju upo-
rabljali pojem preizkusa in sploš-

nega dokaza. Da bi lahko napredo-
vali iz enega načina spoznanja k 
drugemu, so morali znati dokazo-
vati in tako so prišli do teorije do-
kazovanja ali logike (danes jo 
imenujemo formalna logika). Prav 
s tem so bili dani temeljni pogoji 
za vzpon filozofije in znanstvene-
ga raziskovanja sveta, človeka in 
družbe. (F. Jerman, Iz filozofije 
znanosti, pogl. 2.2.) 

Grki so zamenjali verovanje ra-
zumov, pri tem pa je religija seve-
da ostala in še naprej zadovoljeva-
la človekove potrebe po svetem, 
obrednosti in po navezanosti. Sko-
raj povsem pa je izgubila svojo 
nazorno vlogo. 

Tales je znal izračunati višino piramide iz njene sence. 

Rada slika rože 
52-letna Jožica Tomazini, slikarka amaterko iz Zgornje 
Bistrice, je pričela slikati že davno, še preden je pričela 
hoditi v šolo. Vendar pa takrat ni bilo takšnih možnosti, 
kot so danes. Na razpolago ni bilo papirja, barv in druge-
ga, pa tudi knjig otroci takrat niso imeli toliko kot danes. 
Zato si je prvo slikanico Jožica naredila kar sama. 

"Spomnim se, da so v tistih 
časih nekateri otroci dobivali 
čokolado iz tujine in ena mojih 
sošolk je imela na papirčkih, v ka-
terih je bila zavita čokolada, celo 
Pepelkino pravljico. Zdi se mi, da 
sem se v to pravljico zaljubila. 
Prerisala sem jo z lističev, jo ime-
la kasneje vso osnovno šolo in še 
celo v času, ko sem v Mariboru 
obiskovala gimnazijo. Ta moja sli-
kanica je šla dobesedno iz rok v 
roke in na koncu se je izgubila. 
Otroci so jo iineli radi, zato sem 
jo pač posojala. Risala sem potem 
vso nižjo gimnazijo v Slovenski 
Bistrici; veliko sem se naučila od 
akademskega slikarja Janeza Vidi-
ca, ki nas je takrat v šoli poučeval. 
Ugotovil je, da zlahka naredim 
marsikaj, česar drugi niso zmogli, 
zato mi je marsikaj svetoval. Ved-
no mi je govoril, da imam prirojen 
občutek za kompozicijo. Takrat 
tega še nisem prav razumela; ja-
sno mi postaja šele sedaj, ko že 
sama resnično veliko delam," po-
ve moja sogovornice. 

Ogledujem si njihov vrt: polno 
raznega zelenja, okrasnih dreves, 
gmičevja in rož vseh barv za hišo 
se razprostira gozd. Velika dnevna 
soba je pravcato razstavišče njenih 
del, nekaj jih je celo v kuhinji in je-
dilnem kotu, nekaj pa na panojih. 

Beseda nanese na rože. Ima jih 
nadvse rada. Spremljale so jo od 
otroštva, saj jih je z veliko Ijubez-

nijo gojila tudi njena mama. 
Spomni se otroških let, takrat so 
živeli v Tirgotu, nedaleč od sedan-
jega doma. Zjutraj so bile horten-
zije polne rose in te rose in umitih 
barv na rožah se spomni še danes. 
Včasih se je sama veliko ukvarjala 
z njimi, jih sadila in gojila, sedaj 
pa jih raje riše. Meni, da ene in 
druge zahtevajo veliko dela, ven-
dar so ji zadnje čase tiste na ri-
sbah veliko ljubše. 

Z možem, oba sta upokojena, ki 
ji pri njenem slikanju pomaga, se 
pogosto vozita po Pohorju in 
občudujeta pokrajino. Tod najde 
številne motive, bodisi krajinske 
bodisi rože. Zamisli, kijih dobiva v 
naravi, se doma spreminjajo v pri-
jetna likovna dela. 

Rada ima tudi stare zidanice, 
pohorske domačije, ki izginjajo. 
Spominja se, kako je na Pohorju 
slikala črno kuhinjo. V.se je upo-
dobila, od kamina do orodja, ki so 
ga nekoč kmečke ženske potrebo-
vale pri peči in te slike so ljudje 
kaj hitro kupili. Rada ima tudi sta-
re predmete; iz njih dela tihožitja. 

Pri svojem likovnem ustvarjan-
ju dela največ z akvareli in paste-
lom. Včasih je delala tudi z oljem, 
vendar se spomni, da so bili otro-
ci, ko so bili še majhni, vedno vsi 
pomazani s slikarskimi barvami. Z 
oljem je naredila kakšnih deset 
slik, potem pa je to tehniko za-
časno opustila. Pred leti je ponov-

no začela delati z oljem, vendar je 
svoje prste rada namakala v oljne 
barve vnukinja in potem se je 
odločila, da bo raje delala z akva-
relom. 

Doma ima vedno veliko slik. 
Nekaj jih proda, druge pa ima pri-
pravljene za razne razstave, če jo 
pokličejo, da kje sodeluje. 

"Razstav sem imela že nekaj. 
Začela sem pred tremi leti z bi-
striškim tednom, razstavljala sem 
v Impolu, zdravilišču Dobrna, Ro-
gaški Slatini, v Vinoteki v Mari-
boru in E-banki ter na Borlu," na-
daljuje. 

Rada se udeležuje likovnih ko-
lonij, ker se tam srečuje z ljudmi, 
ki imajo enaka nagnjenja in intere-
se. Ravno ob mojem obisku je 
prejela vabilo za letošnje srečanje 
likovnikov na Štatenbergu, ki bo 
17., 18. in 19. septembra in ki se 
ga bo seveda udeležila. 

Letos poleti se je v Miinchnu 
seznanila z znano nemško slikar-
ko, ki je bila nad njenimi deli pri-
jetno presenečena, in to je bilo za 
Jožico veliko priznanje. 

Vesela je, ko proda slike, kajti 
slikarski material ni poceni, pa še 
pri nas ga največkrat ne moreš ku-
piti. 

"Srečna sem, da lahko kakšno 
sliko prodam; potem lahko slikam 
dalje, kajti brez slikanja bi težko 
živela. V začetku, ko slik še nisem 
prodajala, ampak sem jih veliko 
podarila, sem pri tem delu porabi-
la celo svojo pokojnino. Doma so 
mi že rekli, da bom morala začeti 
drugače gospodariti. Težko mi je 
bilo določiti ceno za neko sliko. 
Sedaj sem tega že vajena. Veste, 
ljudje jih ne kupujejo toliko zase, 
bolj za razna darila," izvem od so-
govornice o komercialni plati nje-
nega slikanja. 

Njene rože in tihožitja so na-
jrazličnejših barv: rdeče, nežno 
lila, modre. "Tudi pri oblekah 
imam takšna obdobja. Nekaj 
časa imam rada to, potem pa zo-
pet drugo barvo. Enako je pri 
rožah. Zadnje času sem zelo ve-
sela, če najdem rožo modre bar-
ve; zdi se mi, da jo potem mo-
ram upodobiti na papir," dodaja 
Jožica, upokojenka, babica in 
slikarka. Prav slednje ji je naj-
bolj pisano na kožo. 

Besedilo in posnetek: 
Vida Topolovec 

Knjige gradijo mostove 
Tak je naslov mednarodnega knjižnega kviza, ki ga v 
četrtek končujemo v mladinskem oddelku ptujske knjiž-
nice. Tekmovanje je potekalo od junija do septembra. V 
njem so sodelovali bralci mladinske knjižnice in šolskih 
knjižnic v občini. 

V četrtek, 9. septembra, bo ob-
činsko žrebanje z vabljivimi na-
gradami. Glavna nagrada bo ude-
ležba enega tekmovalca na za-
ključni prireditvi, ki bo 17. sep-
tembra, na Dan zlatih knjig v 
Ljubljani. Vsi sodelujoči pa bodo 
imeli še možnost, da so izžrebani 
za mednarodno nagrado. 

Občinski zaključek kviza bo na 
dvorišču minoritskega samostana. 
Naš gost bo Vlado Kreslin. 

Končna rešitev kviza se glasi: 
RAZUMEVANJE IN SOŽITJE. 
Da so lahko prišli do rešitve, so 
morali tekmovalci rešiti skrivan-
ke, križanke, dopolnjevanke in se-
veda prebrati Drejčka in tri Mar-
sovčke. Knjigo o džungli. Piko 
Nogavičko, Motna, Čudovito po-
tovanje Nilsa llolgersona. Snežno 
kraljico, Ostržka in Oliverja Twi-
sta. Vsem, ki tekmujejo za bralno 
značko, se bo ena od prebranih 
knjig štela v tekmovanje za bralno 
značko v šolskem letu 1993/94. 

Na naš naslov je prispelo 260 
pravilnih rešitev. 

V mladinski knjižnici se vsem 
tekmovalcem zahvaljujemo za nji-
hov trud, prav tako šolskim knjiž-
ničarjem. Upamo, da bodo imeli 
tekmovalci srečo tudi pri žrebu, če 
pa ne, pa jim bodo v veliko zado-
voljstvo prebrane knjige. y K 

Ljubezen do slikanja je Jožici zapisana že na obrazu 
Na prireditvi bo nastopil Vlado 
Kreslin 

Veselijo se enoizmenskega pouka 
Minuli petek dopoldan so ob prisotnosti 178 učencev tam-
kajšnje osnovne šole, učiteljev, domačinov ter številnih 
gostov, med njimi sta bila tudi republiška poslanca dr. 
Janko Predan ter domačin dr. Jože Pučnik, predstavni-
kov slovenjebistriške občinske skupščine in izvršnega sve-
ta svečano odprli prenovljeno osnovno šolo, ki je boga-
tejša za novo streho v skupni površini 1500 kvadratnih 
metrov, štiri učilnice ter šolsko knjižnico. Gradbena dela 
je v dogovorjenem roku opravilo zasebno gradbeno pod-
jetje ()pifex. 26 milijonov tolarjev je za obnovo v veliki 
meri prispeval proračun slovenjebistriške občine, delež v 
lesu in denarju pa tudi krajani. 

Osnovna šola, ki s o j o v kraju 
zgradili 1975. leta iz sredstev 
občinskega samoprispevka, je 
imela številne pomanjkljivosti. 
Med večje je brez dvoma sodila 
ravna streha, ki je ob vsakem 
dežju puščala, zgradba pa je bi-
la tudi premajhna za enoizmen-
ski pouk. Ravnatelj šole Mar-
jan Debeljak je povedal, da gre 
pri nadzidavi za približno 460 
kvadratnih metrov novih povr-
šin, s tem pa bo učencem po 
dolgih desetletjih na skupni po-
vršini okoli 1700 kvadratnih 
metrov šolskega prostora omo-

gočen enoizmenski pouk. Poh-
valil je tudi izvajalce, saj so re-
snično v rekordnem roku — 
med 26. junijem in 31. avgu-
stom — opravili vsa dokaj zah-
tevna gradbena dela. 

Kulturni program so pripravi-
li učenci šole. V spisih so med 
drugim pmenili, da so obnovlje-
ne šole veseli, še posebej ker 
jim odslej ne bo več zamakalo. 
Bolj za šalo so še zapisali, da so 
veseli nove podobe šole, saj jih 
ne bo več spominjala na kurjo 
farmo. Še vedno pa manjka te-
lovadnica. Vida Topolovec 

Črešnjevska šola dan pred svečanim odprtjem. Foto: VT 

Svetinjsko poletje končano 
Konec avgusta so z zadnjim 

raziskovalnim taborom, ki ga je 
vodil Marko Pogačnik, sklenili 
letošnje Svetinjsko poletje, tret-
je v takšni obliki. V stari šoli, 
ki je hvaležno sprejemala obi-
skovalce, se je v osmih tednih 
zvrstilo okoli 300 ljudi. 

Organizator, podjetje za razvoj 
Mikrokozmos iz Ljutomera, je z 
letošnjo aktivnostjo zadovoljen, 
nekoliko manj pa s spremlja-
jočimi dejavnostmi, npr. s kon-
certi klasične glasbe, na katere ni 
bilo ne pravega odmeva. 

"Odziv na delo raznih semi-
narjev in delavnic je bil dober. 
Zanje so se odločali številni 
mladi ljudje, dijaki višjih ra-
zredov srednjih šol in študen-
tje, pa tudi veliko starejših 
ljudi je prišlo k nam in to ne 
samo iz vse Slovenije, temveč 
tudi iz zamejstva," je ocenil 
letošnje raziskovalne tabore 
direkt^or Mikrokozmosa Go-
ran Soster. "Tudi p r ihodnje 
leto bomo organiziral i takš-
no delo, tako da bosta ju l i j in 
avgust ponovno živahna. Tu-
di ekonomski znača j počasi 
pos tavl jamo na noge. To pa 

seveda ni lahko, kaj t i nam dr-
žava na žalost f inančno se ni 
pomagala . Ne pros imo za ne-
povratnah sredstva, kot so se 
deli la nekoč, zadovol jn i bi bili 
že s kakšnim ugodnim kredi-
tom." 

Za nekatere programe sicer 
dobijo nekaj sredstev od mini-
strstev za šolstvo ter zanost in 
tehnologijo, vendar so to inve-
sticijska sredstva, ki j ih je po-
trebno ločiti od raziskovalnih 
taborov in poletnih delavnic, 
nimajo pa ga za obnovo 
zgradbe. 

Na tesnem so bili z denar-
j em tudi letošnje poletje, saj 
so morali za posamezne delav-
nice in raziskovalne tabore 
poiskati sponzorje. Za prve 
štiri, v juli ju, j im je na tak 
način uspelo dobiti sredstva, 
tako da so udeleženci bili na 
Svetinjah praktično na brez-
plačnih počitnicah, seveda de-
lovnih. Plačati so si morali sa-
mo pot. Drugače pa je bilo av-
gusta, saj žal niso mogli najti 
sponzorjev, kljub temu da so 
bili tabori izredno zanimivi. 

Vida Topolovec 

Gledališče Ptuj 
v usmeritvah za kulturo 

smo v občini Ptuj potrdili kot 
dolgoročni projekt tudi usta-
novitev poklicnega gledališča. 
Do leta 1957 stno tako gleda-
lišče na Ptuju že imeli. Do da-
nes gledališka dejavnost in 
ustvarjalnost ni zamrla. V zad-
njein desetletju je po zaslugi 
zagnanih posameznikov dose-
gla zavidljiv nivo in hkrati po-
spešila oblikovanje novih idej 
in potreb. 

To bogato dediščino gledali-
šča želimo ne le ohraniti, tem-
več še obogatiti. Z razpisom 
smo pridobili projekte, ki mo-
rajo vključevati (glede na po-
goje razpisa) organiziranost 

gledališča, prostore, program, 
financiranje. Na osnovi teh 
projektov želimo ugotoviti, ali 
je mesto Ptuj oz. občina Ptuj 
že v letu 1994 sposobna reali-
zirati ponujeni in izbrani pro-
gratn oziroma projekt profe-
sionalnega gledališča, ki naj 
bi polno zaživelo še pred le-
toin 2.000. 

Člani komisije: Vili Ravnjak, 
Maribor, Siinon Kardum, Cer-
knica, Jože Gregorc, Ptuj, Meta 
Zobec, Ljubljana, Nataša Vo-
dušek, Vojteh Rajher, Branko 
Brumen, Lizika Vidovič, Štefan 
Čelan in Kri.stina Šamperl-Purg 
— vsi iz Ptuja. 

Kristina Šamperl-Purg, prof. zg. 
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V Plesni šoli Fpedy vpisujejo v celoletno plesno šolo 
v Plesni šoli Fredy potekajo priprave na novo sezono s polno 

paro in prostori v Narodnem domu na Ptuju so ponovno zaživeli. 
Od 16. do 30. avgusta so pote-

kale priprave športnih plesalcev 
na novo sezono, za katero pravijo, 
da bo zelo dolga in naporna, saj 
načrtujejo udeležbo na približno 
18 turnirjih po vsej Sloveniji. 
Pravkar se dogovarjajo za gosto-
vanje na Madžarskem, v oktobru 
pa odpotuje plesni par M. Ogrinc 
in H. Žuran v London na veliki 
plesni festival, kjer vsako leto tek-
muje več kot 500 plesnih parov iz 
vsega sveta. V okviru domačih 
tekmovanj se bodo udeležili vseh 
treh državnih prvenstev: v latin-
skoameriških, standardnih in obo-
jih plesih. Prvenstvo v standardnih 
plesih si bomo lahko ogledali na 
Ptuju v decembru. Vodstvo plesne 

šole FREDY ob tem dogodku 
obljublja pravi plesni spektakel. 

Ob vseh načrtih za novo .sezono 
niso pozabili na podmladek, saj že 
cel teden vpisujejo v celoletno ple-
sno šolo za osnovnošolske in 
predšolske otroke. Prve vaje prične-
jo naslednji teden, in sicer: 

— 13. .septembra ob 16. uri — 
predšolski otroci 

— 14. septembra ob 17. in 18. uri 
otroci od 1. do 3. razreda 

— 14. septembra ob 19. uri otroci 
od 4. do 7. razreda 

— 15. septembra ob 19. uri 5. 
stopnja plesne šole. 

Vse skupine otrok pričnejo vaje v 
dvorani Narodnega doma v Ptuju, 
kjer bodo med vrstniki našli nove 
prijatelje in skupaj spoznavali svet 
glasbe in plesa. Pridružite se jim! 

Razstava brez naslova 
Galerija Florijan je spet odprla vrata, tokrat mlademu fotografu, članu 

Foto kluba Ptuj, Borisu Fariču. 
Boris Farič se s fotografijo ukvarja dve leti, razstava v Galeriji Flori-

jan pa je njegova prva samostojna razstava. Sodeloval je že na nekaj sku-
pinskih razstavah, skrivnosd fotografije pa odkriva skupaj s člani Foto 
kluba Ptuj. 

Razstava nima naslov, saj pravi mladi avtor, da prepušča domišljiji 
obiskovalcev sporočilo razstavljenih fotografij. Je šele na začetku, ve sa-
mo, da mu izpoved skozi fotografijo daje možnosti bivanja danes, tu, kar 
mu je v tem trenutku dovolj. Zato so modvi različni, loteva se tudi por-
tretov in abstraktne fotografije. 

Razstava bo odprta do 13. septembra. NaV 

Razstava, ki z a š l i vašo pozop̂ ^ 
Minulo soboto so v okviru 

prireditev 10. bistriškega ted-
na v l ikovnem salonu v gradu 
Slovenska Bistrica odprli raz-
stavo del Helmuta Jeraka, ro-
jenega v Celovcu, ki živi v 
Slovenski Bistrici. 

Njegov likovni izraz je nekaj 
posebnega, že od začetka pa je 
pod vplivom nadrealistov, katerih 
dela je obiskoval po vseh svetov-
nih galerijah. Razstavo v bi-
striškem gradu bi lahko razdelili 
v dva ciklusa: ekološkega in poli-
tičnega. 

Helmut Jerak je občutljiv člo-
vek, ki ga problemi sodobnega 
sveta močno prizadenejo, pa naj 
gre za okolje ali politične razme-
re. Slike z ekološko tematiko pri-
kazujejo utesnjenega človeka, 
opozarja na posledice spreminjan-
ja okolja, ki vodi človeštvo do 
njegovega propada — smrti. V 
drugem ciklusu pa je prisotna koz-
mopolitska poanta, kjer je izposta-
vljena želja po slogi, bratstvu in 
skupni sreči. Prikazuje pa tudi 
kaotično stanje sovraštva, egoiz-
ma, vojne, bede, pohlepa in drugih 
človeških slabostih, ki se v družbi 
materializma še potencirajo. 

Razstava bo v gradu na ogled 
ves september, v i j a Topolovec Trpinčeni človel( 

Plesni par Davorin Gabrovec in Petra Zaranšel( 

Ljudska univerza Ormoz 
v novem šolskem letu 

"Izobraževanje je sestavni del človeške družbe, od rezultatov pa je v 
veliki meri odvisna življenjska uspešnost posameznika," so zapisali pri 
ormoški Ljudski univerzi v zloženki, ki so jo pred pričetkom novega šol-
skega leta poslali številnim občanov, podjetjem in sodelavcem. 

Na ormoški Ljudski univerzi so v 
novem polskem letu razpisali tečaje 
za angleški, francoski, italijanski in 
nemški jezik ter ladnščino. Ude-
ležencem splošnega jezikovnega 
tečaja, ki je razdeljen na temeljno in 
splošno stopnjo, omogočajo tudi pri-
pravo in opravljanje mednarodnega 
izpita, lahko pa opravijo le izpit, ki 
je splošno priznan v Sloveniji. 

Za malčke iz vrtcev, predvsem pa 
za šolarje izvajajo celoletni program 
jezikovnih tečajev, ki so jim dobe-
sedno pisani na kožo, saj so tudi za-
bavni in veseli. 

Posebnost so počitniški tečaji dru-
gega jezika za predšolske in šolske 
otroke in mladino v Ormožu ter po-
letna šola slovenskega jezika za Slo-
vence na tujem in njihove otroke, ki 

jo dopolnjujejo z izleti in ogledi 
Slovenskih goric, tenisom, kopan-
jem in lokalnimi prireditvami. 

Usposabljajo tudi v programih po 
zakonskih predpisih. 

V program splošnega izobraže-
vanja so vključili usposabljanje turi-
stičnih vodnikov po območju ormo-
ške občine, usposabljanje za življen-
jsko uspešnost, slovenščino za dru-
gače govoreče, astrologijo, astrono-
mijo, trening hitrega branja in razne 
interesne krožke. 

Mlajšim in starejšim je na voljo 
še usposabljanje na področju raču-
nalništva. 

Na voljo pa so tudi mnogi drugi 
programi usposabljanja in izpopol-
njevanja. Vida Topolovec 

• Ptujski upokojenci prvi septembrski teden preživljajo na Rabcu, ker so 
si po najnižjih možnih stroški pripravili letovanje v hotelu z ogrevano mor-
sko vodi), dcnve pa preživljejo tudi na sprehodih med oljčnimi nasadi. Raz-
mišljajo tudi o podobnem zimskem letovanju. 

# Upokojenski pevski zbor Ptuj je imel pestro poletno sezono, saj so na-
stopili na srečanju upokojencev v Zetalah^ na Kogu (upokojenski zbori Po-
dravja) in na Vurberku (Štajerska poje). Ce želite tudi vi postati član tega 
zbora, se oglasite na njihovih pevskih vajah, ki jih imajo ob sredah ob 16. 
uri. Dobrodošli boste. 

Šolski zvonec nam le zaupal... 
Zdravo! Počitnice so mimo, šolska vrata so se na široko od-

prla, knjige in zvezki so na klopeh, pred vami je novo šolsko le-
to, v katerem vam uredništvo našega časopisa želi kar največ 
uspeha! Rubrika Šolski zvonec je bila skupaj z vami na počitni-
cah, upamo pa, da nanjo niste po/abil i in boste v naslednjih 
me.secih pridno pisali ali sporočali po telefonu (do ponedeljka 
dopoldne pokličiti Natašo Vodu.šek!), kaj vse počnete na šolah. 

LESKOVEC * Na tamkašnji 
šoli gostijo učence predmetne 
stopnje Osnovne šole Videm, 
saj so ti ostali brez hrama 
učenosti. 

PTUJ * Na Osnovni šoli 
Breg so prvošolčkom pripravili 
sprejem, jim podelili listino 

Postal sem učenec in priponko 
Rad hodim v šolo. Za starše in 
učence so pripravili šolski ko-
ledar, ukinili pa so šolski zvo-
nec. 
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Niso Žejne samo Haioze, tudi 
v Ptuju ni vode povsod 
Na Humu, 333 metrov visokem hribu, ki leži na meji razširjenega mesta Ptuja, vlada idila le na videz, bližji pogled v 
to oazo miru na koncu mesta razkrije marsikaj. Največji problem je voda, če odmislimo telefonsko povezavo in neure-
jeno cesto. Na hribu, ki je po mnenju tamkajšnjih ljudi pozabljen od ljudi in oblasti, so štiri stanovanjske hiše in šest 
počitniških, na njegovem spodnjem delu, ki mu pravijo Višovec, pa je sedem hiš. 

DECENTRALIZACIJA 
NI VEDNO DOBRA 

Ustavili smo se pri Viherjevih 
oziroma v Krčevini 81. Gospodar 
Janez Viher nam je povedal, da je 
to območje nekoč sodilo pod kata-
strsko občino Grajena, zatem pod 
katastrsko občino Ptuj in s tem tu-
di pod krajevno skupnost Ptuj, po 
njeni decentralizaciji pa pod KS 
bratje Reš. Takšno "premetavan-
je" od enega do drugega oblastni-
ka je imelo za prebivalce Huma 
izrazito negativne posledice. Ker 
so naenkrat pristali med razvitimi, 
čeprav so brez vode, telefona in 
prave ceste, so bili prikrajšani pri 
najrazličnejših regresih, ki so jih 
sicer lahko uživali kmetovalci, ki 
sicer živijo na nerazvitih ob-
močjih. Janez Viher se vprašuje, 
kako to, da je bližnji Mestni Vrh 
med nerazvitimi območji, ima pa 
vodo in vse drugo, česar Hum ni-
ma. V zadnjem obdobju jim je KS 
bratov Reš sicer nekaj pomagala: 
dobili so nekaj gramoza, od DES-
a pa novo tranformatorsko posta-
jo. S tem so jih odpravili. 

LASTEN VODOVOD NI 
PRINESEL REŠITVE 

Viherjevi imajo manjšo kmeti-
jo: 4,5 hektarov zemlje, štiri kra-
ve, svinje, od poljščin pa pridelu-
jejo v glavnem koruzo in krompir. 
Da bi vsaj delno omilili probleme 

z vodo, so zgradili svoj vodovod v 
dolžini dvesto metrov. Letos pa je 
tudi ta presahnil, zato so si morali 
omislin cisterno. Ni še tako dolgo, 
ko so vodo nosili dvesto metrov 
daleč s posodami. Kar veliko je je 
bilo treba nanositi, da so potešili 
žejo pri živalih in da so zadovolji-
li potrebe gospodinjstva s ^štirimi 
otroki. Običajno je bila to naloga 
gospodarja, ko se je po utrudlji-
vem terenskem delu ob sobotah 
vračal domov. Od utrujenosti gaje 
včasih zaneslo in je vodo razld, 
ampak vodo je bilo potrebno pri-
nesti, četudi je trajalo dlje časa 
kot ponavadi. 

SOLIDARNOST JE 
PRESAHNILA 

Janez Viher je že utrujen od 
pričakovanj. Dvajset let in več 
plačuje samoprispevek, vode pa 
od nikoder. Vedno so bile druge 
prioritete: dom krajanov v KS 
bratje Reš, trgovina in druga in-
frastruktura. S samoprispevkom 
so celo sofinancirali republiško 
cesto Ptuj — Vurberk, krajevne 
ceste, ki so last KS Grajena ... 
Ko pa so mestjani dobili, kar so 
želeli, so ugotovili, da samopri-
spevek ni več potreben. 

V 25 letih, odkar so na Humu 
— hišo so kupili leta 1967 od lov-
ske družine, včasih je bila Piriho-
va —, so za izboljšanje življen-
jskih razmer veliko naredili. Sko-

raj sami so zgradili 700 metrov 
ceste. V začetku niso mogli voziti 
niti s traktorjem, toliko je bilo bla-
ta. Na cesto so zvozili 150 kubi-
kov gramoza, delno so jim pri tem 
pomagali trije lastniki počitniških 
hišic. V četrt stoletja življenja na 
Humu so jim pozimi samo dvakrat 
splužili cesto. Janez Viher je pre-
pričan, da bi jim vodo le morali 
pripeljati. 

"Govorimo o Evropi, nimamo 
pa osnovnih pogojev za življenje. 
Nevzdržno je, da na robu razširje-
nega mesta Ptuja nimamo vode. 
Ne vem, ali je še kje mesto, kjer 
njegovi prebivalci ne bi imeli vsaj 
osnovnega za življenje." 

Sedaj gradijo vodovod na Graje-
ni in s tem bodo zagotovili tudi 
tehnične pogoje, da bo voda v na-
slednjih letih lahko prišla tudi na 
Hum. Nerazumljivo se jim zato 
zdi, da nekateri gradnji še vedno 
nasprotujejo, jo ovirajo in ne do-
volijo kopati po svoji zemlji — in 
to ljudje, ki si domišljajo, da zara-
di svojega denarja v Ptuju nekaj 

pomenijo ... Takole jim sporoča: 
"Ta hiša je moja, pa vendar moja 
ni, tudi kdor za mano pride, tudi 
on jo zapusti ..." 

Letošnje poletje je bilo na tem 
hribu na robu Ptuja katastrofalno. 
Ker niso imeli vode, so eno kravo 
že prodali, prodajajo pa tudi teli-
co. Tudi druge hrane za živino jim 
primanjkuje. Hum je idealen kraj 

za razvoj kmečkega turizma. Do-
kler pa ni vode, so to lahko le po-
božne želje. Lizika Viher je pove-
dala, da je zanje že samo po sebi 
umijivo, da z vodo skrajno 
varčujejo. Iz lastnega vodovoda je 
letošnje poletje prihajala po ka-
pljicah, tako da so na teden lahko 
le enkrat vklopili pralni stroj. 
Živina je morala svoje dobiti, dru-
go porabo pa so racionalizirali na 
minimum. 

VODOVODA NA HUM 
ŠE NE BO KMALU 

Na občini dajejo nekaj upanja, 
da bo tudi na Hum prišla voda. To 
pa se ne bo zgodilo čez noč. Pred-
sednik ptujske občinske vlade 
Branko Brumen pravi, da si bodo 
prizadevali, da bi v času svojega 
mandata z vodooskrbnimi projekti 
pokrili vso občino. Kaj to fi-
nančno pomeni? Izračun je poka-
zal, da če bi pospešeno gradili, bi 
celo občino z vodo "pokrih" šele 
v 40 ledh. Zato je v državnem 

svetu predlagal, da se vprašanje 
oskrbe z vodo uredi v okviru na-
cionalnega programa. Državni 
svet je pobudo sprejel in jo prene-
sel državnemu zboru oziroma pri-
stojnim ministrstom. Od Toneta 
Purga v Sekretariatu za urejanje 
prostora in varstvo okolja pa smo 
izvedeli, da je pripravljen tudi 
idejni projekt za vodovod za 
Krčevino oziroma območje Huma. 
To bo izredno drag projekt, saj bo 
treba zgraditi tudi črpališče. Več o 
tem bomo zapisali v eni od pri-
hodnjih številk Tednika. 

Janez Viher potrpežljivo preneša vodo 

Domačiia na Humu čaka na leošo orihodnost 

Viherjevi in drugi prebi-
valci Huma bodo torej mo-
rali na vodo še čakati. Po-
trpežljivost jim sicer že 
pohaja. Najhuje pa je to, 
da jih tisti, ki vodo imajo, 
ne razumejo. Govorijo 
jim: "Kaj pa ste prišli sem 
gor!" Janez Viher je pre-
pričan, da če hiše leta 1967 
ne bi kupil, da bi bil to 
eden od opustošenih kra-
jev na robu mesta. Tako pa 
tudi po njegovi zaslugi živi 
in privablja druge, ki želi-
jo uživati v tej oazi. Če bo-
do kmalu dobili še vodo, 
bo njihovo življenje dobilo 
novo kvaliteto. 

Pril(az območja razširjenega območja mesta Ptuja. Hum je levo zgoraj. Foto: JB MG 

Izabela dobro uspeva 
tudi na Nizozemskem 

Ptujčan Ivan Jaušovec, ki že 
skoraj štiri desetletja živi na Ni-
zozemskem, nam je poslal tole 
zanimivo fotografijo, ki jo je 
posnel na svojem vrtu. Pred leti 
si je iz domovine prinesel trto 
samorodnico izabelo. Posadil jo 
je in že čez dve leti mu je prvič 
rodila. Letošnji pridelek, kot je 
videti na sliki, pa bo zelo obi-

len. Trgatev bo sredi oktobra. 
Trta je zanimiva tudi za Nizo-
zemce, saj je pri njih nimajo. Že 
po tradiciji bodo izabelo poko-
sili tudi sosedje. Ivan Jaušovec 
pravi, da mu tudi izabela poma-
ga pri ohranjanju stikov z do-
movino. Nanjo je zelo ponosen. 
Je zelo dobra za zobanje in iz-
delavo sadnih sokov. MG 

Naša jubileja 
v tistem času se 
je kazal tehnični 
napredek tudi na 
področju oseb-
nega standarda 
ljudi. Na trg so 
prihajali prvi 
hladilniki, pral-
ni stroji, televi-
zorji in tudi vse 

več osebnih avtomobilov. Prej 
so vse ustanove imele nastavlje-
ne šoferje in v lasti osebne av-
tomobile za službene potrebe. 
Med družbenopolitičnimi orga-
nizacijami je imela sprva avto-
mobile samo partija, pozneje pa 
tudi druge organizacije. V letu 
1961 se je tudi ptujski občinski 
komite znebil obeh avtomobilov 
in jih prenesel na SZDL. V letu 
1962 pa so občinske politične 
funkcionarje začeli usmerjati v 
to, da službene avtomobile pro-
dajo; marsikje so jih kupili fun-
kcionarji ter jih potem upora-
bljali tudi za službene potrebe 
in začeli obračunavati kilome-
trino. 

V skladu s tem so tudi na ob-
činskem odboru SZDL Ptuj pro-
dali oba avtomobila, šoferja pa 
odpustili oz. mu pomagali najti 
zaposlitev v podjetju. Izkupiček 
za prodane avtomobile so smeli 
vložid le v nakup opreme. 

V nekaterih občinah v Slove-
niji so tedaj že začeli ustana-
vljati lokalne radijske postaje. 
Gorjup in Tetičkovič, seveda ob 
podpori večine članov občin-
skega odbora SZDL, sta začela 
uresničevati zamisel o ustano-
vitvi lokalne radijske postaje 
Ptuj. Najnujnejšo tehnično 
opremo bi nakupili z denarjem 
od prodanih avtomobilov. 

Starejši funkcionarji v občini 
ustanovitvi lastne radijske po-
staje niso bili posebno naklon-
jeni. "Saj še za Tednik nimamo 
dovolj denarja," so predvsem 
utemeljevali. Dobrodošla po-
moč mladim zagnancem na 
SZDL je bil javni tožilec Stane 
Kanduč, ki je bil premeščen na 
Ptuj iz Slovenj Gradca, kjer so 
že imeli lokalno radijsko posta-
jo in je Kanduč pomagal pri 
njeni ustanovitvi, zato je imel 
nekaj izkušenj. 

Kako zami.sel tehnično izpel-
jati, so se posvetovali s člani 
Društva radioamaterjev Ptuj, ki 
mu je predsedoval Mihael Go-
bec, takratni uslužbenec na po-
staji v Spuhlji (z njo je nepo-
sredno upravljala zvezna Udba). 
Mihael Gobec je osebno vodil 
vsa tehnična dela pri opremi ra-
dijske postaje v dveh majhnih 
prostorih južnega stolpa ptuj-
skega gradu. Ta dva prostora 
jim je s težavo uspelo dobiti; v 
večjih dveh je bilo še zasebno 
stanovanje in šele čez štiri leta 
je Radio uspel dobiti in opremi-
ti tudi ta dva prostora. 

Najzahtevnejše delo je bila 
postavitev zasilne antene, ki so 
jo napeli z grajskega stolpa kar 
vodoravno na mestni stolp (zvo-
nik). Vse to delo je osebno vo-
dil Mihael Gobec, ki mu je bila 
tudi za naprej naložena skrb za 
vzdrževanje vseh radijskih od-
dajnih naprav. Brez tako zane-
sljivega človeka glede državne 
varnosti tedaj sploh ne bi bilo 
možno dobiti dovoljenja za delo 
radijske postaje. 

Pri opremi studia in postavit-
vi zasilne antene je sodelovala 
večina ptujskih radioamaterjev, 
posebno prizadevnost pa sta po-
kazala takratna študenta elek-
trotehnike Herman Škrinjar (bil 
je prvi tonski tehnik) in Adolf 
Žižek, ki se je povrh ukvarjal 
tudi z glasbo in začetni takti 
njegove Pesmi o Ptuju so poz-
neje postali avizo Radia Ptuj. 

Po nekajmesečnem prizade-
vanju in delu je bila ptujska ra-
dijska postaja že toliko usposo-
bljena, da je v oktobru 1962 
začela prenašati prvi program 
RTV Ljubljana. RTV Ljubljana 
na ustanavljanje lokalnih radij-
skih postaj ni gledal s simpati-
jami; soglasje je dajal le zato, 
da so lokalni oddajniki pre-
našali osrednji program in tako 
izboljšali njegovo slišnost po 
vsej Sloveniji. Veljalo je pravilo 
enotne radiodifuzne mreže v 
Sloveniji. Za oddajanje lastnega 
sporeda so dajali lokalnim ra-
dijskim postajam soglasje glede 
dneva in časa oddaj, kar ni sme-
lo motiti pomembnejših osred-

njih oddaj. V odstotkih pa je bi-
lo tudi določeno, koliko govor-
nega, glasbenega in rpklamno-
zabavnega sporeda sme biti v 
lokalnem programu. 

ODDAJA RADIO PTUJ 

Veliko dela je bilo treba opra-
viti, naprave tehnično izpopol-
njevati, da so brezhibno pre-
našale osrednji program. Sočas-
no so opremljali lastni — zasil-
ni studio. Da bi bil mali prostor 
kolikor toliko akustičen, so ste-
ne obili z embalažo za jajca 
ptujske Perutnine. Na podobno 
domiseln način so zagotovili 
zvočno izolacijo, uredili fonote-
ko in druge tehnične zadeve. 

Po določilih zakona o radij-
skih oddajnih postajah je bilo 
treba pred posredovanjem la-
stnega programa urediti tudi ka-
drovske zadeve. Občinski odbor 
SZDL je imenoval za predsed-
nika uredniškega odbora Jožeta 
Fridla, tedaj predsednika ideo-
loške komisije pri komiteju, za 
odgovornega urednika Staneta 
Kanduča, javnega tožilca, za 
predsednika upravnega odbora 
pa Pranja Rebemaka, tajnika za 
področje šolstva v občinski 
upravi. Veliko je pomagala tudi 
Meta Feldin, upravnica ptujske 
delavske univerze. Vsi navedeni 
niso bili imenovani zaradi svo-
jih političnih in upravnih fun-
kcij, temveč zato, ker so bili od 
vsega začetka zavzeti za lokal-
no radijsko postajo, njihov 
službeni položaj pa je služil za 
ščit proti tistim, ki so temu na-
sprotovali. 

Po številnih težavah in zaple-
tih se je radio Ptuj predstavil 
poslušalcem v nedeljo, 2. ja-
nuarja 1963, ob 10. uri in 30 
minut. Za avizo je bilo nekaj 
taktov iz Straussovega valčka, 
potem pa: "Radio Ptuj oddaja 
na srednjem valu 202 metra ali 
na frekvenci 1485 kHz." Sledila 
so poročila o dogajanjih v 
občini, nekaj obvestil in čestit-
ke poslušalcev. Naročil čestitk 
še ni bilo veliko, ker ljudje za 
to še niso vedeli, zato so nekaj 
čestitk naročili člani upravnega 
odbora svojim znancem. 

Tako je bilo potem vsako nedel-
jo po 2 uri. Program je v glavnem 
pripravljal Franc Tetičkovič, se-
kretar SZDL, ki je tudi zavzeto 
pridobival zunanje sodelavce, vse 
na ljubiteljski osnovi. V začetku 
je bilo veliko težav z napovedo-
valci. Iskali so jih med dobrimi re-
citatorji ptujske gimnazije in med 
študenti iz Ptuja. Precej jih je šlo 
skozi preizkus. Nekaj tednov sta 
se že kar dobro uveljavljala dijak 
in dijakinja, danes ugledna Ptuj-
čana. Toda bila sta mlada, imela 
sta še premalo tehničnih izkušenj, 
kdaj je oddajnik treba izklopiti, 
zato je odgovorni urednik slišal 
neki šepet, ki ni imel zveze z ra-
dijskim sporedom. Nista imela 
več dostopa v studio. 

Med vsemi sta se uveljavila in 
ustalila Vida Vidovič, tedaj absol-
ventka pravne fakultete, in Marjan 
Šneberger, tedaj dijak ptujske 
gimnazije. Njuna prijetna glasova 
sta poslušalcem deseUetja posre-
dovala pripravljena besedila; Mar-
jan napoveduje še danes. 

Kljub izjemni prizadevnosti 
vseh sodelavcev je po nekaj tednih 
prevladalo spoznanje, da samo na 
amaterski osnovi ne more iti na-
prej. Nekateri funkcionarji so 
Francu Tetičkoviču celo očitah, 
da na račun radia trpi njegovo de-
lo na SZDL. Februarja je občinski 
odbor SZDL razpisal delovno me-
sto upravnika Radia. Prijavilo se 
je več kandidatov, v ožji kadrov-
ski izbor sta prišla dva: Franc 
Plohi, učitelj telesne vzgoje na OŠ 
v Gorišnici, in Franček Stefanec, 
ki je tedaj delal na delavski uni-
verzi v Lenartu in bil urednik 
občinskega glasila Lenarške novi-
ce. Občinski odbor se je odločil za 
Franca Plohla, ker je bil domačin, 
dejaven tudi na drugih področjih, 
zlasti v turističnih in športnih or-
ganizacijah. Tako je Franc Plohi s 
1. marcem 1963 postal upravnik 
Radia Ptuj. Bil je brez članov ko-
lektiva, zato je moral opravljati 
vse sam — od čistilke in strojepi-
sja do upravnikovanja. 

Nekaj mesecev je to zmogel, 
septembra pa so namestili admini-
stratorko Terezijo Podlesnik, ki je 
opravljala tudi finančno-računo-
vodske posle. Tedaj se je radijski 
program razširil še na enourno 
mladinsko oddajo ob četrtkih po-
poldne. 
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Vsak festival je doživetje zase 
"I.eta tečejo , ansambl i se menjavajo , viže so druge , v skoraj četrt stoletja s m o menjal i prireditveni prostor, glasba pa ostaja skupaj z vami, ki j o radi poslušate . Ostaja pa tudi 
dež , stalni spremljeva lec fest ivala," j e v pozdravnem nagovoru povedala voditelj ica Nataša Vodušek, ob Marjanu Šneberger ju , ki je dos lej vodil vse fest ivale , že dolga leta polovi-
ca pr i je tnega in utečenega napovedova l skega para. 

Kdo bi si mislil, da bo festi-
val, ki so ga v okviru prazno-
vanja 19()()-letnice Ptuja 1969. 
leta pripravili tedanji ptujski ra-
dijci, preživel vsa obdobja 
zgodnjega otroštva, pubertete in 
prešel v zrelo obdobje. 

Med prve zmagovalce sodi 
sedaj že skoraj pozabljeni an-
sambel Rudija Bardorferja s 
kvartetom Zvonček, pa ansam-
bla Jožeta Krežeta in Toneta 
Žagarja ter Tržaški narodni an-
sambel, ki pa s Karlom Grgi-
čem še vedno prihaja v Ptuj. V 
spominu zadnjih deset in še ne-
kaj let so ansambli Ivana Rupar-
ja. Vita Muženiča, Štajerskih 
sedem. Savinjskih sedem ter po-
pularni Bratje iz Oplotnice, lju-
bljenci ptujskega občinska. Le-
tos jih sicer ni bilo, brez dvoma 
pa ne bodo manjkali prihodnje, 
jubilejno leto. 

Prvi večer letošnjega 24. prazni-
ka domačih viž se je potegovalo 
30 ansamblov za Orfejeva odličja, 
drugi, precej daljši, je bil večer 
melodij, ko se je občinstvu pred-
stavilo osem ansamblov s po dve-
ma noviina melodijama ter še de-
set, ki jim je prvi večer strokovna 
komisija v sestavi Vinko ŠtrucI, 
Bojan Adamič, Ivo Ciani, Urška 
Čop, Tomaž Tozon ter Kajetan 
Zupan, prisodila zlato Orfejevo 
odličje. 

Vesele viže polk in valčkov so 
napolnile dvorano do zadnjega ko-
tička, obiskovalci so ob njih pri-

jetno sanjarili in se spominjali kdo 
ve katerih lepih trenutkov svojega 
življenja. 

V E Č E R A P R I Č A K O V A N J 

Presenečenje prvega festival-
skega večera je bil mlad (po staro-
sti članov in stažu) dravograjski 
ansambel Rokondo. V njem igra-
jo srednješolci. Ansambel je s 
Turbo polko pokazal v tej zvrsti 
glasbe nekaj novega in prejel po-
sebno debitantsko nagrado. Za 
najboljšega debitanta 24. ptujske-
ga festivala so proglasili Domžal-
ski odmev iz Domžal, ki mu je 
strokovna komisija prisodila tudi 
srebrno Orfejevo odličje. 

Strokovna komisija je podelila 
nastopajočim ansamblom enajst 

bronastih, devet srebrnih in de.set 
zlatih Orfejevih odličij. Svoj na-
stop .so pozlatili ansambli Coniet 
iz Zreč, Fantje izpod Rogle, Bo-
ris Kazpotnik iz Domžal^ Trža-
ški narodni ansambel, Šaleški 
fantje, Dan in noč in Podkrajski 
fantje — vsi trije iz Velenja, 
Adria kvintet iz Opčin pri 
Trstu, Ptujski in.strunientalni 
ansambel in Primorski fantje iz 
Pirana. 

Sobotni večer je odločilo tudi 
občinstvo. Za najboljšo melodijo 
so z 276 glasovi izbrali Slovensko 
polko v izvedbi ansambla Fran-
cija Zemeta iz Vojnika. Največ 
simpatij pri občinstvu in tudi stro-
kovni komisiji je drugi festivalski 
večer požel ansambel Primorski 
fantje iz Pirana, ki je z igrivima 
in poskočnima skladbicama Mini 
krilo in Je hitla glavo na kušin 
osvojil prvo nagrado občinstva in 
nagrado strokovne komisije za 
najboljši trio. 

V zamejstvo, na Primorsko, je 
odšla tudi Korenova plaketa. 
Osvojil jo je Dušan Kobal, pevec 
ansambla Adria kvintet iz Opčin 
pri Trstu. Ptujski instrumentalni 
ansambel pa je bil po oceni stro-
kovne komisije najboljši kvintet. 
Strokovna komisija je izbrala tudi 
najboljšo melodijo in besedilo 24. 
festivala domače zabavne glasbe: 
to je bil valček Pred nami Je Ju-
tro v izvedbi ansambla Mak iz 
Slovenske Bistrice avtorice bese-
dila Metke RavnJak-Jauk. 

Prijetna je bila tudi letošnja sce-
na avtorja Branka Zupaniča: 

šopek razglednic Ptuja in bližnjih 
krajev, popestrenih s šopki cve-
tličarne Roža. 

K A J J E M E N I L A 
S T R O K O V N A K O M I S I J A 

"Letošnji nastop bi ocenila ne-
kako takole: bila so presenečenja 
in razočaranja. Marsikaj je bilo 
zvočno in kompozicijsko zanimi-
vega. Seveda so še mnogi ansam-
bli nedozoreli, pa vendar je festi-
val priložnost, ko dozorevajo. 
Prav gotovo jih bomo v prihodnje 
leto srečali med srebrnimi in zlati-
mi, če se seveda kdo izmed njih 
ne bo odpovedal težki glasbeni 
poti. Slišali sino tudi nekaj zani-
mivih vokalov in instrumentali-
stov. Naj vseeno omenim kakšno 

ime: z mladostno radoživostjo in 
drugačnim kompozicijskim pristo-
pom, skratka s skladbo, ki je za to 
zvrst glasbe neobičajna, me je pre-
senetil ansambel Rokondo. Ob ju-
bilejnem festivalu, ki bo prihodnje 
leto, pa seveda skupaj s poslušalci 
pričakujem obisk vrhunskih, najk-
valitetnejših ansamblov", je pove-
dala glasbena urednica Radia Ma-
ribor Urška Čop, ki je že nekaj let 
članica strokovne komisije ptuj-
skega festivala. 

Kajetan Zupan, prav tako dol-
goletni član strokovne komisije, je 
menil, da je težko ocenjevati an-
sambel po samo eni viži: "Vsak 
ansambel je po svoje zanimiv. 
Mene so zaradi duhovitosti in 
načina izvedbe presenetili Primor-
ski fantje iz Pirana. Za prihodnje, 
jubilejno leto pa bi prišel v poštev 
nastop najboljših ansamblov na 
področju te glasbene zvrsti. Mora-
ta pa biti dva večera ansamblov, 
tako kot je bilo prej, z dvema 
vižama, da jih potem z obeh 
večerov lažje uvrstimo v finale in 
tako dobimo najboljše." 

"Mislim, da so bili tokrat an-
sambli precej izenačeni. Ne vem, 
ali je to zelo pohvalno, vendar ni 
bilo opaziti velikih skokov, ko 
smo denimo enega ocenjevali s tri 
ali štiri, drugega desetko. Je pa bi-
lo malce dolgočasno, ker so men-
da vsi našli neko čarobno formulo, 
češ če je nekdo drugi uspel s tem 
načinom igranja, bom pa še jaz. 
Zelo pa me je pričel motiti način 
petja, ki ga nekateri prakticirajo, 
kajti to počasi nehuje biti petje; to 
je zadiranje oziroma lajanje. Debi-
tanti so bili kar dobri, vendar ra-
zen Rokonda ni nobeden prinese! 

kakšne novosti v to glasbeno 
zvrst, a za začetnike je bilo igranje 
kar sprejemljivo, " je ocenil moj-
ster Bojan Adamič ter še dodal, 
da so mu bili še posebej všeč 
Tržačani. 

Predsednik letošnje strokovne 
komisije Vinko ŠtrucI je o 24. 
prazniku domačih viž povedal: 
"Letošnji festival je bil težavno 
delo tako za ansamble kot za 
nas, ki smo jih morali ocenjeva-
ti. Ocenjevati samo eno skladbo 
je zelo težko. Mislim, da smo 
svoje delo kot strokovna komi-
sija opravili kar v redu. Med de-
bitanti sta mi bila posebno všeč 
Domžalski odmev kot klasika te 
zvrsti in seveda Rokondo kot 
nekaj svežega. Vprašljivo pa je, 
ali to slednje sodi v domačo za-
bavno glasbo. Ansambli so bili 
letos dokaj izenačeni, letošnja 
raven pa je bila višja." 

Z A D O V O L J N I 
D I R E K T O R FEST IVALA 

Kljub teinu da je imel pred 
samim festivalom tremo, si je 
Franc Lačen, direktor festivala 
in zavoda Radio-Tednik Ptuj, 
vidno oddahnil, ko s e j e vse do-
bro končalo. 

"Moram reči, da sem s petko-
vim večerom zelo zadovoljen. 
Potrdilo se je to, kar smo govo-
rili že od uspelih avdicij dalje: 
ansambli, ki so se prvič pojavili 
na festivalu, so dostojno pred-
stavili svoje igranje. Tudi števi-
lo zlatih je bilo tokrat najvišje, 

doslej jih še ni bilo toliko. Ni 
pa še prvi večer nastopilo to-
likšno število ansamblov. 

Pričakujem, da bo prihodnji, 
to je jubilejni festival sicer pre-
lomnica, vendar mislim, da nam 
bo vsebinska plat, ki jo že nekaj 
časa načrtujemo, vodilo tudi za 
naprej, ne -glede na to ali bomo 
naredili kakšne vsebinske spre-
membe." 

F E S T I V A L N A Z A J POD 
A R K A D E 
M I N O R I T S K E G A 
S A M O S T A N A ? 

Ker je zadnja leta slabo vre-
me z dežjem stalni spremljeva-

lec ptujskega festivala, domuje 
že od 1989. leta v dvorani Sred-
nješolskega centra. Ljudje, ki 
imajo radi domače viže, sicer 
prihajajo na festival tudi v to 
dvorano, vendar ob tem povedo, 
da bi le želeli nazaj na staro me-
sto, v center mesta, kamor do-
mače viže veliko bolj sodijo. 
Ob tem pa je v mestu ob dnevih 
festivala, ko bi se moralo doga-
jati marsikaj spremljajočega, 
mrtvilo. Razen plakatov ni vi-
deti, da naj bi se tod zbirali lju-
bitelji domačih viž iz skoraj vse 
Slovenije. 

VIDA TOPOLOVEC 
Foto: Langerholc in M. Ozmec 

Prireditveni prostor, pa četudi je to samo športna dvorana, je tokrat izžareval domače vzdušje. K temu je veliko pripomogla tudi scena — prije-
ten šopek domačih razglednic. 

z velenjskega konca je bilo na letošnjem festivalu veliko ansamblov. Med njimi tudi Vesna, kjer poje Irena 
Vrčkovnik (sicer se še kaj prida ne vidi, vendar kolikor vemo, bo po novem letu odpotovala v Rim). 

Lepo je, ko te ob glasbi zasrbijo tudi pete. Podkrajski fantje so na Ptuj 
pripeljali celo svoje plesalce. 

Veselo vzdušje so pripravili že na začetku člani ansambla Rokondo iz 
Dravograda. O njih so na letošnjem 24. festivalu domače glasbe veliko 
govorili 

Primorski fantje iz Pirana — ljubljenci občinstva in strokovne komisije: prejeli so zlato Orfejevo odličje, 
strokovna komisija jih je proglasila za najboljši trio, občinstvo pa za najboljši ansambel 24. festivala. 
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V Agisu bo še vroče 
v Tovarni orodnih strojev (TOS) že vsaj leto in pol vlada-
ta občutek brezizhudnosti in nemoči. Naročil in dela ni-
majo, zadolženost je velika, lastnik — država — pa jo 
zadnje tri mesece vzdržuje pri življenju z zagotavljanjem 
denarja za zajamčene osebne dohodke. Vršilec dolžnosti 
direktorja Agisa Anton llec ocenjuje, da Orodjarna v se-
danjem obsegu nima bodočnosti in da jo lahko reši le no-
vi lastnik s svežim kapitalom. Nekaj nad 80 zaposlenih je 
zaskrbljenih in so na zboru delavcev minulo sredo še en-
krat hoteli izvedeti, kaj se jim v prihodnjih mesecih obe-
ta. Vendar tudi tokrat niso dobili jasnih odgovorov. 

O problemih v Tovarni orodnih 
strojev le malokdo želi govoriti. 
Anton llec pravi, da za izjave ni 
pooblaščen. Edini, ki na proble-
me na glas opozarjajo, pa so Ne-
odvisni sindikati. Pogovarjali 
smo se z njihovim predsednikom 
Zvonkom Novakom. 

• Podoba nekdaj cvetoče 
Orodjarne je klavrna: stroji 
mirujejo, dela približno tretji-
na zaposlenih. Zdi se, da niko-
mur ni mar, kaj se v orodjarni 
dogaja. Vidite vi kakšno mož-
nost za izboljšanje položaja? 

Z. Novak: V tem trenutku je 
situacija takšna, da dela za več 
kot 30 ljudi ni. O stečaju je v 
tem trenutku še preuranjeno go-
voriti, ker v našem sindikatu 
menimo, da bosta vodstvo Tosa 
in Sklad kot lastnik našla sku-
pen jezik in bosta poskušala to 
podjetje, v katerem je pretežno 
zaposlen kvalificiran kader, sa-
nirati in ob sodelovanju občine 
poiskati rešitve, da se bo agoni-
ja zaposlenih v Tosu končala. 
Podjetje trenutno nima dela in 
za to je odgovorno vodstvo. 

• Neodvisni sindikat goto-
vo zahteva odgovore na vpra-
šanja, kako bo z delom, bodo 
za to odgovorne službe skleni-
le kakšne pogodbe, zagotovile 
naročila in delo. Kako nanje 
odgovarjajo vodilni? 

Z. Novak: Ravno v tem je 
problem, da jasnega programa 
za v bodoče ni. Direktor sicer 
obljublja, da bo v naslednjem 
četrtletju zagotovil nekaj na-
ročil zunanjih kupcev. Vendar 
pa je to za sedanje število zapo-
slenih premalo, zato je ljudi 
upravičeno strah in sami ocen-
jujejo, da družba Tos v sedanji 
organiziranosti in v takem obse-
gu ne more preživeti. Ravno na 
podlagi tega smo v Neodvisnih 
sindikatih poudarili, da Sklad 
kot lastnik mora nekaj narediti. 
Ne moremo dovoliti, da zaprejo 
še eno podjetje z 80 člani, ptuj-
ska občina je že tako visoko na 
lestvici nezaposlenosti. 

• Kaj pa menijo predstav-
niki države kot lastnika v va-
šem podjetju? 

Z. Novak: Predstavnik države v 
upravnem odboru je gospod Obal 
in z njim je bilo na našo pobudo 
več sestankov. Do predstavnikov 
Neodvisnega sindikata se je ko-
rektno vedel in pogovori so v redu 
potekali. Vendar niso dali kon-
kretnih rezultatov. 

• Je rešitev novi lastnik, de-
lavski odkup podjetja ali usta-
novitev vzporednega in kon-
kurenčnega zasebnega podjet-
ja s programom orodjarne, za 
katerega nekateri viri trdijo, 
da že nastaja? 

Z. Novak: Edina pravična in 
prava rešitev, ki jo zagovarja sin-
dikat in bi razmere premaknila z 
mrtve točke, je, da delavci Tosa z 
lastninskimi certifikati, ki naj bi 
jih dobili do konca leta, postanejo 
solastniki in da del Tosa dokapita-
lizirajo. Delavci naj bi postali la-
stniki — ni nujno da večinski, saj 
brez vložka zunanjega kapitala ne 
bo šlo. Tos potrebuje svež kapital, 
ki pa ga zaposleni glede na sedan-
je plače nimajo. Dobro bi bilo, ko 
bi se država zavzela za to različico 
in bi z banko in občino našla 
rešitev, da bi delavci postali sola-
stniki na osnovi dolgoročenga kre-
dita, ker sredstev za vlaganje go-
tovo nimajo. 

• Sedanjemu vodstvu Agisa in 
direktorju družbe Tos očitate, da 
je v iskanju rešitve premedlo in 
neučinkovito, da je premalo 
odločno pri izterjavah dolgov, 
predvsem od italijanskega partner-
ja. Menite tudi, da so vam druga 
druga podjetja v holdingu Agis 
veliko dolžna in de je delitvena bi-
lanca narejena v vašo škodo ... 

Z. Novak: V tem je gotovo ne-
kaj resnice. Če pogledamo v pre-
teklost, lahko ugotovimo, da se je 
politika nekajkrat vpletla v Agis. 
Nekoč je bilo to podjetje enovito, 
potem tozdi, nato .spet skupno 
podjetje in vsi so vanj vlagali. Ko 
so delali delitveno bilanco med 
posameznimi družbami, je vsak 
direktor za svojo družbo poskušal 

izvleči največ, kar se da. Orodjar-
na je imela takrat probleme z vod-
stvom in se pri delitvi ni najbolje 
znašla. Tako nam še vedno pripi-
sujejo dele terjatev, ki niso naši. 

• Neodvisni sindikat je 
enega direktorja Tosa že "vr-
gel". Kaj menite o delu sedan-
jega, lahko uresniči zahteve 
delavcev? 

Z. Novak: Naloga sindikata 
naj bi bila tudi, da ocenjuje di-
rektorje. Res smo zahtevali za-
menjavo in je bivši direktor tudi 
odstopil. Tudi novega nismo mi 
imenovali, ker ni bilo nobenega 
razpisa. V Agisu v zadnjih dese-
tih letih tako ni bilo razpisa za 
vodilna delovna mesta, struktu-
re so se menjevale znotraj po-
slovnega sitema Agisa in tudi to 
je eden od vzrokov, da je Agis 
tu, kjer je. 

O sedanjem direktorju pa me-
nimo, da bo, če obljubljenega 
ne bo izpeljal (trdi namreč, da 
ima zagotovila o naročilih v 
vrednosti 500 tisoč nemških 
mark), potem z nami vsemi iz 
podjetja moral oditi, ker bo 
podjetje tudi v resnici potem za-
prto. 

• Minulo sredo ste imeli zbor 
delavcev, na katerem ste zahtevali 
odgovor na vprašanje, ali strokov-
ni kadri iz zdajšnjega Tosa zares 
pripravljajo vzpostavitev zasebne 
orodjarne. Kakšni so bili odgovo-
ri? Lahko trdite kaj zanesljivega? 
Na primer, da nekateri namenoma 
pustijo propadati Orodjarno, da bi 
potem lahko prevzeli njeno 
kakovostnejšo opremo, kadre in 
tržišče. 

Z. Novak: Dokazov in konkret-
nih podatkov nimam, zato ne mo-
rem ničesar izjaviti. Več bi vedeli 
ljudje, ki so bili s tgn seznanjeni. 

• Ste na zboru delavcev, ki 
je bil minulo sredo, postavili 
konkretne zahteve, do kdaj 
ima vodstvo rok, da vam od-
govori? 

Z. Novak: Konkretnih sklepov 
nismo sprejeli; smo v položaju, ko 
dejansko lahko samo upamo, da 
bodo sklad, vodstvo podjetja in 
predstavniki občine našli skupen 
jezik in po pravični poti podjetje 
popeljali iz te agonije. Problemi 
so veliki in vprašanje je, kako bo-
do ravnali upniki. Ravno tu bosta 
občina in lastnik odigrala veliko 
vlogo in morala bosta pokazati 
več zanimanja. Če posle res lahko 
pričakujemo, potem ti brez kredi-
tov in občineske pomoči ne bodo 
stekli, saj to podjetje akumulacije 
nima več in novih projektov ne 
more financirati. 

• Če je tako, kaj so pa po-
tem vodstvo Agisa, državni 
sklad in občinska vlada počeli 
za Agis doslej, saj ta agonija 
še kar traja? 

Z. Novak: Občina kot pravni 
subjekt na tem območju bi mo-
rala narediti bistveno več. Prob-
lem Agisa kot celote je problem 
ptujske občine. Pred malo časa 
so zaprli že nakaj večjih podje-
tij: Olgo Meglič, Iskrin obrat, 
Elektrokovinar in naše sosede 
— Agrotranšport. Če za ptujski 
Agisa kmalu ne bodo naredili 
kaj več in našli načina privati-
zacije, potem bo tu v naj-
krajšem času tudi postalo zelo 
vroče. Darja Lukman Žunec 

Predsednik neodvisnih sindika-
tov v Tos Zvonko Novak 

Cioveko je potrebeo pristen odnos z naravo 
Presenečen si, ko srečaš Marka Pogačnika in veš, da ga samo korak loči od abrahama. Po umirjenem in mladostnem 
videzu bi sodil, da je po letih nekje sredi tridesetih, ne pa oče treh odraslih hčera in celo že dedek. V Šempasu pri No-
vi Gorici ima majhno kmetijo z nekaj vinograda, sadovnjakom in vrtom. Z ženo, ki prav tako kleše, delata skupaj pri 
podobnih projektih, kot je bil na Svetinjah. 

Kaj ga dela tako mladostnega? 
Je to tisti mir, ki veje iz njega in 
njegovih besed, ali pa mogoče 
drugačen način življenja, saj meni, 
da je izredno pomembno vzposta-
viti stik s prostorom in rastlinami; 
tako si lahko vsak svoj dom naredi 
harmoničen. 

Tale pogovor je nastal na Sve-
tinjah tik pred zaključkom le-
tošnjega Svetinjskega poletja, kjer 
je z dvema skupinama delal pri 
zdravljenju zemlje. 

"Po poklicu sem kipar, vendar 
svojo umetnost zadnjih dvajset let 
razvijam v dokaj nenavadni smeri 
ekologije in ekološkega zdravljen-
ja narave. Tako sem v zadnjih le-
tih razvil dve različni metodi zdra-
vljenja ekološkega prostora: eno, 
ki izhaja iz kiparstva, imenujem 
litopunktura in je neke vrste aku-
punktura zemlje. Pri tem iščem 
silnice, energijske tokove in ener-
gijske točke v prostoru, ki lahko 
vplivajo na harmonizacijo in urav-
noteženje. Pri litopunkturi se uk-
varjam s postavljanjem kamnitih 
igel in skulptur na določenih 
točkah na zemljišču. Trenutno de-
lam pri zdravljenju parka v Mur-
ski Soboti. Ko pa gre za skupinske 
metode, kot je primer tukaj na 
Svednjah, delam s petjem, barva-
mi, gibanjem in plesom. Na Sve-
tinje prihajem že tretje leto. 

TEDNIK: Kaže, da imate ved-
no dovolj tistih, ki vas poslušajo 
in radi delajo z vami. 

MARKO POGAČNIK: Mi-
slim, da je vsepovsod mnogo lju-
di, ki bi radi naredili nekaj dobre-
ga za naravo in zemljo. Tukaj vi-
dijo priložnost, da lahko sodeluje-
jo, po drugi strani pa se tudi 
učimo občutenja in spoznavanja 
nevidnih razsežnosti narave in 
zemlje, ki je ljudje zadnje čase 
sploh več ne zaznavamo. Vendar 
se da naučiti, kako se ponovno po-
govarjati z drevesi, česar se na 
primer učimo. Gre za notranjo ko-
munikacijo, da se občutiti posebne 
kraje in posebne kvahtete ra-
zličnih točk v prostoru. 

TEDNIK: Menim, da je ta po-
krajina nekaj posebnega pa ne 
samo zame, temveč še za koga 
drugega. Kaj ste vi ugotovili v 
slovenjegoriški oziroma prieški 
pokrajini — natančneje rečeno: 
v osrčju ormoško-ljutomersko-
jeruzalemskih goric? 

MARKO POGAČNIK: Naj-
prej me zanima celo Pomurje in 
naš tabor je organiziran tako, da 
potujemo prav do Goričkega, po-

tovali smo do Lendave in Bogoji-
ne. Ko obiskujemo te kraje, jih vi-
dim kot celoto. Posebej pa se še 
ukvarjam z jeruzalemskimi griči. 
Tukaj gre za pomembno romarsko 
točko iz pradavnine, ki je v zgodo-
vini vedno znova oživela, in to je 
po vsebini izredno bogat kraj. Gre 
za kompozicijo krajev, kot so Sve-
tinje, Jeruzalem ter še manjše po-
membne točke, ki so na drugih, 
okoliških gričih. Vedno je kompo-
zicija, krajina ni posamezna, tem-
več je razpredena in jo je potrebno 
upoštevati kot celoto. 

TEDNIK: Ali to pomeni, daje 
v tej pokrajini in ljudeh, ki tod 
živijo, nekaj posebnega? 

MARKO POGAČNIK: Vseka-
kor je nekaj posebnega, samo bo-
jim se, da so ljudje pozabili na to 
posebnost. Ukvarjam se tudi s 
tem, da poskušam prikazan te kra-
je tudi iz nenavadnih kotov, iz ti-
stih pogledov, ki jih sicer ljudje 
ne vidijo. Ukvarjam se s tako ime-
novanimi elementarnimi bitji, ki 
jih poznamo iz pravljic kot vile, 
škrate, rusalke. To so inteligence 
narave, ki jih je potrebno osvobo-
diti naše otročje predstave o njih, 
to so delavci narave. Vse to sku-
paj sestavlja neki kraj, pokrajino 
in ji daje lepoto. 

TEDNIK: Iz teh krajev izhaja 
ogromno ljudi, ki so veliko nare-
dili na raznih področjih znano-
sti, še posebej blizu pa jim je li-
teratura. 

MARKO POtiAČNIK: Kot vi-
dite, so ti kraji vir navdiha. Veliko 
ljudi prihaja sem na tabore in kon-
certe in mislim, da je to pomem-
bna iniciativa in inspiracija, ta pa 
gre potem po vsej deželi. Sem pri-
hajajo ljudi iz vse Slovenije, pa 
tudi iz tujine. 

TEDNIK: Kaj še delate ob 
tem, da raziskujete vse to, kar je 
v zemlji, povezano z ljudmi in 
pokrajino. 

MARKO POGAČNIK: Ukvar-
jamo se tudi z zdravljenjem pro-
stora, kar sem omenil že na začet-
ku. Omenil sem petje, glasbo in 
delo z barvami. Z metodami, ki ki 
sem jih razvil, v nekem prostoru 
odstranimo blokade, ki so jih ljud-
je tukaj zagrešili, ter ga tako 
očistimo oziroma harmoniziramo. 
Karkoli človek počne, vpliva na 
vitalno energijsko tkivo prostora. 
To se sicer ne da viden, se pa 
občuti kot neka zagrenjenost, ža-
lost in blokada. Nekatere teh blo-
kad sem prepoznal, jih s pomočjo 
harmoničnega petja harmoniziral 
in tako razvozlal neko zadrtost, ki 
je v prostoru; življenje potem 

lažje steče. Mi nismo tukaj samo 
pasivni opazovalci, ampak tudi 
aktivno kot skupina prispevamo k 
temu, da bi dežela lepše dihala. 

TEDNIK: Kdo so udeleženci 
vašega raziskovalnega tabora in 
od kod prihajajo? 

MARKO POGAČNIK: Prišli 
so iz vse Slovenije, imamo pa tudi 
gosta iz Nemčije. Tudi starost ude-
ležencev je različna. V glavnem pa 
so ljudje, ki imajo zavest, da je po-
trebno z naravo stopiu v aktivno 
komunikacijo in sodelovanje. In 
takšni ljudje prihajajo na tabore ne 
glede na poklic ali starost. 

TEDNIK: Gre mogoče pri 
njih za poseben način in odnos 
do življenje? 

MARKO POGAČNIK: Seve-
da, to določa celostni pristop, ki ni-
ma pravil, ampak zakonitosU. Člo-
vek ne more naravi samo dobro 
želeti, ampak je potrebno potem tu-
di na drugačen način delovaU in 
imen odnos tudi do samega sebe. 
To so ljudje, ki meditirajo, se po-
glabljajo in so večinoma tudi vege-
tarijanci. Tukaj imamo vegetarijan-
sko hrano, kar pomeni, da gre za 
zavestni odnos do rasdin in živali. 
Tu so tudi ljudje, ki na neki drugi 
način iščejo svojo pravo podobo, 
svoj pravi jaz in stik z naravo. 

Vida Topolovec 

Borlski grad v lepši podobi 
Vsi, ki so poznali borlski 

grad kot prijazno gostišče z ure-
jeno okolico, so ob zdajšnjem 
obisku zelo razočarani. Grad je 
po tem, ko je izgubil zadnjega 
lastnika, tonil v pozabo in pre-
raslo ga je trnje. Nanj so se 
spomnili le posamični "osvajal-
ci", ki so videli v njem zlato ja-
mo za bogatenje in odnašali 
razne predmete. 

Na občino Ptuj, ki je lastnica 
te srednjeveške trdnjave, so 
začele prihajati pritožbe, naj že 
nekaj storijo, da bi se stanje iz-
boljšalo. Izvršni svet je začel 
zbirati različne ponudnike za 
obnovo in oživljanje gradu. 

Najprej so ga delavci javnih 
del osvobodili trnja, dreves ter 
druge navalake. Ko so pričeli de-
lo, ni bilo mogoče vedeti, kaj se 
skriva pod trnjm in zemljo. Vse je 
bilo tako, kot lahko preberete v 

pravljici. Pa so Franc Selinšek, 
Tončka Ban, Jože Šrajner in Mi-
ran Žunkovič zamahnili s kram-
pom in lopato, postrgali z moti-
ko in začela se je kazad prvotna 
podoba. Na arkadnem dvorišču 
se zopet vidi vodnjak, prijaz-
nejša pa je tudi okolica. 

Odgovorni na občini pravijo, 
da se zelo trudijo, da bi v grad 
vrnili življenje. Prek Zavoda za 
spomeniško varstvo iz Maribora 
je občina že izvedla grobo sana-
cijo objekta. V prihodnosti naj 
bi na Borlu nastalo kulturno in 
turistično središče. 

Seveda kulturne dediščine ne 
smejo prodati, zato pa iščejo 
primerne ljudi, ki bi jim dali 
grad v dolgoročni najem. Za to 
se zanimata mednarodno 
združenje Akropolis, mednarod-
ni kulturni center za vzhodno 
Evropo, in Idriart, mednarodni 

glasbeni center za mladino. Obe 
organizaciji sta že vzpostavili 
kontakte z občinskimi organi in 

konec meseca bodo znani rezul-
tati pogovorov. 

M. Slodnjak 

Tončka. Franc. Jože in Miran so osvobodili borlski arad trnja in uredili okolico 

Zgradbo gradu si je zob časa pošteno privoščil. Foto: MS 

Lovski rogovi v soliotneiii dopoldnevu 
Sekcija lovskih rogistov pri Zvezi lovskih družin Ptuj pripravlja 

prvi skupni koncert lovskih rogistov lovskih družin Ptuja in Prekmur-
ja. Skupni koncert bo v soboto, 11. septembra, ob 10. uri na 
ploščadi pred Blagovnico Mercatorja v Ptuju. 

Sekcija lovskih rogistov pri Zvezi lovskih družin deluje uspešno že 
več kot tri leta. Imeli so več samostojnih nastopov na srečanjih slo-
venskih lovskih pevskih zborov in lovskih rogistov v ledh 1991, 
1992 in 1993 v organizaciji Lovske zveze Slovenije. Uspešno so na-
stopili tudi na skupnih koncertih z lovskimi rogisti iz Prekmurja v 
Pomurju in sosednji Madžarski. 

Rogisti Zveze lovskih družin Ptuj želijo svoje delo predstaviti tudi 
širše, ne samo lovcem, zato vse vabijo pred Blagovnico, kjer bodo 
odmevali zvoki iz lovskih rogov. Lovski rogisd na ta način ohranjajo 
in širijo slovensko lovsko kulturo in običaje in dokazujejo, da se slo-
venska lovska organizacija ne ukvarja samo z lovom, ampak skrbi tu-
di ža ohranitev in razvoj slovenske lovske kulture. 

Lovski rogisti Zveze lovskih družin Ptuj 



Pogled na nadzidavo Mladike s strani zainteresiranega 
žal sem bil na dopustu in se nisem mogel 

prej oglasiti, saj je prispevek o nadzidavi špor-
tne dvorane Mladika napisan preveč na 
splošno. Mnenja o umestnosti so bila napačno 
izbrana, saj nekateri omenjeni sploh niso špor-
tni delavci Ptuja ali pa ne vedo problematike 
klubov oziroma so jih povozili čas in dejanja. 
Lepo in prav, da si je gospa novinarka izbrala 
sogovomike po svojem izboru, čudim pa se, da 
si ni izbrala nobenega od zainteresiranih za 
nadgradnjo. Mislim športne delavce namizno-
teniškega kluba, juda, karateja, boksa (sedanje-
ga in ne bivšega predsednika), kickboxinga in 
drugih kolektivcev, saj se ti morajo zavedati, 
da s prostorsko rešitvijo drugih pridobijo sami, 
zlasti rokomet, košarka, odbojka. 

Gospod predsednik Športne zveze Ptuj je res 
najkompetentnejši sogovornik in po moje je do-
kaj realno in pravilno predstavil problematiko 
vadbenih pokritih površin, saj pozna probleme in 
vidi tudi rešitve, v nekaterih okoliščinah pa tudi 
podpira nadgradnjo. 

Moti me podnaslov "Kaj menijo o razvo-
ju ptujskega športa domači športni delavci". 

Gospa novinarka je res slabo obveščena ali pa 
dela to s kakšnim drugim namenom, ko navaja 
športne delavce, ki to vsaj v ptujskem športu ni-
so. Naj mi gospa oprosti, vsak novinar pa že ni 
športni delavec, če piše o športu, tako kot jaz, če 
napišem prispevek v TEDNIK, nisem novinar in 
se tega zavedam. Od vseh predstavljenih res de-
lajo v športu gospod Resnik, predsednik Športne 
zveze Ptuj, gospod Cimerman, Atletski klub 
Ptuj, in gospod Gomilšek, Rokometni klub Ptuj. 
Gospodje Arko, Krnjič, Doki (do nedavnega da 
— ali kako) in gospod Zupane pa, vsaj ne da bi 
sam vedel, ne delajo v nobenem športnem kolek-
tivu v Ptuju in menim, da so najmanj poklicani 
za podajanje mnenja o nadzidavi dvorane: ne 
poznajo razmer in problemov v klubih, saj jih 
sam nikoli nisem videl na svojem treningu, kaj 
šele da bi se o problemih z njimi pogovarjal. 

Gospod Zupane je skoraj v celoti zadel 
problematiko v športu glede objektov — 
dvoran, to pa je treba pozdraviti. 

Želim pa polemizirati z drugimi "do-
mačimi(!) športnimi delavci Ptuja". Citiral bi 
gospoda Dokla: "Boksarji bi morali imeti ved-
no postavljen ring in viseče elemente." (Se 
strinjam.) "Tega nam tudi z nadgradnjo niso 
mogli obljubiti." Kje in kaj je boks pomenil 
proti drugim klubom, da je bilo predsed.stvo 
Boksarskega kluba v času gospoda Dokla proti 
nadgradnji? Hvala bogu, novo organizirani 
boksarski klub pod vodstvom gospoda Gabrov-
ca zelo dobro dela, kljub temu da je iz kluba 
odsoten strokovnjak, kot je gospod Doki. 
Čuden je rezon biv.šega predsednika; če ne bo 
boks imel prostorov, jih naj ne bi imeli tudi 
drugi. Namizni tenis je predstavljal Ptuj v 
zveznem merilu tekmovanj — edini zvezni li-
gaš v Ptuju, pa je vseeno imel trikrat tedensko 
treninge skupaj z boksarji. Namizni tenis in 
boks skupaj, gospod Doki, tega ni nikjer na 
svetu, saj namiznotenisarje zelo moti hrup bok-
sarjev, pa smo vendarle trenirali skupaj in vas 
razumeli, vi pa ne razumete drugih in izhajate 
iz logike: Če meni crkne krava, naj še sosedu." 
Tako pa ne bomo prišli nikamor. (Mnenje se-
danjega vodstva Boksarskega kluba je popol-
noma nasprotno od mnenja gospoda Dokla.) 

Ne vem, kako lahko gospod Arko pride do 
spoznanja in prepričanja, da je nadzidava neu-
mestna, saj bi kot bivši predsednik Športne 
zveze moral biti seznanjen s prostorsko proble-
matiko po njegovem "malih" in ne toliko gle-
danih klubov. Torej ti mali klubi in za njega 
predv.sem neatraktivni športni ne bi smeli žive-
ti. Pozablja pa in to bo moral vedeti kot bivši 
predsednik Športne zveze, da je NTK Petovia 
bil v bivši Jugoslaviji edini zvezni ligaš, ki je 
promoviral Ptuj od Ivangrada, Tuzle, Sarajeva, 
Osijeka, Travnika in še in še, da ne naštevam 
naprej. Moral bi vedeti, da je NTK Petovia edi-
ni klub v severovzhodni regiji brez stalnih pro-
storov, ki jih nujno potrebuje. Mize postavlja-
mo in pospravljamo vsak dan (stare so dvajset 
let — ena stane 60.000,00 SIT) in se bolj 
uničujejo, kot je potrebno, pa še vadbe ne mo-
remo izvajati v tolikšnem času, kot je potreb-

no. Očitno gospod tudi ne ve, da če bi dobili 
svoje prostore v nadzidavi namizni tenis, boks, 
karate, judo in kickboxing, se sprostijo do-
ločene kapacitete ur v Mladiki in dvorani Cen-
ter in bi jih lahko v večji meri koristili roko-
met, košarka in odbojka, skratka kolektivni 
športi, ki potrebujejo cele dvorane. 

V pravem smislu obveščanja javnosti pa se 
mora tudi povedati, da so prav "mali športi", ki 
nimajo toliko gledalcev, najbolje prezentirali 
Ptuj. Naj se ve, da so to namizni tenis, judo, ka-
rate, boks — posamezniki, posamezni atleti in 
strelci ter šah (šah ima svoje prostore), v no-
vejšem času pa tudi odlični mladi kolesarji. Tudi 
kolektivci, kot so rokomet in nogomet, se prebu-
jajo, zlasti rokomet meri visoko in prav je tako. 
Zato pa bodo potrebovali še več terminov za 
vadbo, ki jim jih bo nadgradnja sprostila. 

Ni mi jasno, kako je gospod Ivan Krnjič pro-
ti tujim igralcem v ptujskih ekipah, ko pa sam 
dobro vem in tudi večina drugih športnih de-
lavcev, kako je prišel k NK Aluminij on in še 
nekateri! V tedanjem NK Aluminij so bili — 
lahko bi se reklo jedro — tujci, a vendar kvali-
tetni dp neke mere (saj se je tudi padec iz li-
gaških tekmovanj začel z njimi). Torej je ta-
krat gospodu Krnjiču ustrezalo, da so tujci v 
ptujskih ekipah, danes pa to ni prav. Gospod 
Krnjič, ne brcajte v "meglo", poglejte druge 
športe v Sloveniji, Evropi in svetu (košarka, 
rokomet, nogomet, hokej, namizni tenis itd.). 
Menim, da je vsak kvalitetni "tujec" in dober 
športnik še kako potreben vsaki ptujski ekipi, 
saj se s tem dviga kvaliteta v klubu, dosegajo 
se boljši rezultati in končno te kvalitetne ekipe 
promovirajo Ptuj, ne oziraje se, od kod imajo 
igralce, ki zanje igrajo. 

Skrajni čas pa bi bil, da bi vsi športni delav-
ci, ki se jim reši prostorska stiska in so zainte-
resirani za nadgradnjo, povedali tudi svoje in 
bi jih o tem gospa novinarka povprašala, ne pa 
da govorijo tisti, ki problema ne poznajo in za-
to tudi nasprotujejo nadzidavi športne dvorane 
MLADIKA. 

Športni pozdrav! Ivan Pšajd 

Ženski rokomet da ali ne? 
Verjetno se še mnogo Ptujčanov spominja 

časov, ko je ženska rokometna ekipa Drave 
nastopala v takratni drugi ligi in je ob 
igrišče na stadionu Drave prišlo tudi tisoč 
in še več gledalcev. V tistem času s e j e zgo-
dilo, da je ptujski moški rokorhet popolno-
ma izginil. Po približno petnajstih letih se 
zgodovina ponavlja, le da je tokrat zgodba 
obratna: moški so v prvi državni ligi, žen-
ske pa so obsojene na nazadovanje in s tem 
na propad. 

Pred kratkim smo lahko v Tedniku pre-
brali članek s tiskovne konference RK Dra-
va, kjer so predstavniki kluba povedali, da 
so se za novo moško rokometno sezono 
občutno okrepili in da celo startajo na me-
sta v ligi, ki vodijo v evropska tekmovanja. 
Vse lepo in prav, moti pa me, da je bilo 
rečeno za žensko ekipo, ki si je tudi priigra-
la mesto v prvi državni ligi, češ da je bila v 
prestopnem roku pasivna in ni poskrbela za 
okrepitve. 

Zamolčali so na primer to, da s svojimi 
igralkami niso ob koncu sezone sklenili no-
benih pogodb za novo sezono, čeprav je 
verjetno vsem športnikom jasno, da mora 
biti v prvi ligi vsaj polprofesionalni pristop. 
Ravno tako niso podaljšali pogodbe z nobe-
nim od treh trenerjev, ki smo takrat delali v 
ženskem rokometu, čeprav nam je pogodba 
vsem potekla. Skratka uredili niso niti najo-
snovnejših stvari z domačimi ljudmi, sedaj 
pa očitajo, da je bila ekipa neaktivna. 
Vprašujem se, ali je to naloga ekipe ali pa 
vodstva kluba; to vodstvo pa se sedaj hvali 
z okrepitvami v moški ekipi. 

Dejstvo je naslednje: v začetku avgusta 
pričnejo vaditi vse ekipe, ki nastopajo v 
prvi ligi, tako moške kot ženske. Ptujska 

moška ekipa je pričela vaditi, komaj 6. av-
gusta pa sem kot "trener" dobil vabilo za 
razgovor o novi sezoni; dekleta še niso va-
dila. Ker sem bil šestega avgusta odsoten, 
smo se s klubom sestali šele okrog petnaj-
stega. Na tem sestanku sem izvedel za sklep 
ppedsedstva, da gredo ženske tekmovat na-
zaj v drugo ligo. S tern sklepom se seveda 
nisem mogel strinjati. Žalostno je, da lastni 
klub ne ceni dovolj svojih igralk. Logično 
je, da dekleta brez okrepitev nimajo velikih 
možnosti za obstanek v prvi ligi, jasno pa je 
tudi to, da ta dekleta še nikoli do sedaj niso 
vadila petkrat na teden in še nikoli niso bila 
v polprofesionalnem odnosu. V tem vidim 
njihovo rezervo in prepričan sem, da se dru-
ge ekipe in slovenska javnost ne bi norčeva-
le iz naših deklet, kot so to trdili člani pred-
sedstva, za katere lahko povem, da sploh 
punc ne poznajo po imenih, kaj šele po 
igralskih sposobnostih. 

31. avgusta igralke še niso pričele trenirati, 
čeprav imajo v klubu profesionalnega trener-
ja, ki bi imel čas verjetno za dve ekipi. V klu-
bu še niso imeli trenerja za žensko ekipo, am-
pak le sklep "predsedstva", da ženske nasto-
pajo nazaj v drugi ligi. Razlog za takšen sklep 
je v denarju, češ da ne bodo plačevali, da se 
bodo punce vozile po Sloveniji. Po moji oceni 
pa je to samo izgovor zaradi pomanjkanja nji-
hovega interesa. Ne vem, kakšne so to ambi-
cije kluba, da se zadovoljijo s tem, da ženske 
tekmujejo v ligi, iz katere ne morejo izpasti, 
ker je to najnižji rang, ko pa si pridobijo pra-
vico nastopati v prvi ligi, pa se zopet vrnejo 
nazaj v isto ligo. Potem je to ravno tako me-
tanje denarja vstran za — po mojem — čisto 
rekreacijo. Gledano iz športnega zornega ko-
ta, je želja po napredovanju nekaj čisto nor-

malnega. Nastopanje v prvi ligi, pa čeprav 
samo z domačimi igralkami, je uspeh in 
hkrati izziv za vsakega športnika. Res, da 
se lahko zgodi, da bodo punce izpadle, 
sočasno pa si bodo nabrale takšne izkušnje, 
ki jih v drugi ligi ni mogoče kupiti za no-
ben denar, te izkušnje pa bi v naslednji se-
zoni zopet prišle prav. 

Kako ceni to "predsedstvo" domače igral-
ce, se lahko vidi tudi pri moški ekipi, saj bo 
v prvi postavi po vsej verjetnosti nastopal 
samo en Ptujčan. 

Najbolj žalostno pri vsem tem pa je, da 
smo v jeseni oblikovali iniciativni odbor za 
razdružitev ženskega in moškega rokometa, 
predsedstvo kluba pa nam ni dalo zelene 
luči oz. so temu nasprotovali, češ da nam 
ne gre tako slabo, da bi šli narazen. 

Postavljam pa tudi vprašanje legitimnosti 
organov društva, kot so upravni odbor in 
predsedstvo. Vsem skupaj je štiriletni man-
dat že potekel, o občnem zboru, ki bi moral 
biti vsaki dve leti, pa niti govora, tako kot 
ga tudi ni bilo pred dvema letoma. Vse 
odločitve se skrivajo za sklepi "predsed-
stva", sploh mi ni znano, kdo je član uprav-
nega odbora, o sekretarju kluba, ki je druga 
najpomembnejša funkcija v klubu, ni ne du-
ha in ne sluha že več kot pol leta. Da bo 
mera še bolj polna, so ljudje iz predsedstva 
sami pravi "športniki", kot so g. Gomilšek, 
g. Muhič, g. Hrnčič, g. Kranjc (za nobenega 
mi ni znano, da bi se sploh kdaj aktivno uk-
varjal s športom), vsi ti pa so podkrepljeni s 
strokovnimi sodelavci, kot sta g. Hrupič in 
g. Kolednik — trener in tehnični vodja 
moške članske ekipe. Na drugi, se pravi na 
ženski strani pa sem jaz kot bivši trener 
ženske članske ekipe. Milan Baklan 

Izvršni odbor Sveta krajevne skupnosti Zavrč je na seji dne 30. 8. 1993 obravnaval vsebino članka v Tedniku 26. 8. 
i 9 9 3 in daje tale odgovor. 

' družino • Zebec in vsemi 
dt-i,^;.^! porabniki vode iz v 
članku omenjenega studenca je 
bilo dogovorjeno, da se stude-
ncc očisti, saj je sedaj, ko je bil 
siuJenec skoraj čisto prazen, bi-
la najboljša prilika za čiščenje, 
saj ni bil očiščen ne leta, ampak 
desetletja. Pri čiščenju so prišli 
na pomoč domači gasilci, po-
tnagali pa so tudi uporabniki (g. 
Zebec ni bil prisoten) in nekaj 
najetih delavcev. 

G. Zebcu bi moralo biti jasno, 
da se studenec lahko čisti le v 
sušnem letnem času, ker bi dru-
gače to bilo zaradi dotoka vode 
nemogoče. Da je bil studenec 
pozneje prazen, ni res, ker je že 
čez noč, po čiščenju, do nasled-
njega dne nateklo za cca 3 m 
vode. 

G. Zebec je zelo lepo opisal 
tako zelo potrebno čiščenje, ki 

ga je resda naročil predsednik 
KS Zavrč, saj ga je že dolga le-
ta uporabljal. Vendar pa g. Ze-
bec ni opisal tudi tega, kako je 
g. Težaku, ko si je iz omenjene-
ga studenca (ki ni last Zebca) 
napeljal plastične cevi v svoj re-
zervoar za lastno uporabo, iz-
trgal in poškodoval cevi. 

Izvršni svet Sveta KS Zavrč 
zahteva, da se g. Zebec v Tedni-
ku javno opraviči, ker je s član-
kom blatil ugled ne samo pred-
sednika KS Zavrč, pač pa tudi 
druge člane vodstva KS, pa tudi 
krajane. 

Pripominjamo, da je v tem 
sušnem času bilo na območju 
KS Zavrč očiščeno, pa tudi na 
novo izkopano že nekaj studen-
cev in pri tem ni bilo nobenih 
nasprotij in kritik. 

Izvršni odbor sveta KS Zavrč 

Šahisti Lipe na državno prvenstvo 
Jutri bo na tekmovanje državne superlige v Postojno odpotovala 

ekipa Šahovskega društva Lipa Ptuj. V konkurenci osmih-naj-
boljših slovenskih ekip (večino bivših zveznih prvo- in drugoli-
gašev) bodo Ptujčani poskušali poseči po čim višji uvrstitvi. Kot 
je povedal tehnični vodja Rado Brglez, je realni doseg ekipe 3. 
mesto, sicer pa so kakršne koli napovedi zelo nehvaležna naloga. 

Ptujčani so se tokrat okrepili z VM Mihaljčišinom, veliko pa 
pričakujemo tudi od MM Danila Polajžerja. Svoj delež bodo prav 
gotovo dodali še štirje mojstri FIDE, in sicer Rado Brglez, Darko 
Šupančič, Damjan Plesec in Simon Jerič ter MK Janko Bohak, 
Boris Žlender in Miloš Ličina. Ob solidnih članicah Aniti Ličina 
in Heleni Rižnar so tu še mladinci Robert Roškar, Gregor Pod-
križnik in Matjaž Plajnšek. 

V 1. kolu se bodo šahisti Lipe pomerili z Murko iz Lesc in real-
no bi bilo pričakovati zmago. Upajmo, da bomo naslednji četrtek, 
ko bo zaključek prvenstva, lahko poročali o uspehu ptujske ekipe. 

Silva Razlag 

Ptujski planinci na 
Grossgloclinepju in Grintavcn 
16. in 17. avgusta s e j e skupina šestih planincev z vodniki 
Janezom Vertičeni, Sandijem Kelneričem in Primožem 
Tropom podala na Grossglockner (3798), ki leži na meji 
med Tirolsko in Koroško. Potovali so s kombijem prek 
Dravograda, Celovca, Beljaka in Špitala do parkirišča 
nad ledenikom Pasterze, ki je z 32 km^ površine in 9,4 
km dolžine največji ledenik v Vzhodnih Alpah. 

Pohod so pričeli ob pol sed-
mih zjutraj, prečili ledenik z 
derezami brez navezovanja ter 
se po kopnem in ledeniškem 
delu SV pobočja Glocknerja 
povzeli do koče Erzherzog Jo-
hann, kamor so prispeli ob treh 
popoldne. 

Nas ledn je ju t ro ob pol sed-
mih so pričeli pohod na vrh. 
Razdeli l i so se v tri naveze. 
V začetku so morali upora-
bljat i dereze in cepine ter va-
rovalno vrv, pozne je to ni bi-
lo več pot rebno. Na grebenu 
je bilo namreč zelo malo 
snega in zato so v glaVnem 
plezali (II — III). Na vrh so 
prispeli ob 10. uri. 

Domov so se vrnili ob enih 
ponoči 18. avgusta. 

• • • 
Druga zanimiva tura j e pote-

kala od 21. do 23. avgusta, in 
sicer na Turško goro, Skuto, 
Grintavec in Kočno. Sedem 
planincev sta vodila Franc 
Korpar in Vlado Fridl. Ude-
leženci so se z osebnimi avto-
mobili odpeljali od slapa Rin-
ke v Logarski dolini, se odpra-
vili na Okrešelj , Turški žleb in 
prispeli na Turško goro. Pot 
so nadaljevali čez Male Pode 
na Skuto in čez Škrbino na 
Velike Pode, Legarje do Coj-
zove koče na Kokrškem sedlu, 
kjer so prenočili. Drugi dan so 
se najprej odpravili na Grinta-
vec in po zelo zahtevnem spu-
stu na Polško škrbino. Tu so 
pustili nahrbtnike, da so lažje 
osvojili še Kočno. Sledil je 
spust po razgibani Kremžarje-
vi poti do Češke koče in po 
daljšem počitku do Krajnske 
koče na Ledinah, kjer so pre-
spali. Tretji dan so se čez Je-

zersko in Savinjsko sedlo 
vračali na Okrešelj do Rinke, 
k jer so jih čakali razgreti av-
tomobili , pripravljeni za pot 
domov. 

Zelo težavno in kondici jsko 
zahtevno turo j e uspešno opra-
vilo sedem udeležencev. Ni 
bilo potrebno nobeno osebno 
varovanje s tehničnimi pripo-
močki, ki so j ih imeli s seboj. 
Prav tako so bili zadovoljni z 
lepim sončnim vremenom, na-
gajal j im je samo močan veter 
na grebenih. 

• • • 
To sta bili dve zahtevnejši 

turi ptujskih planincev, ki so v 
letu, ko praznujemo 40-letnico 
društva, še posebno aktivni. 

Nada Jurkovič, 
Planinsko društvo Ptuj 

Grossglockner — prečenje ledenika. 

PLANINSKI KOLEDAR 
IZLETOV IN PRIREDITEV 
September bo za vse ljubi-
telje gora zanimiv, saj pri-
reja Planinsko društvo Ptuj 
tele izlete in pohode: 
— 11. in 12. septembra: 
Logarska dolina, Okrešelj, 
Kamniško sedlo. Kamniška 
Bistrica; vodijo Tone Purg, 
Franc Korpar, Vlado Fridl 
in Bojan Kolednik 
— 19. septembra: Šmarna 
gora; vodi Franc Kodela 
— 25. septembra: Sleme, 
Uršlja gora, Poštarski dom; 
vodi Uroš Vidovič 
— 25. in 26. septembra: 
Peca; vodi Franc Kodela. 
Podrobnejše informacije do-
bite na sedežu društva, Mi-
noritski trg 5, ob torkih in 
petkih med 16. in 18. uro. 
Odbor za informiranje in 
propagando pri PD Ptuj 

Poetovio že v končnici 
Klub malega nogometa Poeto-

vio — Party club 54 si je že 
priigral uvrstitev v končnico 
Slovenskega revialnega pokala. 

saj si dva turnirja pred koncem 
deli prvo mesto z Branikom Tal-
ci in Pink Športom iz Celja. Fi-
nale SRP-a bo 5. decembra. 

Igralci KMN Poetovio — Party club 54 
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3. slovenska 
nogometna liga vzhod 

POKALNA TEKMOVANJA 
V četrtek, 2. septembra, so bile odigrane tekme 1. kola članskega 

pokala MNZ Ptuj za sezono 1993/94. Rezultati tekem: Boč — Pago 
Leskovec 3:0, Dornava — Gerečja vas 4:6, Slovenja vas — Haj-
doše 3:0, Gorišnica — Sp. Polskava 1:2, Središče — Podvinci 8:2, 
Mladinec — Hajdina 1:2, Bukovci — Apače 2:1, Markovci — Gra-
jena 6:1, Tržeč — Pragersko 5:3. 

V jesenskem delu prvenstva bodo odigrane še tekme 2. kola, pari 
pa bodo: Gerečja vas — Boč, Slovenja vas — Drava, Sp. Polskava 
— Impol, Središče — Rogoznica, Hajdina — Žoga Stojnci, Bukov-
ci — Skorba, Markovci — Videm, Tržeč — Caissa Aluminij. 

NK Caissa Aluminij in NK Drava sta si kot lanskoletna finalista 
pokala MNZ Ptuj pridobila pravico nastopa v tekmovanju za pokal 
Nogometne zveze Slovenije. NK Caissa Aluminij se bo pomeril z 
NK Oria Rudar iz Trbovlja v Kidričevem, NK Drava pa z NK Izola 
v Ptuju. Tekmi sta predvideni za 22. september. 

Branko Lešnik 

V zelo dobrem srečanju pred približno 300 gledalci je domači 
tretjeligaš gladko, z rezultatom 3:0, premagal goste iz Maribora> 

Domačini so začeli silovito in si priigrali precej priložnosti, ven-
dar je mreža gostujočega vratarja ostala nedotaknjena vse do 43. 
minute. Po silovitem prodoru Francija Fridla gostujočemu branilcu 
ni preostalo nič drugega, kot da ga v 16-metrskem prostoru zausta-
vi na nepravilen način. Sodinik je dosodil 11-metrovko in Sandi 
Mertelj je bil nezgrešljiv. 1:0 za domače. 

V drugem polčasu smo gledali še bolj dinamično igro. Po izredni 
kombinaciji celotnega napada je Zlatko Kaučevič zadel prazno 
mrežo v 60. minuti. Piko na 1 je v 80. minuti z natančnim strelom 
postavil najboljši igralec srečanja Franci Fridl. 

Gostje so bili v obrambi čvrsti, vendar si žal nisO priigrali niti 
ene prave priložnosti. G. P. 

Uspeh ptujskih pilotov 
Na državnem prvenstvu v pre-

ciznem letenju, ki je bilo minu-
lo nedeljo, 5. septembra, na le-
tališču aerokluba v Celju, so 
med šestnajstimi piloti iz večine 
slovenskih aeroklubov sodelo-
vali tudi štirje iz Ptuja. 

V generalni razvrstitvi se je 
najbolje odrezal Ptujčan Tomi 
Verbančič pred Velenjčanom 
Damjanom Glinškom in Petrom 
Ravnakom iz Slovenskih Kon-

jic. Četrto mesto je dosegel To-
maž Pliberšek, peto Vinko Pišek 
in deseto Borut Janžekovič — 
vsi trije Aeroklub Ptuj. 

V posameznih disciplinah je 
Verbančič v navigaciji dosegel 
tretje, Pliberšek pa peto mesto. 
V opazovanju je bil najboljši 
Verbančič, četrti Janžekovič, v 
točnosti letenja pa je Pliberšek 
dosegel 3. mesto. 

—OM 

Še trije državni naslovi 
Na državnem prvenstvu v 

atletiki za starejše mladinke in 
mladince, ki je bilo minulo so-
boto in nedeljo v Mariboru, je 
atletski klub Ptuj osvojil tri zla-
te in tri srebrne medalje. Držav-
ni prvaki so Vanja Kotar v te-
ku na 800 metrov (2:13,35), 
Romana Šega v metu diska 
(38,76 m) ter štafeta fantov 4 
krat 400 metrov v postavi Esih, 
Petrovič, Krajnc in Pralija 
(3:28,33). Kristijan Pralija je 
bil drugi na 400 (50,07 ) in 800 
metrov (1:56,83), Kotarjeva pa 
druga na 400 metrov (57,25 — 
osebni in ptujski rekord). Milan 
Krajnc je bil v teku na 400 me-
trov četrti (50,97), na 200 me-
trov pa peti (23,74). Peta sta bi-

la tudi Romana Sega v metu 
kopja (32,54 m) in Uroš Esih v 
teku na 400 metrov z ovirami 
(59,33). Esih je bil tudi sedmi v 
teku na 400 metrov (52,23), 
Mateja Letič pa deveta v skoku 
v višino (150 cm). 

Danes je skupina ptujskih atle-
tov in atletinj na mednarodnem 
mitingu v Novem mestu, v soboto 
in nedeljo pa bo v Ljubljani tek-
movanje TOP 12, obračun naj-
boljših po letošnjih rezultatih v 
članski konkurenci. 

l.k. 

Romana Šega 

Vanja Kotar v vodstvu teka na 800 metrov 

Štafeta 4 krat 400 metrov s trenerjem Milanom Cimermanom. Od ieve: 
Esih, Krajnc, Pralija in Petrovič. 

Prijateljske In pol(alne telane Drave 
Rokometaši Drave so v petek v 

Varaždinu odigrali drugo tekmo 
pokala Crodel. Njihov nasprotnik 
je bil hrvaški prvoligaš Varteks, ki 
je srečanje z oslabljenimi Ptujčani 
— manjkali so Alan Potočnjak, 
Renato Vugrinec in Faruk Hmja-
dovič — dobil z 28:21. Prvo tek-
mo pokala so Ptujčani odigrali 
prejšnjo sredo, ko so v dvorani 
Center z 28:16 odpravili varaždin-

ski Crodel. Naslednjo tekmo je 
Drava odigrala v torek v Zagrebu 
z Medveščakom, nato sinoči v 
Ptu|u v pokalu Crodel z Zrinskim 
iz Cakovca, jutri (v petek) pa se 
bo v Ivancu pomerila z Mehaniko 
iz Metkovičev. 

V soboto se začne prvenstvo v 
tretji državni ligi. Druga ekipa Dra-
ve se bo v prvem kolu v Ptuju po-
merila z Razkrižjem (19.00). l.k. 

Alan Potočnjak (v prodoru skozi obrambo Pivovarne Laško) je tudi v 
tej sezoni organizator igre Drave. Foto: I. kotar 

Ptujski planinci na Kilimandžaro 
Skupina devetih članov ptujskega 

planinskega društva se je odločila, 
da bo osvojila najvišji vrh Afrike, 
5895 metrov visoki Kilimandžaro. 
Na vzpon so se pripravljali štiri me-
sece, pred odhodom pa niso bili pre-

več zgovorni. Dejali so, da bodo več 
povedali po vmitvi . Odpravo na naj-
višji afriški vrh so v glavnem finan-
cirali sami, nekaj pa so prispevali 
tudi sponzorji. Trajala bo od 6. do 
19. septembra. 

IVloštvena liga to sezono 
prvič po celotni Sloveniji 

V septembru se pod okriljem Zve-
ze društev igralcev na športnih apa-
ratih Slovenije pričenja moštvena li-
ga sezone jesen '93, ki se bo prvič 
igrala po vsej Sloveniji. 

Regionalni pooblaščenec ZDIŠAS 
Športni klub Picado, ki ima sedež na 
Potrčevi ulici 2 v Ptuju, se mrzlično 
pripravlja na izvedbo že tretjega li-
gaškega tekmovanja v SV Sloveniji 
— lige sezone je.sen '93. Ker bo na 
podlagi dosedanjih ligaških izkušenj 
v SV Sloveniji in tudi v skladu s 
pravili FECS (Mednarodne zveze 
evropskih kompaktnih športov) to 
sezono prvič sodeloval tudi regio-
nalni pooblaščenec za zahodno Slo-
venijo športni klub B N N P iz Rake-
ka, se bo liga prvič izvajala po ce-
lotni državi. 

Zveza društev igralcev na šport-
nih aparatih Slovenije pričakuje, da 

bo v osnovni C-l igi , kjer se meče 
igra 301, in v B-ligi , kjer se že igra 
zahtevnajša igra 301 M. O., sodelo-
valo več kot 100 moštev, ki bo ena-
kovredno merilo svoje psihične in 
f izične sposobnosti na športnih apa-
ratih LOEWEN TURNIER DART. 
Očitno je, da bo o končni uvrstitvi 
moštev lige sezone jesen '93, ki bo 
vsak teden do sredine novembra, 
odloči la konstantno dobra forma ce-
lotnega moštva. 

Ker se na takšnih aparatih izvaja-
jo tudi tekmovanja v drugih razvitih 
državah, ki se prav tako vključujejo 
v FECS, se bodo najboljša s loven-
ska moštva že v začetku prihodnjega 
leta pomerila z najboljšimi l igaški-
mi moštvi drugih evropskih držav. 

ZDIŠAS 

Znova dva nastopa 
Na kolesarskem kriteriju okrog 

Savelj v Ljubljani je bil član Kole-
sarskega kluba Perutnina Miran 
Kelner četrti med starejšimi, Mitja 
Mahorič pa četrti med mlajšimi 
mladinci. Na tekmovanju za veli-
ko nagrado Savaprojekta in pokal 
Slovenije v Krškem je bil Kelner 

tretji med starejšimi, Uroš Grame 
pa odličen šesti med mlajšimi 
mladinci. 

Od danes jê  ptujska ekipa kot 
reprezentanca Štajerske na medna-
rodni dirki po Istri. Nastopajo Ma-
horič, Kelner, Pihler in Grame. 

l.k. 

Dobra udeležba 
Tekaški klub Maraton iz Ptuja je vzorno organiziral dru-
gi ptujski maraton, ki so se ga udeležili rekreativci in tek-
movalci iz različnih klubov Slovenije in Hrvatske. Polici-
sti so v okviru ptujskega maratona tekli tudi za državno 
prvenstvo in za uvrstitev na svetovno prvenstvo v Čeških 
Budejovicah, železničarji pa za uvrstitev na evropsko 
prvenstvo, ki bo v Nottingham v Angliji. Udeležba na le-
tošnjem maratonu je bila izredno dobra, saj je teklo 150 
odraslih tekačev in tekačic ter nekaj deset otrok. 

Start odraslih tekačev. 
Član TK Maraton in povezova-

lec prireditve Ivan Rogelj je po-
vedal, da stopajo po poti ne-
wyorškega maratona, ki je imel 
na prvem teku osem udeležencev, 
sedaj pa jih je že 35 tisoč. Letos 
so se nanj prijavili tudi trije ptuj-
ski tekači. Na drugem ptujskem 
maratonu je poseben pozdrav vel-
jal ptujskemu maratoncu Mirku 
Vindišu, devetnajstemu na sve-
tovnem atletskem prvenstvu v 
Stuttgartu in sedmemu najbolj-
šemu Evropejcu, ki je na koncu 
tudi slavil v teku na 21 kilome-
trov pred Jožetom Čehom iz TS 
Radenci in Ivanom Golobom iz 
TK Maraton Ptuj. Po končanem 
teku je izjavil, da bila proga za re-
kreativce solidno težka in da je 
potekala po izredno lepem terenu. 

Rezultati teka na deset kilo-
metrov — policisti: 1. A. Holdi-
nar, ZPE, 2. 1. Cvelbar, Koper, 3. 
A. Repanšek, Ljubljana; ženske: 
1. M. Števanec, TS Raden.ska, 2. 

S. Virag, TS Radenska, in 3. M. 
Vindiš, Ptuj; klubi: 1. R. Prelog, 
Ptuj, 2. B. Krajnc, TS Gorenje, in 
3. B. Škoberne, Kovinotehna. 

Rezultati maratona na deset 
kilometrov — policija in klubi: 
1. R. Prelog, Ptuj, 2. A. Holdinar, 
ZPE, in 3. B. Krajnc, TS Gorenje; 
ženske — policija in klubi: 1. M. 
Štefanec, TS Radenska, 2. S. Vi-
rad, TS Radenska, in 3. M. Vin-
diš, Ptuj. 

Rezultati teka otrok na petsto 
oziroma tisoč petsto metrov: 
predšolski otroci: 1. Ines Sok, 2. 
Jasmina Bratkovič in 3. Katja Zu-
panič; cicibani: I. Matej Nidorfer, 
2. Dominik Švajger in 3. Angelo 
Novkovič; osnovnošolci od 1. do 
4. razreda — fantje: 1. Darjan 
Meglič, 2. Nejc Sok; dekleta: 1. 
Alenka Bukovič, 2. Janja Kaučič 
in 3. Karolina Toplak; osnov-
nošolci od 5. do 8. razreda: 1. 
Danilo Huber, 2. Dušan Breznik 
in 3. Bojan Bratkovič. . MG 

Tudi najmlajši v borbenosti niso zaostajali. Foto: OM 
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Iz Mercatopjevega 
programa modne 
konfekcije Euroline 

Posta lo j e h ladneje in in tenzivno smo začeli razmišl ja t i o 
j e sensko-z imsk i garderobi . Za to vam bom tudi tokrat pred-
stavila delček Euro l inove kolekci je za p r iha ja jočo sezono, in 
sicer kri lo, ki j e t renutno še v pro izvodnj i , vendar bo kmalu 
na obešalnikih v naših t rgovinah. , , , , , 

/ ^ ^ V a š a Vera 

Krilo je enostavnega kroja in elegantnega videza, zato pa si lahko pri-
voščite za kombinacijo obilo nakita in razkošne bluze. Krilo je ozko in ima 
spredaj globok razporek. Pas je podaljšan, tako da si lahko prepasate pas 
ali pa tudi ne, če vam je tako bolj všeč. 

Cvetličarna 
Planika v Rogoznici 

Ptuj j e od nedelje, 29. avgu-
sta, bogatejši za cvetličarno 
Planika, ki jo je v Anželovi 
ulici 12 ob rogozniškem ribni-
ku odprla Pavla Tašner, dol-
goletna cvetličarka, ki j e svoje 
znanje in izkušnje več let na-
birala v znanih ptujskih cve-
tličarskih družinah Majcen in 
Kogej. 

Lično cvetličarno si je ure-
dila v pritličnih prostorih svo-
je stanovanjske hiše, v n je j pa 
ponuja razne vrste ločnic in 
rezanega cvetja za vesele in 
žalostne trenutke — kot za-

tr juje , po zmernih in konku-
renčnih cenah. Z dobavitelji 
nima težav, saj jo dobro poz-
najo in ji zaupajo, zato je izbi-
ra cvetja in ločnic resnično 
pestra. Sicer pa vas bo vesela, 
kadarkoli jo boste obiskali. 
Uradno pa je cvetličarna od-
prta vsak dan od 8. do 19. ure, 
ob sobotah pa do 12. Po želji 
vam šopke ali vence dostavijo 
tudi na dom ali na naročeno 
mesto, z vsemi drugimi infor-
macijami pa vam bodo postre-
gli po telefonu 776-810. 

-OM 

Pavla Tašner je med cvetjem preživela skoraj vse svoje življenje, zato 
mu ostaja zvesta še naprej. Foto: M. Ozmec 

Neizobrazen turistični vodnilc 
laliko dela veliko škodo 
v Ptuju imajo za organizirano vodenje po mestu in okoli-
ci usposobljenih okrog 15 vodnikov. Strokovne oglede nu-
dijo v slovenščini, nemščini in angleščini. Ker pa ugota-
vljajo, da prihaja vedno več italijansko govorečih gostov, 
načrtujejo vodenje tudi v italijanskem jeziku. 

Pred kratkim so ptujski vod-
niki dobili novo vodstvo. O 
načrtih ptujske sekcije nam je 
predsednik Boris Zajko povedal: 
"Tudi letos bo naša sekcija orga-
nizirala več strokovnih seminar-
jev. Udeleženci na koncu takih 
seminarjev dobijo status sprem-
ljevalca. Do konec leta bomo pri-
pravili tudi več izletov po Ptuju 
in okolici ter v tujino. 2^1o važno 
je individualno izobraževanje. 
Sedaj nam pomagajo pri tem za-
sebne turistične agencije, ki dajo 
novim članom priložnost za po-
trebne hospitacije. ' 

Tudi v prihodnje se bomo zav-
zemali za vodenje strokovnih 
ogledov po mestu Ptuju in okolici. 
Organizacijo ogledov pa bi radi 
razširili po celotni Štajerski in 
Prekmurju. Naši vodniki se bodo 
morali še dodatno izobraževati na 
področju kulinarike, pridobiti ne-
kaj več znanja o vinih in kulturi 
pitja. Potruditi se bomo morali, da 
bomo znali obiskovalcem mesta 
približati tudi odmaknjene kultur-
ne spomenike. 

V Ptuju pa bi tudi v bodoče bil 
center za razne seminarje in druga 
strokovna srečanja vodnikov iz 
drugih slovenskih sekcij. Tako bi 
imeli stalne stike z drugimi vodni-
ki in bi si lažje izmenjali izkušnje 
in potrebne informacije ter stro-
kovno literaturo, sm nam zanjo 
primanjkuje denar. Čeprav v Lju-
bljani na sedežu Društva vodnikov 
Slovenije obstaja banka podatkov, 
bi si radi uredili svojo s strokovno 
knjižnico." 

Vsa pomembnejša turistična 
mesta po Evropi imajo odlok, ki 
prepoveduje nelicenčno vodenje. 
V Sloveniji ima odlok o zaščite-
nem in organiziranem vodenju 
Ljubljana. Ptujski člani se za spre-

jetje odloka trudijo že več let. Pra-
vijo, da so Ljubljančani prevzeli 
njihovo idejo in jih prehiteli v nje-
ni realizaciji. Ptujskih vodniki zo-
pet apelirajo za sprejetje odloka in 
menijo, da mora vsak vodnik biti 
strokovno usposobljen ter si pri-
dobiti ustrezno licenco. Z odlo-
kom bi ohranili in dvignili kvalite-
to vodenja, preprečili pa bi potvar-
janje zgodovine. Neizobražen turi-
sUčni vodnik znižujejo kvaliteto 
turisdčne ponudbe. Vodniki ptuj-
ske sekcije so sedaj usposobljeni 
za kvalitetno strokovno vodstvo 
ogledov po našem mestu, saj vla-
gajo v strokovno izobraževanje že 
več let. Z odlokom bi zaščitili do 
sedaj pridobljeno znanje vodni-
kov, preprečili pa bi tudi morebit-
ne dezi formacije. 

Boris Zajko je dodal: "Pre-
dlog za odlok smo že vložili na 
občino, upajmo, da ga bodo pri-
stojni čimprej sprejeli. Pri vse-
bini smo upoštevali tudi lju-
bljanski odlok. V njem je točno 
zapisano, kdo naj bi usposabljal 
strokovni kader, kdo je lahko 
vodnik. V njem pa so zapisane 
tudi sankcije za tiste, ki nimajo 
ustrezne licence. Kaznovane naj 
bi bile vse tiste turistične agen-
cije, ki zaupajo turistično vod-
stvo osebi, ki nima statusa vod-
nika. Z denarno kaznijo pa bi se 
kaznoval tudi posameznik, ki bi 
kršil vsebino odloka." 

Vsi, ki bi radi svoje goste ali 
skupino popeljali po mestu pod 
strokovnim vodstvom, se lahko 
oglasite na ptujskem gradu, kjer 
imajo ptujski vodniki svoj se-
dež, ali v Turističnem informa-
tivnem centru. 

Tekst in foto: Marija Slodnjak 

Boris Zajko (desno), predsednik ptujske sekcije turističnih vodnikov 

Mesnica Hojnik v 
Slovenski Bistrici 

Ob odprtju Hojnikove mesnice 

V nekdanji Raststeigerjevi 
mesnici na Titovi 53 v Sloven-
ski Bistrici je 20. avgusta 
pričela delati mesnica Hojnik z 
Zgornje Polskave, kjer imajo že 
eno mesnico in predelovalnico 
mesa. 

Kupci bodo lahko pri njih ku-
povali vse vrste mesa in mesnih 
izdelkov domače proizvodnje; 
posebnost so safalade, navadne 
klobase in klobasa, ki so ji dali 

ime po kraju, od koder Hojniko-
vi izvirajo, to je POLSKAV-
SKA. Kupite lahko tudi razne 
suhomesne izdelke, prekajena 
rebrca, vratovino in drugo. 

V prodajalni, ki je odprta od 
ponedeljka do petka med 8. in 
12. ter 14. in 17. in ob sobotah 
med 7. in 12. uro, prodajajo tu-
di kruh bistriškega zasebnega 
peka Alojza Potiska. 

Vida Topolovec 

Mednarodno gasilsko 
tekmovanje v Hajdošali 

Uspeh čianov in članic iz Hajdoš. Foto: Langerholc 

Hajdoški gasilci so minuli 
konec tedna pripravili medna-
rodno gasilsko tekmovanje za T 
pokal tega kraja. Udeležilo se 
ga je kar dvaindvajset ekip, 
med njimi tudi tri iz sosednje 
Avstrije. 

Tekmovanje z mednarodno 
udeležbo, ki so ga v Hajdošah 
pripravili prvič, j e bilo zelo do-
bro organizirano. Kljub slabe-
mu vremenu so na nogometnem 
igrišču izvedli gasilske discipli-
ne, in sicer suho vajo. Kot so 
povedali, j e bila vaja sestavlje-
na po mednarodnem predpisu 
CTIF, k njej pa so prišteli še re-
zultat štafetnega teka. 

Tekmovanja se j e udeležilo 
sedemnajst moških in pet žen-
skih ekip. Kot je povedal 
predsednik društva Alojz Be-
drač, so se tekmovanja ude-
ležile tudi tri avstrijske deseti-
ne (iz Himberga, Pellendorfa 
in St. Georgena), pričakovali 
pa so še desetino iz Hrvatske. 
Med člani je prvo mesto dose-
glo Gasilsko društvo Dob II, 
Hajdoše so bile tretje, med 
članicami pa j e bila naju-
spešnejša ekipa iz Hajdoš. 

Najbol jša desetina iz Avstrije 
je bila šesta. 

Za zmagovalni ekipi v moški in 
ženski konkurenci so pripravili pre-
hodne pokale, ki jih je prispevala 
občina Ptuj, Zveza gasilskih dru-
štev občine Ptuj pa je prispevala 
pokale za prva mesta. Za druge pa 
sta svoj prispevek dali Gasilska 
oprema Ljubljana — enota Mari-
bor in TEVE, d.o.o., iz Ptuja. Ob 
podelitvi pokalov in priznanj sta 
bila prisotna predsednik Gasilskih 
dmštev občine Ptuj Franc Simeo-
nov in sekretar občinske zveze ter 
regijski poveljnik Štefan Vidovič 
— na tem tekmovanju predsednik 
tekmovalnega odbora. 

Kot so povedali gostje iz 
Avstrije, so se vabilu z vesel-
j em odzvali in naslednje leto 
bodo spet prišli. Z organizaci-
jo tekmovanja so bili zelo za-
dovoljni, ob tej priložnosti pa 
so povabili hajdoške gasilce, 
da se udeležijo tekmovanja v 
Lipnici. V nedeljo so si Av-
strijci ogledali Ptuj in okolico. 

Kot so povedali, naj bi tek-
movanje postalo tradicional-
no, saj bodo s tem pripomogli 
k še boljšim rezultatom do-
mačih gasilcev. 

Tatjana Mohorko 

Dobri lialiiki v spomin 
Njena življenjska pot je bila 

pot dela, skrbi in trpljenja. To 
je bila Elizabeta Kelenc iz 
Pivkove 17 v Ptuju, skrbna 
mati in babica, dobra soseda, 
vsakemu je pomagala, znala 
svetovati, najti dobro besedo. 
Ne samo vnuki, tudi vsi so-
sedje smo jo klicali kar babi-
ka, saj nam je bila vsem kot 
prijazna mati in babica. 

Rojena je bila 24. oktobra 
1912 v Gorišnici. Oče je bil 
čevljar, mati gospodinja in 6 
otrok je bilo v družini. Po voj-
ni je bila ponosna na to, da je 
njen rojstni dan sovpadel z 
dnevom ustanovitve OZN. Se-
veda v mladosti na kaj takega 
ni mogla niti pomisliti. Pred 
vojno je bilo težko za zaposli-
tev v domačem okolju, našla 
jo je v Zagrebu. Tam se je sez-
nanila z Jožetom Šaškovičem, 
poročila sta se, rodili sta se ji-
ma hčerki Edita in Anica. To-
da vojna vihra ji je leta 1944 
vzela moža, hčerkama očeta. 
Hudo je bilo, toda njene prid-
ne roke so premagale vse 
težave. 

Po vojni se je z otrokom 
vrnila v rojstno Gorišnico in 
se s priložnostnim delom kot 
šivilja prva leta za silo prebi-
jala. Nekoliko lažje je šlo od 
leta 1948, ko j e v ptujski Delti 
dobila delo kot kvalificirana 
šivilja. Skrbela j e za hčerki, 
da sta dosegli vsaka svoj po-
klic in stopili na smaostojno 
pot življenja. Toda čezmerni 
napori so načeli njeno zdravje, 
zato je leta 1963 morala v in-
validsko upokojitev. Tedaj se 
je lahko še bolj posvečala do-
mu, hčerkama in njunima 
družinama, zlasti vzgoji in 
varstvu vnukov. 

Predvsem je pomagala hčer-
ki Editi, poročeni Lutarič, da 

sta si z možem zgradila dom v 
takratnem naselju bratov Reš, 
danes Pivkova 17, in tu j e bil 
tudi njen dom. Skrbela j e za 4 
vnuke, ki so imeli svojo staro 
mamo izredno radi in jo ljub-
kovalno klicali babika. Bila pa 
je tudi izredno dobra soseda, s 
svojimi spretnimi rokami j e 
rada zašila kaj lepega do-
mačim, sosedom in znancem, 
rada j e pomagala vsakemu, ki 
je bil pomoči potreben, znala 
dobro svetovati, saj si j e v 
svojem življenju nabrala veli-
ko izkušenj in veliko je vede-
la. Zato ni naključje, da so vsi 
sosedje povzeli l jubkovalno 
ime njenih vnukov in jo klica-
li samo babika. 

Tako je bilo do pred krat-
kim, ko ji je bolezen vzela te-
lesne moči. Prejšnjo soboto se 
je nit njenega življenje pre-
trgala. Kako pril jubljena j e bi-
la, j e pokazal tudi velika 
množica ljudi, ki j o je, 23. av-
gusta na novem ptujskem po-
kopališču pospremila do gro-
ba. Vsi, ki smo jo poznali in 
spoštovali, jo bomo ohranili v 
lepem spominu. 

Sosedje in prijatelji 
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Pravni položaj podjetnika 
2. nadaljevanje 

ODGOVORNOST ZA 
OBVEZNOSTI 

Podjetnik odgovar ja za svo-
je poslovne obveznost i z vsem 
svojim premoženjem, torej ne 
samo s premoženjem, ki je 
vloženo n.pr. v obrat podjetni-
ka, temveč tudi z drugim pre-
možen jem, kot n.pr. s hišo, 
zemlj iščem itd. 

FIRMA PODJETNIKA 
jsaaBBiiBBMMmî ^ 

Vsak podjetnik mora imeti 
svojo firmo, ki po Z G D pome-
ni ime, s katerim podjetnik 
posluje . 

KAJ MORA VSEBOVATI 
FIRMA PODJETNIKA 

Firma mora vsebovati : 
a) ime in pri imek podje tn ika 

in označbo s. p. (samostojni 
podje tnik) ^ 

b) označbe , ki napotuje na 
dejavnost podjetnika. 

Primer: Jože Kozoderc, s. 
p., trgovina na debelo in drob-
no s poljedelskimi pridelki. 

Firma lahko vsebuje še do-
datne sestavine, ki podje tn ika 
podrobneje označuje jo . To so 
lahko besede, risani ali izreza-
ni znaki itd. 

Primer: Jože Kozoderc, s. 
p., trgovino na de,belo in drob-
no s poljed^ljskimi pridelki 
"Klas". Poleg besedila je še 
narisan pšenični klas. 

Da se doseže t.i. načelo iz-
kl jučnost i f irme, kar pomeni , 
da se morajo firme podjetni-
kov jasno razlikovati, j e v dru-
gem stavku 13. člena Z G D do-
ločeno, da dodatne sestavine 
ne smejo biti take, da bi ute-

gnilo priti do zamenjave firme 
itd. 

ČESA FIRMA PODJETNIKA 
NE SME VSEBOVATI 

Po določbah ZGD firma ne 
sme vsebovati tehle sestavin: 

a) imen ali znakov tujih držav 
ali mednarodnih organizacij; 

b) besed ali znakov, ki na-
sprotujejo zakonu ali morali; 

c) znanih blagovnih ali sto-
ritvenih znakov drugega upra-
vičenca; 

č) znakov, ki vsebujejo ali 
posnemajo uradne znake (n.pr. 
grb države, občine itd.). 

BESEDA "SLOVENIJA", 
OZNAČBE DRŽAVE IN 
LOKALNIH SKUPNOSTI V 
FIRMI 

Besedo "Sloveni ja" ali nje-
ne izpeljanke in kratice j e do-
vol jeno vnesti v firmo le z do-
vol jenjem vlade Republike 
Slovenije. Prav tako j e poteb-
no dovol jenje vlade Republike 
Slovenije oz. pr is tojnega orga-
na lokalne skupnosti , če se v 
firmi uporabl jene besede, kot 
so n.pr. državni, republiški, 
občinski . 

Primer: Maks Otorepec, s. 
p., slovenska občinska trgovi-
na na drobno z alkoholnimi in 
brezalkoholnimi pijačami. 

IME ALI DEL IMENA 
ZGODOVINSKE ALI DRUGE 
ZNAMENITE OSEBE V FIRMI 

č e p r a v čl. 16 Z G D upora-
blja le besedo ime oz. del ime-
na, pa j e po mojem mnenju 
pod besedo " ime" treba razu-
meti ime in pri imek. Tako je 
to do sedaj razumela praksa. 

j čeprav so bivši zadevni pred-
{ pisi govorili le o imenu. Ime 

ali del imena se lahko vnese v 
firmo samo s pristankom take 
osebe. 

Primer: Franc Jež, s. p., 
trgovina na drobno z lovskim 
orožjem "Janez Janša " 

Če pa je oseba že umrla, pa 
je treba dobiti pristanek od za-
konca in sorodnikov do tretje-
ga kolena v ravni vrsti ter 
staršev in za upravo pristojne-
ga ministra. 

IZBRIS BESED IZ FIRME 
č e je s poslovanjem podjetni-

ka kršen ugled države Slovenije 
ali lokalnih skupnosti (n.pr. 
podjetnik je kazensko obsojen, 
ker je trgoval z mamili, goljufal 
kupce itd.), se na predlog vlade 
oz. pristojnega organa lokalne 
skupnosti izbrišejo iz firme be-
sede Slovenija ali besede, ki oz-
načujejo državno ali lokalno 
skupnost. Prav tako se v prime-
ru, če je s poslovanjem podjet-
nika kršen ugled zgodovinske 
ali druge znamenite osebe na 
predlog te osebe, oziroma če je 
že umrla, na predlog tistih so-
rodnikov, ki so dali dovoljenje 
za vpis omenjene osebe v firmo, 
oz. na predlog ministra, pristoj-
nega za upravo, izbriše ime te 
osebe iz firme. 

SKRAJŠANA FIRMA 
ZGD dopušča tudi skrajšano 

podjetniško firmo, ki mora vse-
bovati: 

a) vsaj eno sestavino, po kate-
ri se razlikuje od firm drugih 
podjetnikov; 

b) označbo s. p. (samostojni 
podjetnik). 

Skrajšana firma je registrira-
na pri istih organih kot ne-
skrajšana. 

Primer skrajšane firme: J. 
K., s. p., "Klas" 

V KAKŠNEM JEZIKU MORA 
BITI FIRMA 

Firma podjetnika mora biti v 
slovenskem jeziku. Prevod firme 
v tuji jezik se lahko uporablja s 
firmo v slovenskem jeziku. 

Dodatne sestavine v firmi so 
lahko tudi samo v tujem jeziku. 

Primer: Jožica Mikša, s. p., 
trgovna z ženskimi klobuki 
"Madam " 

VPIS FIRME PRED 
ZAČETKOM OPRAVLJANJA 
DEJAVNOSTI 

ZGD (glej 22. člen) dopušča 
registracijo firme, ne da bi pod-
jetnik že začel opravljati svojo 
dejavnost. Taka, kot jo zakon 
imenuje, nameravna flrma pa se 
po uradni dolžnosti izbriše, če 
prijavitelj nameravane firme ne 
prijavi v enem letu od njenega 
vpisa tudi drugih podatkov (de-
javnosti, sedeža itd.). 

VARSTVO FIRME 

Registrski organ bo zavrnil pre-
dlog za vpis firme, ki je v na-
sprotju z zakonskimi določbami 
in ki se jasno ne razlikuje od že 
registriranih firm podjetnikov v 
Republiki Sloveniji. 

Podjetnik, ki meni, da se fir-
ma drugega podjetnika ne razli-
kuje jasno od njegove prej regi-
strirane firme, ima pravico, da s 
tožbo zahteva opustitev uporabe 
firme, njen izbris in odškodni-
no. Tako tožbo je mogoče vlo-
žiti najkasneje v treh letih po 
vpisu firme drugega podjetnika. 
Tožbo lahko vloži tudi podjet-
nik, katerega firma je prizadeta, 
če drugi podjetnik nepravilno 
uporablja svojo firmo. 

Nadaljevanje prihodnjič 

Pomagajte žMjenju — v vasili rokah je 
Več kot polovica ljudi (70% otrok), umrlih v prometnih nezgodah, bi ostala pri življenju, če bi bila pripeta z varno-
stnim pasom. Pa vendar ga večina voznikov in potnikov še vedno ne uporablja! 

Mnogi so prepričani, da se 
j im ne bo nič zgodilo, če se 
bodo ob trčenju čvrsto držali. 
Toda udarec traja le deset inko 
sekunde in j e silovit! Nekateri 
vozniki se ne privežejo, ker 
misl i jo, da j e bol jše , če j ih 
vrže č imdlje od nezgode. Pa 
ni. Raziskave so pokazale , da 
j e pri padcu iz vozila verjet-
nost smrtnega izida 25 — 40-
krat večja. Spet drugi se boji-
jo , da bi zaradi privezanosti z 
varnostnim pasom ostali vkle-
ščeni v avtomobilu, če bi ta 
začel goreti ali če bi se znašli 
pod vodo. Raziskave navaja jo , 
da so možnosti preživet ja s 
pripet im varnostnim pasom 
večje , ker j e verjetnost , da bi 
zaradi padca izgubili zavest, 
manjša . 

KAJ LAHKO STORITE? 

— Pripnite se z varnostnim 
pasom in vztrajaj te , da si ga 
pr ipnejo tudi vaši sopotniki . 

— Zavarujte otroke. 
Če pride do prometne ne-

sreče, otrok v naročju ni varen. 
Zaradi odboja in premajhne 
osveščenosti, pogosto pa tudi 
zaradi varčnosti starši otroka ne 
posadijo v ustrezen varnostni 
sedež. Skrbno sicer pazijo na 
zaprta okna, da se otrok ne pre-
hladi, vseeno pa j im je, če dve-
letnik stoji med sedeži. Toda že 
rahlo trčenje ali le nenadno za-
viranje lahko otroka vrže na-
prej. Pri hitrosti 50 km/uro bo 
neprivezanega potnika treščilo 
v vetrobransko steklo ali 
kakšen drug predmet z enako 

silo, kot če bi skočil na glavo 
iz 5. nadstropja! 

Otrok, nezavarovan na zad-
njem sedežu, j e že pri naj-
manjšem trku ogrožen. Nihče 
ni dovol j močan, da bi enolet-
nika, kaj šele večjega otroka 
zadržal ob nepričakovani, tve-
gani situaciji , ko j e tudi sam v 
nevarnosti . Svojega otroka za-
to varuj te s pr imernim varno-
stnim sedežem tudi na kratkih 
razdaljah, ker j e verjetnost , da 
pride do nesreče, ravno tako 
velika kot pri vožnjah na 
daljše razdalje. 

Chicco je izdelal poseben 
otroški varnostni sedež za do-
jenčke od rojstva do devet me-
secev starosti (cca 10 kg tele-
sne teže). Dojenčku zagotavlja 
opti inalno udobje (lažje se-
denje , guganje) in varnost 
med vožnjo z avtomobilom. 
Montira se na sprednji ali zad-
nji sedež. Naslonja lo otroške-
ga sedeža mora biti vedno 
obrnjeno v nasprotni smeri 
vožnje. Varneje bo vozila tudi 
mamica, ker bo svojega do-

j enčka imela pred očmi in ji 
pogled ne bo uhajal nazaj . 

Otroci , mlajši od 4 let 
(okrog 18 kg telesne teže), naj 
bi sedeli v varnostnih sedežih, 
ki ustrezajo predpisom. 

Za večje predšolske otroke 
in šolarje do 12. leta pa je sla-
bo poskrbl jeno, kar se tiče 
varnosti v avtu. Prerastli so 
otroški sedež, n imajo pa še 12 
let, ko se mora jo že privezati z 
varnostnim pasom. Varnostni 
sedeži za otroke med 22 in 36 
kg so kot posebna blazina (ja-
hač, školjka), ki j e kombinira-
na s t r i točkovnim varnostnim 
pasoin, če ga avtomobil ima 
na zadnjem sedežu. Otrok sedi 
dovol j visoko za namestitev 
obstoječega varnostnega pasu. 

Šele pri 12 letih, ko je otrok 
že velik 140 cm, j e dovolj va -
ren predpisan varnostni pas, ki 
poleg drugih funkc i j zmanj-
šuje tudi možnost poškodb 
kolčnih kosti . 

Nekateri poznate tudi po-
sebne blazine v notranjosti av-
tomobila , ki se samodejno na-
pihnejo ob udarcu pod do-
ločenim kotoin. Tudi blazina 
za tilnik daje predvsem spe-
čeinu otroku dobro oporo za 
glavo, v budnem stanju pa ga 
nekoliko omeju je pri g ibanju. 

Zelo zanimivo je , da si lah-
ko varnostne otroške sedeže in 
jahače (školjke) za večje otro-
ke izposodite na A M Z Slove-
nije, Ljubl jana , Dunajska 128; 
t e l .061 /181-111 . 

Kako dosežemo, da otrok 
sede v varnostni sedež in da 

uporabl ja varnostni pas brez 
protesta? 

— Otrok ne sme slutiti, da 
se lahko vozimo z avtom tudi 
brez varnostnega pasu ali 
otroškega sedeža. To se da do-
seči le, če starši otroka in sebe 
vedno zavarujejo. 

— Da bo otrok ostal v se-
dežu ali pripet, nikoli ne 
obljubite nagrade. To naj bo 
samo po sebi razumljivo! 

— Če je le mogoče, vzamite 
otroka pri nakupu sedeža s se-
boj. Naj ga sam preskusi, saj 
se v sedežu, ki ga sam izbereš, 
počutiš bol je in udobneje . 

— Dolga potovanja večkrat 
prekinite, saj otroci ne vzdr-
žijo dolgotrajnega mirnega se-
denja . 

Tudi nosečnice se velikokrat 
ne privežejo z varnostnim pa-
som, ker menijo, da pritisk 
varnostnega pasu kvarno vpli-
va na plod. Varnostni pas ščiti 
mater in otroka. Še nerojenega 
otroka zadostno ščiti plodova 
voda, tako da ga pas tudi v 
priiTieru nesreče ne more 
poškodovati . Če nosečnica ni 
pripasana, se lahko pri naletu 
na ostre predmete ali vetro-
bransko steklo močno poško-
duje , kar pa j e lahko zaradi 
stanja inatere tudi za otroka 
zelo nevarno. 

Žel im, da se naši otroci vo-
zijo varno. Poskrbimo zanje in 
jih zavaru jmo ' Upam, da ni le 
predpis tisti, ki bi nas prisilil 
v to dejanje . Bilo bi zelo žalo-
stno! y J 

Krvodajalci 
24. AVGUSTA: Janko Zamuda, Tibolci 55; Franc Kump, 

Senčak 11; Janez Čeh, Krčevina 69; Romana Mertuk, Krei-
gherjeva 23, Kidričevo; Stanko Janžekovič, Prerad 40; Ro-
bert Pšeničnik, Zg. Pristava 23/a; Jožef Šprah, Pobrežje 27; 
Jože Kolarič, Podvinci 120; Anton Cenar, Mezgovci 55; 
Marija Vajdič, Rimska ploščad 1, Ptuj; Borut Srečkovič, Ul. 
Jožefe Lackove 8, Ptuj; Jožef Širec, Nadole 33; Ljubica 
Hromiš, Potrčeva 44, Ptuj; Marija Valenko, Moškanjci 19; 
Cvetko Šprah, Kraigherjeva 16, Ptuj; Irena Jurič, Štrafelova 
17, Ptuj; Zoran Bilič, Ul. 25. maja 3, Ptuj; Anica Kmetec, 
Cirkovce 1/c. 

26. AVGUSTA: Jože Turk, Ptujska Gora 103/a; Drago 
Furek, Draženci 87/a; Katarina Kristovič, Nova vas 16/a; 
Leon Kozenburger, Pergerjeva 15, Ptuj; Franc Lendero, 
Apače 297; Jožica Č,eh, Pacinje 6; Dušan Fridl, Lancova vas 
22; Živko Lazič, Ul. 25. maja 5, Ptuj; Ivan Ogrinc, Skorba 
35; Andrej Petek, Zg. Hajdina 147; Roman Kukovec, Sp. 
Hajdina 112; Emil Toplak, Golobova 7, Ptuj; Milan Vrabl, 
Sp. Hajdina 52/a; Evgen Muhič, Gorišnica 46; Valerija Lah, 
Sobetinci 21; Branko Škrabl, Apače 171; Andrej Ogrizek, 
Ilčeva 1, Ptuj; Zvonko Kolar, Apače 188; Martina Soršak, 
Draženci 35/c; Jurček Lamot, Trnovec 1; Janko Zavec, Mala 
Varnica 17; Stanko Bedenik, Doklece 7/a; Milan Arnuš, Ar-
bajterjeva 8, Ptuj; Albert Frčeč, Apače 246; Vilko Turk, Lo-
vrenc na Dravskem polju; Vlado Belšak, Panonska 5, Ptuj; 
Bogdan Koželj, Ul. I. maja 9, Ptuj; Franjo Vrbanec, Kaju-
hova 3, Ptuj; Slavko Kirbiš, Apače 45; Branko Mohorko, 
Apače 284; Franc Šeruga, Kraigherjeva 21, Ptuj; Janko Jus, 
Videm 3/d; Jože Lunežnik, Morje 75; Stanko Pleteršek, Ple-
terje 71; Vladimir Kolenko, Ladanje Donje 69; Irena Tašner, 
Trubarjeva 11, Ptuj; Boštjan Rap, Loče pri Poljčanah 16; 
Silvo Munda, Brstje 6; Ivan Dobnik, Prepolje 23; Vladimir 
Erbus, Brstje 24/a; Franc Zupanič, Slovenja vas 35/c; Janez 
Goričan, Placar 11/a; Martin Krajnc, Hrastovec 134; Ivica 
Horžič, Panonska 5, Maribor; Aleksander Zidanšek, 
Korčetova 3, Maribor. 

V SADNEM VRTU že nekaj 
časa obiramo plodove zgodnjih 
sort jagodičevja, kot so jagode, 
kosmulje, ribez, marelice, bre-
skve, zgodnje hruške in jabolka. 
Rastline, s katerih smo pobrali 
plodove, še vegetirajo in bodo 
rastle vse do sredine jeseni. Ne 
pozabimo nanje sedaj, ko so 
prazne, in spremljajmo njihovo 
zdravstveno stanje! V letošnji 
dolgotrajni poletni vročini in 
suši na sadnem drevju ni bilo 
večjih okužb in obolenj z ra-
stlinskimi boleznimi, a bo sedaj 
konec poletja in v zgodnji jesni 
po nfekaj obilnejših in pogostej-
ših padavinah ravno obratno. 

Prve dni septembra obrano 
sadno drevje poškropimo s kon-
taktnimi fungicidi dithanom, 
antracolom ali sistemičnimi 
fungicidj v predpisani koncen-
traciji. Če so se na mladih, še 
rastočih, vršičkih pojavile uši, 
škropivu dodajmo še enega med 
letom uporabljenih sistemičnih 
insekticidov, da uničimo njiho-
vo pozno generacijo, ki bi 
poškodovala mladike, sama pa 
prezimila in se razmnožila v na-
slednji pomladi. 

Pri poznih jablanah in hru-
škah, ki so si naložile obilen 
rod, skrbimo, da ne bi prišlo do 
loma in poškodb vej. Plodovi so 
po zadnjem dežju zaradi osve-
žitve pridobili na teži in preo-
bložene veje se pod dodatno 
težo mokrega listja že ob ra-
hlem vetru rade lomijo. Veje 
podpiramo ali privezujemo ob 
podporo, dobrodošla pa je raz-
bremenitev vej z odbiranjem že 
zrelih plodov in redčenjem ne-
razvitih in drobnejših, ki jih 
lahko koristno porabimo in pre-
delaino v sok, krhlje, marmela-
do in podobno. 

V BIVALNEM VRTU je pri-
meren čas za setev trav zgodaj 
spomladi in zgodaj jeseni. 
Spomladanska setev naj bo 
opravljena čimprej, ko zemlja 
več ne zmrzuje in preden nasto-
pijo spomladanske suše, jesen-
sko pa opravilno takoj, ko pre-
nehajo poletna vročinska in 
sušna obdobja — v poznem po-
letju ali zgodnji jeseni, da se 
po.sevek do zime še lepo in ko-
šato razraste. 

Pri setvi gre običajno za novo 
ureditev travišča ali obnovo sta-
rega, saj se dosejavanje zlasti v 
starejših trati ne obnese, ker ni 
mogoče doseči njenega enotne-
ga sklopa in videza. Za obnovo 
stare trate je priporočljivejša je-
senska setev, ker je lažje dobro 
pripraviti zemljišče poleti kot 
prek zime. Čeprav zimski pri-
pravi zemlje dajemo veliko 
prednosti, pa to za trave, ki tvo-

rijo plitek koreninski sistem, ne 
velja povsem. Poleti zemljo pre-
lopatamo, ko je suha, in pusti-
mo v grobi brazdi, da se koreni-
ne starih rastlin dobro izsuše. 
Po prvem izdatnejšem dežju se 
takšna brazda dobro namoči. Ko 
se nekoliko osuši — dan ali dva 
po dežju —, grude zdrobimo, 
poravnamo, zemljišče pregrabi-
mo in odstranimo velike in go-
ste korenine trajnih plevelov. V 
tako pripravljeni zemlji se 
ostanki korenin plevelov še na-
prej dobro sušijo in propadejo. 

Trave posejemo ob primerni 
vlažnosti v razpleveljeno zem-
ljo. Posevek povaljamo, da ga 
dobro stisnemo ob prst, po po-
trebi zalivamo z rahlim dežev-
nim curkom, da se semena ne 
izpirajo, če pa je nevarnost, da 
bi seme pozobali ptiči, pa pose-
vek primerno zavarujemo. 

V Z E L E N J A V N E M VRTU 
tudi v septembru na manjka de-
la. Nekatere vrtnine dozorevajo 
in jih sproti pobiramo, ker pre-
zrele niso vzdržljive niti upo-
rabne za predelavo. 

Rani korenček izkopljemo, da 
koreni ne pokajo. Prav tako po-
beremo glave zelja, preden raz-
pokajo. Nizek stročji fižol iz 
pozne julijske setve zahteva 
skrbno nego, okopavanje, ple-
tev, varstvo pred boleznimi in 
škodljivci, da bo pred mrazom 
dal želen pridelek. 

Vse dozorele rastline in ra-
stlinske odpadke poberemo in 
položimo na kompost, bolne pa 
sežgcmo, da se bolezen ne bo 
širila. Prazne gredice prelopata-
mo in zasejemo. Motovileč, ki 
ga bomo posejali septembra, 
bomo lahko pobirali še pred zi-
mo. Setev špinače bo do hlad-
nih dni dovolj razvita za prezi-
mitev, prav tako zimska solata. 
Radič zeleni solatnik porežemo, 
da ne bo preveč listne mase, ki 
bi pod snegom segnila. Če je ra-
dič pregost, ga redčimo in ra-
stline uporabimo za solato. Ra-
stline z dovolj prostora, bodo 
lahko razvile lepe glave. Listno 
zeleno belimo tako, da korenu 
prigrnemo zemljo. Endivije be-
limo le toliko, kolikor jo bomo 
v kratkem času porabili. 

Po biokoledarju je pripo-
ročljivo sejati in saditi rastline, 
ki jih pridelujemo zaradi lista, 
12. in 13. septembra, korenike 
od 7. do 10. ter od 17. do 19. 
septembra, plodov od 4. do 7. 
ter od 10. do 15. septembra ter 
rastline, ki jih pridelujemo za 
radi cveta, in zdravilna zelišča 
11. in 12. septembra. 

Miran Glušič, ing. agr. 



INFO — glasbene novice! 
Počitnic j e konec , vendar j ih za g lasbenike prakt ično niti 
ni, saj vedno pripravl jajo nov mater ia l , ki vam ga pred-
stavl jam v I N F O kotičku! 

• * * — odlična plošča 
* * — dobra plošča 

* — solidna plošča. 

THE CURE so ponovno izda-
li skladbo DOING THE UN-
STUCK * * * v živo s koncer-
ta. Fantje pripravljajo tudi novi 
album SHOW. 

SOUL ASVLUM so po veli-
kem uspehu skladbe RUNA-
WAY TRAIN pripravili novo 
single ploščo SOMEBODV TO 
SHOVE. * * 

Naslednji dve plošči pa priha-
jata z nemške plesne scene. 
Ouet CULTURE BEAT je z al-
buma SERENITV poslal na 
tržišče komad GOT TO GET IT. 

Drugi super plesni ko-
mad pa so po dveletni pavzi, ko 
so bili nazadnje na lestvicah s 
komadom IT'S ON YOU, pri-
pravili M. C. SAR z Realom 
McCoyem. Njihov novi komad 
nosi naslov ANOTHER NIGHT. 

PAUL WELLER je pripravil 
ploščo W1LD WOOD * * s 
svojega drugega samostojnega 
albuma WILD WOOD. 

ikikik 
Skupina TEXAS se počasi 

vrača na svetovne lestvice s sin-

glom SO CALLED FRIEND. * * 

NEW ORDER so s svojega 
zadnjega albuma REPUBLIC 
pripravili že tretjo malo ploščo 
- - WORLD * * * 

Skupina UNDERCOVER, ki 
je zaslovela s priredbo skladbe 
BAKER STREET, je posnela 
najverjetneje novi hit LOVE-
SICK. t̂f * 

KENNY THOMAS je napra-
vil rcmix skladbe TRIPPIN' ON 
VOUR LOVE ki jo je v 
originalu izvajal trio BANANA-
RAMA. 

PET SHOP BOYS so pripra-
vili drugo malo ploščo GO 
WEST s svojega prihaja-
jočega novega albuma VERY. 

Najboljši pevec naših sose-
dov Italijanov EROS RA-
MAZZOTTl je z albuma TUT-
TE STORIE posnel drugo sin-
gle uspešnico UN' ALTRE 
TE. * * * 

1. Mr. Vain — C U L T U R E 
B E A T 

2. Living on my o w n — ' 
F R E D D I E M E R C U R V 

3. Higher ground — UB 40 
4. What ' s up — 4 N O N 

B L O N D E S 
5. Pray — T A K E T H A T 

6. Two princes — SPIN 
D O C T O R S 

7. Life — HADDAVVAV 
8. Cose della vita — EROS 

R A M A Z / O T T I 
9. S o m e b o d v dance vvith 

me — I). J. B O B O 

10. Faces — 2 U N L I M I 
T E D 

Lestvico POPULARNIH 10 
RADIA PTUJ lahko poslu.šate 
vsak petek med 20. in 21. uro! 

David Breznik 

Prvi šolski dan osnovne šole Olge Meglič 
Novo šolsko leto so učenci in 

učitelji Olgice, kot popularno imenu-
jejo svojo šolo učenci Osnovne šole 
Olge Meglič v Ptuju, pričeli na ulici. 
Zagotvo si ga b(xio zapomnili skupaj 

s starši, saj sta jim igrala dva an-
sambla, zabaval jih je čarovnik, da o 
pizzi in soku sploh ne govorimo. 
Odštekano, bi rekli mladi. Izvirno in 
domiselno, so rekli odrasli ... jŝ  y 

Foto: Langerholc 

Mladi dopisniki ̂  Mladi dopisniki ^ Mladi dopisniki 
Prejel i s m o prva dva ses tavka v t em šo l skem le tu (iz V i d m a ) in j u seveda takoj objav l jamo, poleg njiju p a še nekaj lanskole tne oz imnice . 
Č e žel i te , da b o v pr ihodnjem Tedniku vaš sestavek, n a m ga prines i te do pe tka d o p o l d n e (rokopisnega , nat ipkanega ali d i sket iranega — pri nas d e l a m o z Wordom 5.5) . 
P r i č a k u j e m o pa tudi kakšno r isbo, fo tograf i jo •— karkol i vašega. In n ikar se še ne učite , sa j veste , d a učitelj i še ne sprašuje jo! Rajš i berite Tednik, rešite kr ižanke In z a n k e , 
izrežite fo tograf i jo naj l jubš ih pevcev ... Urednik 

ŽIVLJENJE 
ZVEČER ^ ^ ^ ^ ^ 

Babica mi je pripovedovala, kako 
so preživljali dolge zimske večere. 
Zvečer so se vsi zbrali pri eni hiši. 
Potem so pričeli z delom. Luščili so 
bučnice, koruzo in cufali peije. Fantje 
so si pripovedovali zgodbe in šale. 
Dekleta pa so cufala perje in luščila 
koruzo. Dekleta so si tudi pela slo-
venske pesmi. Potem so prišli muzi-
kanti in so vsi zapeli in zaplesali. 

Tako so preživljali dolge zimske 
večere. Niso poznali televizije, zato 
pa so se več pogovarjali in tudi pre-
pevali lepe pesmi. Babica se je za-
mislila, kako je zdaj vse drugače. 

Nataša Valh, 2. b, OŠ Hajdina 

ODPRLA S O s ^ ^ ^ 
Š O L S K A VRATA 

Spomini se mi vračajo na dan, ko 
sem se pričela pripravljaU na prvi 
šolski dan. Zvezki, knjige, pisala ... 
Vse sem si pripravila, da bi sedmo 
leto prestopila prag naše šole. Takoj 
sem pomislila: "Letošnjega šolskega 

leta ne bomo pričeli v šoli, ki smo je 
vajeni." 

Živ imo v majhnem kraju pod 
obronki Haloz, kjer gradijo novo, 
večjo in prijazno šolo. V Vidmu 
smo našli štiri prostore, vendar je za 
vse učence to premalo, zato nas je 
pod steho sprejela OŠ Leskovec. 

1. septembra smo se učenci od 5. 
do 8. razreda zbrali na šolskem 
igrišču v Vidmu. Z razredniki smo 
se odpravili do avtobusov, ki so nas 
popeljali do šole v Leskovcu, v ka-
tero bomo hodili tako dolgo, dokler 
ne bo zgrajena šola v Vidmu. 
Vožnja je bila polna pričakovanj. 
Vse nas je zanimalo, v kakšno šolo 
bomo hodili, v kakšnih prostorih se 
bomo učili in kako nas bodo spreje-
li. Priznati moramo, da smo bili 
učenci in učitelji presenečeni nad 
prav toplim in prijaznim sprejemom 
naših gostiteljev. Nad vrati šole nas 
je pričakal napis: DOBRODOŠEL 
Ravnateljica nas je popeljala do ra-
zredov. Šola je popolnoma dru-
gačna, kot smo jo pričakovali. Lepa 
je, velika, obnovljena in dobro 
opremljena. Moram priznati, da je 
lepša, kot je bila naša. Dan, ki smo 
ga preživeli v novi okolici , je bil za-
nimiv in prijeten. Vsi se zavedamo, 
da moramo potrpeti, da se moramo 
kot gostje na drugi šoli lepo vesti in 
biti še bolj pridni kot sicer. 

Vemo, da bo za vse vožnja v Le-
skovec naporna, da bo delo zaradi 
tega težje, vendar ne bomo obupali. 
Ko nam bo najbolj hudo, se bomo 
spomnili na to, da v domačem kraju 
raste nova in moderna šola. Ob misli 
nanjo bomo postali spet dovolj 
močni in z lahkoto bomo premago-
vali vse težave. 

Čeprav bo naše delo v novem 
okolju steklo in se bomo kmalu na-
vadili nanj, pa vseeno vsi verjame-
m o v obljubo občinskih mož in 
gradbincev, da bo pouk v Vidmu v 
mesecu decembru. To je tudi naj-
večja želja učencev in učiteljev. 

Mojca Satler, 7. a, OŠ Videm 

MOJ^PES ^ ^ 

Mojemu psu je ime Medo. Je črne 
barve, na koncu repa ima s ivo liso. 
Je majhen in zelo napadalen. Rad se 
igra z žogo. Zelo se boji pokanja z 
bičem in petardami. Rad gre na 
sprehod v gozd. Ko pridem iz šole, 
me čaka pred vrati. Rad gre zraven 
mene, ko grem na obisk k prijatelji-
ci. Mama je zelo jezna nanj, ker pre-
ganja kokoši po dvorišču. Imam ga 
zelo rada, zato se bojim zanj. 

Andrej Murko, 2. b, OŠ Hajdina 
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Ptujčanu Sergeju Kaučeviču in Igorju VVeingerlu iz Korene j e uspel nevsakdanj i pod-
vig. V 71 dneli sta z gorskimi kolesi prevozi la Evropo po do lgem in počez. Startala sta 
26 . jun i ja v Oslu in v 56 etapah prevozi la več kot 6 .500 ki lometrov. Spotoma sta dožive-
la vel iko vremensk ih sprememb; od m r a z a in ledu do tropske vročine in deževja , 
sreča la na sta tudi orecei druizih svetovnih nonotnikov. 

Tako je pač, če si mlad, poln 
upov in želja, da bi videl čim-
več sveta. Toliko bolj, če si štu-
dent brez denarja za draga poto-
vanja, kot sta Sergej in Igor. 
Oba namreč študirata na fakul-
teti za elektrotehniko v Maribo-
ru in obema je kolesarjenje več 
kot konjiček. In ker je prav, da 
človek preizkusi tudi sebe in 
svoje osebne sposobnosti, sta se 
odločila za križarjenje z gorski-
mi kolesi. Dobro sta preštudira-
la pot, poiskala nekaj sponzor-
jev in se 23. junija s svojimi 
železnimi konjički odpravila v 
Ptuju na vlak in proti Norveški. 

Na kolesih sta, vsak s 30 kg 
prtljage, startala 26. junija iz 
Osla in se takoj podala proti se-
veru. Čeprav sta hitro ugotovi-
la, da sta s kondicijo na tesnem, 
sta kmalu prispela na najbolj se-
verno točko evropske celine — 
v Nord Cape. Od tam sta vsa 
premražena nadaljevala pot pro-
ti Finski do Helsinkov ter dalje 
čez mlade baltske države Esto-
nijo, Latvijo in Litvo nazaj proti 
Poljski in Slovaški. Prek Tater 
sta zakolesarila proti Madžarski 
in mimo Blatnega jezera proti 
Ptuju. 

V 71 dneh sta se dodobra na-
kolesarila, saj sta v 56 etapah 
prevozila 6.500 km. Kljub utru-

jenosti sta ponosna, saj sta 
preizkusila svojo vzdržljivost, 
poleg tega pa sta videla veliko 
vsega, kar je bil tudi glavni na-
men potovanja. Med potjo jima 
je sicer precej nagajalo mrzlo 
podnebje, predvsem sneg in 
mraz, dež in veter. Prvič sta 
doživela čar in grenkobo polar-
nega dneva, ki jima je popolno-
ma spremenil bioritem. Sonce 
je zašlo šele ob enih zjutraj, po 
dobrih dveh urah, torej ob treh, 
pa je že vzšlo. Hvaležna sta šte-

vilnim domačinom, ki so jima 
med potjo pomagali tako ali 
drugače. Srečevala sta tudi na-
jrazličnejše, še bolj ekstremne 
popotnike, recimo starejšega 
Angleža, ki je že štirikrat pre-
kolesarih ves svet. Sicer pa sta 
nam obljubila, da bosta v krat-
kem pričela objavljati svoj po-
topis tudi v Tedniku. Obeta se 
torej zanimivo in pestro branje, 
obogateno s fotografijami, ki 
sta jih naredila med potjo. 

—OM 

Sergej Kaučevič in Igor VVeingeri na eni od 56 etap kolesarjenja po 
Evropi. 

Predstavitev vezil Daihatsu in Kavvasalci 
Ljubitelj i a v t o m o b i l o v , še pose -

bej japonsk ih , s o k o n e c minu lega 
tedna z a g o t o v o prišli na svoj 

račun. Daihatsu servis Petra Fur-
mana na Rogašk i cesti v Ptuju, ki 
j e pred kratkim razširil svoje ser-

v i sne prostore na oko l i 5 0 0 kva-
dratnih metrov, je namreč v sobo-
to, 4. septembra, pripravil predsta-
v i tev ce lo tnega programa avtomo-
bi lov Daihatsu. Vide l i in tudi vo-
zili s m o lahko od najmanjšega 
m o d e l a Quore d o razkošne l imuzi -
ne Ap lause in športnega j e e p a Fe-
rozza. U d e l e ž e n c e m s o najprej 
predstavil i testno vožnjo , nato pa 
s o bila vsa voz i la na v o l j o tudi za 
poskusno vožnjo , kar s o števi lni 
ob i skova lc i s pridom izrabili . 

Pos la s t i ca za mlade in za tiste 
z več denarja pod p a l c e m je bi la 
tudi preds tav i tev c e l o t n e g a pro-
grama motorjev Kawasak i . O č e m 
s o se ponujal i od 2 5 0 do 1 .100 
kubičn ih cent imetrov močn i mo-
gotc i . Na o g l e d je b i lo tudi nekaj 
vodn ih skuterjev, za vrhunec pa 
j e poskrbel vozn ik D a i h a t s u j e v e -
ga rally v o z i l a , ki je opravil ne-
icaj atraktivnih z a v o j e v , tako da 
so g u m e c v i l i l e (pa tudi nekatere 
g l e d a l k e ) . — O M 

Štirinožni in dvonožni jekleni konjički so na dvorišče Daihatsu servisa 
Petra Furmana privabili številne občudovalce. Foto: M. Ozmec 

Drstelji se obetajo boljši časi 
P o t e m ko so leta in leta čakali na te lefon, asfalt in vodovod , so krajani Drste l je v de-
strniški krajevni skupnost i v zadnjem letu uredil i kar vse. 

Za vodovodne priključke so go-
spodinjstva plačala po 80 tisoč to-
larjev v šestih obrokih, za asfaltiran-
je odseka krajevne ceste Drstelja —• 
Destrnik pa je vsako gospodinjstvo 
plačalo 250 tisoč tolarjev v desetih 
obrokih. Poleg tega sta za cesto pri-
maknila nekaj denarja še občinski 
proračun ter destmiška krajevna 
skupnost, kar 200 tisoč tolarjev pa 
so krajani nabrali kot prostovoljne 
prispevke. Minuli torek popoldan so 
se zbrali še na zadnji delovni akciji, 
ko so dokončno uredili bankine ob 
asfaltiranem odseku ceste. 

Zaenkrat so gospodinjstva zelo 
obremenjena s plačevanjem obro-
kov za telefon, cesto in vodovod, 
vendar vodstvo vaške skupnosti že 
razmišlja, da bi bilo potrebno ure-
diti še obcestno razsvetljavo in ka-
belsko televizijsko omrežje. 

Besedilo in posnetek: DLZ 
Takole so krajani Drstelje pod vodstvom predsednika gradbenega od-
bora Franca Lacka poprijeli za delo. 

RODILE SO — ČESTITA-
MO: Marija Polanec, Krčevina 

pri Vurberku 12 — Majo; Dora 
Jurkovič, Vel. Brebrovnik 78 — 

V T R Č E N J U PET H U D O 
R A N J E N I H 

Po lokalni cesti od Po-
lenšaka proti Dornavi je v to-
rek, 31. avgusta, ob 10.15 vo-
zil osebni avto Marjan Magdič 
iz Ormoža. Za naseljem Hla-
ponci ga je v ostrem desnem 
ovinku začelo zanašati, zaradi 
tega je zapeljal na levo stran 
cestišča, kjer je trčil v osebni 
avto, ki ga je nasproti pripel-
jal Franc Kokol iz Dornave. V 
trčenju je bilo pet ljudi hudo 
ranjenih, in sicer oba voznika 
ter Stanislav Gašperič in San-
ta Mandelj , sopotnika v Mag-
dičevem vozilu, doma od To-
maža pri Ormožu, in sopotni-
ca v Kokolovem vozilu Marija 
Kokol iz Dornave. Prepeljali 
so j ih v ptujsko bolnišnico. 

PEŠEC U M R L NA 
K R A J U N E Z G O D E 

V petek, 3. septembra, je 
Marta Koprivnik—Pernat iz 
Slovenske Bistrice vozila 
osebni avto po Titovi cesti 
proti Trgu Adolfa Sarha v 
Slovenski Bistrici. Na delu 
Titove ceste je voznica pelja-
la preblizu roba ceste. Zara-
di tega je s sprednjim delom 
avtomobila zadela pešca, ki 
je hodil po robu cestišča. Pe-
šec, 65-letni Marcelin Kme-
tec, je po trčenju padel na 
pokrov avtomobila in zatem 
na cesto, pri tem pa se je ta-
ko hudo poškodoval, da je 
umrl na kraju nezgode. 

MATI I N S I N H U D O 
R A N J E N A 

V soboto, 4. septembra, se je 
Vanja Zemljič iz Ptuja peljala s 
kolesom, na posebnem sedežu 
na notranji strani krmila^ pa je 
sedel njen 6-letni sin. Žal pa 
otrokov sedež ni imel stopalk za 

noge, zato se je zgodilo, da je 
otrok med vožnjo po klancu 
navzdol potisnil nogo med špice 
sprednjega kolesa. Padla sta in 
oba hudo ranjena so prepeljali v 
ptujsko bolnišnico. 

D E L O V N A N E Z G O D A V 
I M P O L U 

V podjet ju Impol v Sloven-
ski Bistrici se je v sredo, 1. 
septembra, popoldne pri delu 
hudo ranil Edvard F. iz Kalš. 
Čistil je stroj za rezanje for-
mata pločevine, pri tem pa mu 
je desno roko potegnilo med 
valje in jo stisnilo. 

T R I V L O M N E T A T V I N E 

Med 28. in 30. avgustom je 
neznanec vlomil v kiosk agen-
cije Gril v Kopališki ulici v 
Kidričevem. Iz kioska je od-
nesel za okoli 270.000 tolar-
jev različnih cigaret. 

V istem časovnem razdobju je 
bilo vlomljeno v podjetju EME 
Moto, d. o. o., iz Slovenske Bistri-
ce. Neznani vlomilec je iz skla-
dišča podjetja odnesel različne 
tehnične predmete v skupni vred-
nosti čez pol milijona tolarjev. 

Vlomilec je obiskal tudi po-
čitniško hišico Rudolfa B. na 
Jurovski cesti v Lenartu. Iz hiše 
je odnesel gramofon z zvočniki 
in gramofonskimi ploščami. S 
tem je lastnika oškodoval za do-
brih 50.000 tolarjev. 

C A R I N I K I SO M U 
Z A S E G L I N A B O J E 

Na mejnem prehodu v Gornji 
Radgoni so cariniki temeljiteje 
pregledali osebni avto, ki ga je 
vozil Emil K. iz Zavrča. Pod 
talno oblogo so našli skritih 250 
nabojev za malokalibrsko puško 
in jih odvzeli. Emila K. bodo 
prijavili sodniku za prekrške, 
kjer se bo zagovarjal zaradi ne-
dovoljenega prenosa nabojev iz 
Avstrije v Slovenijo. p p 

Sabino; Verica Petek Savci i 
— Aleksandro; Dariniva Voča-
nec, Litmerk 16 — Tamaro; Ka-
tarina Mlakar, Hrastovec 25 
dečka; Darinka Mlakar, Majš-
perk 38 — Marka; Zdenka 
Kmetec, Pobrežje 118 — Serge-
ja; Cvetka Kosi, Podgorci 7 — 
Katjo; Marjana Herga—Najvirt, 
Kolodvorska 2, Ormož — An-
drejo; Sonja Glaser, Mezgovci 
64 — Timoteja. 

POROKE — PTUJ: Robert 
Mesarič, Majšperk 37, in Her-
mina Gaj ser, Majšperk 30; 
Maks Pipan in Majda Kolar, 
Ljubljana, Gustinčičeva 32; 
Drago Polanec, Bišečki Vrh 58, 
in Leonida Barbarič, Miklavška 
ul. 30, Maribor; Srečko Erjavec, 
Krčevina pri Vurberku 139, in 
Valerija Kampl, Grajenščak 
12/a; Danilo Cizerl, Janežovski 
Vrh 40/a, in Sonja Strgar, Me-
stni Vrh 108/a. 

UMRLI SO: Anton Rampre, 
Ob železnici 12, Njiverce, ^ 
1926 — t 28. avgusta 1993; 
Katarina Ivanuš, Mali Brebrov-
nik 40, iî  1921 — t 28. avgusta 
1993; Anton Ciglar, Pacinje 
37/a, • 1936 — t 28. avgusta 
1993; Ante Gulin, Njiverce vas 
1, i}: 1915 — t 30. avgusta 
1993; Štefan Bratovščak, Po-
dlože 4, 1930 — t 31. avgu-
sta 1993; Marija Zagoršek, Ruc-
manci 62, 1907 — t 1. sep-
tembra 1993; Janez Štuhec, 
Hlaponci 43, ^ 1919 — t 31. 
avgusta 1993. 

Kulturni križemkražem 
PTUJ * Danes ob 17.uri bo v mladinskem oddelku Ljud-

ske in študijske knjižnice svečan zaključek mednarodnega 
knjižnega kviza Knjige gradijo mostove z žrebanjem nagrad 
pravilnih rešitev kviza in nastopom Vlada Kreslina. 

PTUJ * V ponedeljek, 13. aprila, bo v gledališču lutkov-
na igrica Lutkovnega gledališča Maribor — delo Darke Čeh 
Stopicljaj v režiji Jelene Sitar. Predstave bodo ob 10. uri in 
11.30 uri za abonma in ob 18. uri za izven. Pokrovitelj 
predstave ob 10. uri je Peter Šegula. 

PTUJ * V ponedeljek, 13. septembra, bo ob 20. uri v ro-
manskem palaciju gradu koncert pianista Wblfganga Brun-
nerja iz Salzburga. Izvajal bo Mozartova in Haydnova dela 
na t.i. "Mozartovem klavirju" iz 18. stoletja. 

PTUJ * V sredo, 15. septembra, bo ob 20. uri v refektori-
ju minoristkega samostana koncert, posvečen 350. obletnici 
rojstva organista koprske stolne cerkve in skladatelja Anto-
nia Tarsie. Hkrati bo to promocija laserske plošče Glasbena 
dediščina Slovenije V. 

PTUJ * V Ljudski in študijski knjižnici je še na ogled 
spominska razstava o pisatelju Ivanu Potrču. 

PTUJ * V Miheličevi galeriji je še naprej vsak dan od 10. 
do 13. ure in od 16. do 19. ure, ob sobotah, nedeljah in 
praznikih od 10. do 13. ure odprta razstava keramičnih iz-
delkov Jelene Valkaj. 

PTUJ * V Galeriji Florijan razstavlja fotografije Boris Farič. 


